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Δεν αρκεί αλλαγή
προσώπων, χρειάζεται

αλλαγή πολιτικής 
• Μετά από την στοχευμένη αναδόμηση του

κυβερνητικού σχήματος που έσπευσε να κάνει ο
Κυριάκος Μητσοτάκης, το κρίσιμο στοιχείο είναι να

επαναπροσδιοριστεί η πολιτική που θα υπηρετήσουν οι
εισερχόμενοι και η οποία θα απαντάει στις αγωνίες των

990.000 ψηφοφόρων που απομακρύνθηκαν από τη
«γαλάζια» κάλπη   ▶ΣΕΛ. 2

• Καυτές πατάτες για
Τάκη Θεοδωρικάκο
και Κώστα Τσιάρα

• Ακρίβεια και
αγροτικό οδήγησαν
στις απομακρύνσεις

Σκρέκα και Αυγενάκη
▶ΣΕΛ. 4-5
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• Διαφωνίες στο
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τις απώλειες και τις αιτίες
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Χ
ρειάστηκε να περάσουν έξι συνεχόμενες εκλογικές μάχες από το 2019 στις οποίες η Νέα Δημοκρατία κατήγαγε
ισάριθμες εμφατικές πολιτικές νίκες, για να έρθει στις ευρωεκλογές της προηγούμενης Κυριακής ακόμη μία ευ-
ρεία νίκη –η έβδομη στη σειρά– που όμως ω του θαύματος μοιάζει να είναι σαν ήττα για την παράταξη. 

Από το ίδιο βράδυ της αναμέτρησης της 9ης Ιουνίου ο Κυριάκος Μητσοτάκης βγήκε στα μικρόφωνα και ό-
ντως δεν κρύφτηκε από την αλήθεια. Παραδέχτηκε ότι το κυβερνόν κόμμα δεν κατάφερε να πιάσει τον στόχο που εί-
χε τεθεί, δηλαδή να προσεγγιστεί το 33,12% που είχε πάρει η Ν.Δ. στις ευρωεκλογές του Μαΐου του 2019, αντιθέτως
κατρακύλησε κάτω από το ψυχολογικό όριο του 30% σταματώντας στο 28,31%. Συμπλήρωσε δε ότι στη φωνή δια-
μαρτυρίας των ψηφοφόρων διείδε να διατηρείται η εμπιστοσύνη των πολιτών προς την «γαλάζια» διακυβέρνηση και

άκουσε την παράλληλη «απαίτησή» τους για ανέβασμα των στρο-
φών και για μεγαλύτερη μεταρρυθμιστική προσπάθεια.

Το παράξενο είναι ότι σχεδόν 48 ώρες αργότερα, στην πρώτη
μεγάλη τηλεοπτική συνέντευξη που έδωσε ο πρωθυπουργός επα-
νέλαβε μεν τον προβληματισμό του για την εκλογική επίδοση του
κόμματός του, πρόσθεσε ωστόσο ότι νιώθει και ανακουφισμένος. Κι
αυτό διότι ο λαός –όπως εξήγησε– έστειλε το μήνυμά του στην αρχή
της δεύτερης τετραετίας και ως εκ τούτου υπάρχει ένα καθαρός χρο-
νικός ορίζοντας τριών ετών για τον ίδιο να το αποκωδικοποιήσει
και να προβεί σε όλες εκείνες τις διορθωτικές κινήσεις. Αλίμονο
αν στη Νέα Δημοκρατία χρειαστούν τρία χρόνια για να καταλάβουν
τι έφταιξε και με διαλυμένα τα δύο μεγαλύτερα κόμματα της αντιπο-
λίτευσης κατάφεραν να χάσουν 13 μονάδες από τις διπλές εθνικές ε-
κλογές του 2023, βρέθηκαν να υπολείπονται 5 μονάδες από τις ευ-
ρωεκλογές του 2019 και πέτυχαν να «γράψουν» το χειρότερο ποσο-
στό που είχε η παράταξη τα τελευταία εννέα χρόνια από τον Σεπτέμ-
βριο του 2015 που η Ν.Δ. είχε πάρει 28,09%. 

Το «τις πταίει» το έχουν ήδη απαντήσει οι 990.000 ψηφοφόροι
που απομακρύνθηκαν από τη γαλάζια κάλπη, εκφράζοντας είτε δια
των Βελοπουλαίων είτε δια των… καναπέδων ότι διαφωνούν κάθε-
τα και με την νομοθέτηση του γάμου για τα ομόφυλα ζευγάρια και

με την κατευναστική αντιμετώπιση των προκλητικών γειτόνων (βλ. Τουρκία, Σκόπια, Αλβανία), αλλά και με τα μέτρα
αντιμετώπισης της ακρίβειας που παραμένει… ακατεύναστη. Οπότε δεν υπάρχει καμία δικαιολογία να μην γίνουν…
χθες οι διορθωτικές κινήσεις τις οποίες προανήγγειλε ο πρωθυπουργός. Προσοχή όμως: πλέον δεν αρκούν οι αλ-
λαγές που έσπευσε να κάνει χθες το πρωί ο πρωθυπουργός στοχευμένα στο κυβερνητικό σχήμα ανακατεύοντας σε αν
βαθμό και επικοινωνιακά την τράπουλα των στελεχών του. Το κρίσιμο είναι να αλλαχθεί και η κυβερνητική πολιτι-
κή που θα υπηρετήσουν οι εισερχόμενοι. Κι αυτό διότι η κάλπη κατέστησε ξεκάθαρο ότι απαιτείται μία πολιτική που
δεν θα άγεται και δεν θα φέρεται από τις «μόδες» των καιρών, αλλά που θα εξυπηρετεί πρωτίστως τα εθνικά συμφέ-
ροντα –πριν από αυτά των συμμάχων–, θα απαντάει στα προβλήματα της κοινωνίας και θα είναι συμβατή με το
DNA της παράταξης που ίδρυσε πριν από μισό αιώνα ο Κωνσταντίνος Καραμανλής. 

Αν στην περίπτωση του γάμου των ομόφυλων ό,τι έγινε  δεν… ξεγίνεται, τουλάχιστον ας στύψουν τα κεφάλια τους
στην Ηρώδου Αττικού και στην οδό Πειραιώς για τα υπόλοιπα. Για το πώς η Ελλάδα θα υψώσει στεντόρεια φωνή και
θα γυρνάει το μάγουλο στις πειρατικούς εκβιασμούς της Άγκυρας, ούτε θα παρακαλάει τα Σκόπια να εφαρμόσουν τη
Συμφωνία των Πρεσπών την οποία ο Έλληνας πρωθυπουργός έχει χαρακτηρίσει επιζήμια και δεν έχει ψηφίσει την
κύρωσή της στη Βουλή. Ή για το πώς οι νοικοκυραίοι θα πάψουν να πληρώνουν για ένα δυαράκι στην Κυψέλη λες
και πρόκειται για βιλίτσα στην Κυανή Ακτή και δεν θα κοιτούν την τιμή της φέτας στο ράφι του σούπερ μάρκετ λες και
βλέπουν βιτρίνα του Λαλαούνη.

Μόνο έτσι η Νέα Δημοκρατία θα επανασυνδεθεί όχι μόνο με τον παραδοσιακό κόσμος της αλλά και με εκείνους
που πριν από πέντε χρόνια την εμπιστεύτηκαν για να επαναφέρει τη χώρα από την περιπέτεια στην κανονικότητα. Αν
δεν το κάνει θα είναι άξια της μοίρας της και το 2027 μπορεί να έρθει πιο κοντά από όσο νομίζουν κάποιοι…

Δεν αρκεί
αλλαγή
προσώπων,
χρειάζεται
αλλαγή
πολιτικής 
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Γ
ια μια ακόμα φορά,
η COSMOTE κάνει
πρώτη το επόμενο
βήμα στον τομέα των
κινητών

επικοινωνιών στην Ελλάδα,
προχωρώντας στην εμπορική
διάθεση του δικτύου
COSMOTE 5G+. Η εξέλιξη
του δικτύου κινητής
COSMOTE που βασίζεται
στην τεχνολογία 5G Stand-
Alone (SA) θα προσφέρει
ακόμα περισσότερες
δυνατότητες,
απελευθερώνοντας τις
απεριόριστες δυνατότητες του
5G και φέρνοντας τους
καταναλωτές, αλλά και τις
επιχειρήσεις, πιο κοντά στην
Κοινωνία των Gigabit. 

«Η COSMOTE έφερε πρώτη
στην Ελλάδα το 5G. Τώρα κάνει
το επόμενο βήμα,
απελευθερώνοντας τις
πραγματικές δυνατότητες των
δικτύων πέμπτης γενιάς, μέσα
από το COSMOTE 5G+, το
πρώτο εμπορικά διαθέσιμο 5G
Stand-Alone δίκτυο στην
Ελλάδα. Η αναβαθμισμένη
εμπειρία συνδεσιμότητας και οι
καινοτόμες εφαρμογές αναμένεται
να φέρουν νέες προοπτικές στην
ψηφιακή οικονομία. Συνεχίζουμε
με αμείωτο ρυθμό τις επενδύσεις
μας σε δίκτυα νέας γενιάς,
δημιουργώντας υπερσύγχρονες
τεχνολογικές υποδομές, ως
απαραίτητη προϋπόθεση για τον
ψηφιακό μετασχηματισμό της
χώρας, της κοινωνίας και των
επιχειρήσεων», δήλωσε
σχετικά ο Πρόεδρος και
Διευθύνων Σύμβουλος
Ομίλου ΟΤΕ, κ. Μιχάλης
Τσαμάζ. 

Το COSMOTE 5G+ θα
προσφέρει συνολικά
καλύτερη εμπειρία
συνδεσιμότητας, με
σταδιακά ακόμα υψηλότερη
ταχύτητα download και
upload, ταχύτερη απόκριση
(latency) και καλύτερη

διαχείριση της μπαταρίας
στις κινητές συσκευές που
είναι συνδεδεμένες στο
δίκτυο. Επιπλέον, θα δώσει
σημαντική ώθηση στη
βιομηχανία και τις
επιχειρήσεις, και θα
προσφέρει νέες δυνατότητες
στα νοικοκυριά μέσα από
καινοτόμες εφαρμογές, όπως
το dynamic network
slicing1. Παράλληλα, χάρη
στο χαμηλό latency ανοίγει το
δρόμο για επαναστατικές
εφαρμογές στην ιατρική, τα
logistics, τις μεταφορές,
καλύτερη εμπειρία mobile
gaming, καλύτερη υποστήριξη
εφαρμογών Internet of
Things κ.ά.
Η πληθυσμιακή κάλυψη
του δικτύου COSMOTE 5G+
βρίσκεται ήδη στο 50% και

θα επεκταθεί σε ακόμη
περισσότερες περιοχές σε όλη
την Ελλάδα, με στόχο να
φτάσει το 60% έως το τέλος
του 2024. 

Πρόσβαση στο δίκτυο
COSMOTE 5G+ έχουν όλοι οι
συνδρομητές COSMOTE,
ιδιώτες κι επιχειρήσεις,
ανεξαρτήτως προγράμματος
φωνής (συμβόλαιο,
καρτοσυμβόλαιο,
καρτοκινητή). 

Προϋπόθεση2 είναι να
διαθέτουν συσκευή που έχει
πιστοποιηθεί στο δίκτυο
COSMOTE 5G+ και να
βρίσκονται σε περιοχή με
κάλυψη δικτύου COSMOTE
5G+.

Οι κατασκευαστές που
υποστηρίζουν πρώτοι το
COSMOTE 5G+ είναι η
Samsung με τα μοντέλα
Galaxy S23, S23+ και S23
Ultra και η Xiaomi με τα

μοντέλα 13 και 13 Pro. Σε
συνεργασία με τους
μεγαλύτερους κατασκευαστές,
όλο και περισσότερες
συσκευές θα πιστοποιούνται
και θα παρέχουν πρόσβαση
στο COSMOTE 5G+. 

Περισσότερες πληροφορίες
για το COSMOTE 5G+ στο:
https://www.cosmote.gr/
cs/cosmote/gr/
cosmote-5g-plus.html

COSMOTE 5G+: Η COSMOTE πρώτη
στην Ελλάδα διαθέτει εμπορικά
δίκτυο τεχνολογίας 5G Stand-Alone

• Στο 50% η πληθυσμιακή κάλυψη του δικτύου 5G+
• Συνεχής επέκταση με στόχο το 60% έως το τέλος του 2024

1 ένα τεμάχιο δικτύου (network slice) είναι ένα εικονικό δίκτυο με παροχή εξειδικευμένων
χαρακτηριστικών (εύρος ζώνης, απόκριση κτλ.). Το κάθε network slice είναι απόλυτα προσαρμοσμένο στις
ανάγκες και τις απαιτήσεις των διαφόρων εφαρμογών που χρησιμοποιεί ο χρήστης σε διαφορετικές
χρονικές στιγμές. Αυτό είναι πολύ σημαντικό για κάθετες αγορές, καθώς επιτρέπει τη δημιουργία πολλών,
παραμετροποιημένων και ανεξάρτητων μεταξύ τους δικτύων, που βρίσκονται σε κοινή υποδομή.
2 Στο πρόγραμμα φωνής των συνδρομητών COSMOTE πρέπει να είναι ενεργοποιημένη η δυνατότητα
παροχής δεδομένων (Internet) και η υπηρεσία WiFi Calling.



Τελικά επικράτησε η λο-
γική και οι αποχωρήσα-
ντες υπουργοί και υφυ-
πουργοί απέφυγαν το κα-
ψόνι, στρατιωτικού τύ-
που, με το να συμμετά-
σχουν σε ένα Υπουργικό
Συμβούλιο, προκειμένου
τους αποχαιρετήσει ο
πρωθυπουργός. Έτσι το Υ-
πουργικό Συμβούλιο α-
ναβλήθηκε και ο πολυ-
θρύλητος ανασχηματι-
σμός έγινε νωρίτερα, χθες
το πρωί, με τις αναμενό-
μενες αλλαγές για τους
παροικούντες στην «γα-
λάζια» κοινωνία.

Του Μιχάλη Κωτσάκου 

Ε
ξάλλου από την πρώ-
τη στιγμή που ανακοι-
νώθηκαν το exit poll
για τις ευρωεκλογές
την περασμένη Κυ-

ριακή, όπου έδειχνε ότι η Ν.Δ.
θα βρεθεί πέριξ του 28%, όλοι α-
νέμεναν ότι οι κ.κ. Κώστας
Σκρέκας και Λευτέρης Αυγενά-
κης θα βρεθούν εκτός κυβερνη-
τικού σχήματος. Μάλιστα κάποι-
οι συνάδελφοι τους αργά το βρά-
δυ της Κυριακής επικοινώνησαν
με τους δύο υπουργούς και τους
συμβούλευσαν να μαζεύουν σιγά-
σιγά τα πράγματα τους από το υ-
πουργείο. Αυτό φάνηκε και στη
συνέντευξη του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη στον Alpha την Τρίτη,
όταν αναφέρθηκε ότι η κυβέρνη-
ση πλήρωσε την ακρίβεια και το
αγροτικό.

Ο Κώστας Σκρέκας, λοιπόν,
πλήρωσε την ακρίβεια, κάτι που
αναμενόταν, όπως προαναφέρα-
με. Επί ημερών του Θεσσαλού πο-
λιτικού στο Ανάπτυξης η ακρίβεια
ξέφυγε, παρά τις προσπάθειες και
τα διάφορα μέτρα που ελήφθη-
σαν. Όμως εκεί που στην κυριο-
λεξία χάθηκε η μπάλα ήταν στην
επικοινωνιακή διαχείριση. Την
ώρα που ακόμη και οι βουλευτές
της Νέας Δημοκρατίας απολογού-
νταν για την ακρίβεια, ο κ. Σκρέ-
κας με αλλεπάλληλες ανακοινώ-
σεις ισχυριζόταν ότι μειώνονταν
οι τιμές των προϊόντων στα ρά-
φια. Είναι χαρακτηριστικό ότι εί-
χαν γίνει viral στα social media
δύο ατάκες. Η πρώτη ήταν «να μας
πει ο Σκρέκας σε ποιο σούπερ μάρκετ
ψωνίζει τόσο φθηνά προϊόντα να πά-
με κι εμείς». Και η δεύτερη «γιατί ρε
φίλε είμαι τόσο άτυχος και δεν πέ-
φτω πάνω στο σούπερ μάρκετ που
ψωνίζει ο Σκρέκας για να τα βρω πιο
φθηνά». Και βέβαια υπήρχαν και
συνομιλίες μεταξύ χρηστών στα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης που
πρότειναν να γίνει παρακολούθη-
ση του Σκρέκα για να ανακαλυ-
φθεί αυτό το σούπερ μάρκετ, που

έχει τόσο φθηνά προϊόντα. Ενώ
ουκ ολίγοι που στο παρελθόν λοι-
δορούσαν το «καλάθι του νοικο-
κυριού» αναπολούσαν τον Άδω-
νη Γεωργιάδη.

Πέρα από την πλάκα την ακρί-
βεια την πλήρωσε και με το πα-
ραπάνω η κυβέρνηση στις κάλ-
πες. Όμως για να πούμε και του
στραβού το δίκιο δεν ευθύνεται
μόνο ο Κώστας Σκρέκας για την
ακρίβεια. Ακολουθούσε κι αυτός
κατά γράμμα τις εντολές του Επι-
τελικού Κράτους. Διότι υπήρχαν
προτάσεις από την αντιπολίτευ-
ση, οι οποίες όμως απερρίφθη-
σαν κεντρικά. Η μία ήταν του ΣΥ-
ΡΙΖΑ για μηδενικό ΦΠΑ στα εί-
δη πρώτης ανάγκης. Η δεύτερη
ήταν από το ΠΑΣΟΚ για την μεί-
ωση του ΦΠΑ στα είδη πρώτης α-
νάγκης, αντιγράφοντας το ισπα-
νικό μοντέλο που εφάρμοσε η κυ-
βέρνηση των κεντροαριστερών
και το οποίο όχι μόνο αποδέχθη-
κε η κεντροδεξιά αντιπολίτευση,
αλλά τώρα με πρόταση στην ι-
σπανική Βουλή ζητά να εφαρμο-
στεί σε ακόμη περισσότερα προϊ-
όντα. Η τρίτη πρόταση (κατατέ-
θηκε και σχέδιο νόμου στην Βου-
λή) ήταν πάλι από το ΠΑΣΟΚ
που ζήτησε να υπάρξει Αρχή
Προστασίας Καταναλωτή και στα
πρότυπα Γαλλίας, Γερμανίας, Ολ-
λανδίας, Βελγίου και Σκανδινα-

βικών χωρών. Δηλαδή να ανα-
κοινώνονται οι πολυεθνικές που
κερδοσκοπούν και από την πλευ-
ρά τους οι καταναλωτικές οργα-
νώσεις να ξεκινούν μποϊκοτάζ.
Στις χώρες που έχει εφαρμοστεί
το μέτρο οι πολυεθνικές δεν πο-
νούν μόνο από τα πρόστιμα, αλλά
ξαφνικά βλέπουν δραματική μεί-
ωση στις πωλήσεις των προϊό-
ντων τους. Κι όμως η κυβέρνηση
κεντρικά δεν αποδέχθηκε τις πα-
ραπάνω προτάσεις και φυσικά
αυτή την οδηγία ακολούθησε ο
Κώστας Σκρέκας, ο οποίος φυ-
σικά στο τέλος της ημέρας την
πλήρωσε. Από το ίδιο υπουργείο
απομακρύνθηκε και ο υφυπουρ-
γός Μάξιμος Σενετάκης, για τον
οποίο λέγεται ότι πλήρωσε το
μάρμαρο για το ότι χάθηκε ο νο-
μός Ηρακλείου. Εκεί όπου η Νέα
Δημοκρατία έμεινε πίσω από το
3ο πανελλαδικά ΠΑΣΟΚ. Τουνα-
ντίον παρέμεινε στην θέση της η
άλλη υφυπουργός του Ανάπτυξης
Άννα Μανή-Παπαδημητρίου,
καθώς κρίθηκε ως επιτυχημένο
το έργο της στον τομέα ευθύνης
της, την Βιομηχανία.

Το καυτό υπουργείο Ανάπτυ-
ξης το αναλαμβάνει ένας άνθρω-
πος των ειδικών αποστολών, ο
Τάκης Θεοδωρικάκος, ο οποί-
ος αναμφίβολα έχει πολύ δύσκο-
λο έργο μπροστά του, καθώς θα

πρέπει να φανεί στο ράφι η μείω-
ση των τιμών, εδικά σε μία επο-
χή, όπου διαμαρτύρεται σύμπα-
σα η κοινωνία. Πολύ πιθανό να
υπάρξει και μία στροφή της κυ-
βερνητικής πολιτική, με βάση τα
όσο είπε και ο πρωθυπουργός
και το βράδυ των εκλογών, αλλά
και στη συνέντευξη που παραχώ-
ρησε στον Αντώνη Σρόιτερ, την
περασμένη Τρίτη.

Στη θέση του Μάξιμου Σενε-
τάκη, στο υφυπουργείο Ανάπτυ-
ξης την πήρε η Ζωή Ράπτη, η ο-
ποία παλιότερα ήταν υφυπουρ-
γός στο υπουργείο Υγείας.  

Το αγροτικό
Αν η ακρίβεια ήταν το πρώτο ζή-
τημα που πλήγωσε την κυβέρνη-
ση στις ευρωεκλογές, το δεύτερο
ήταν το αγροτικό. Η ηγεσία του υ-
πουργείου υπό τον Λευτέρη Αυ-
γενάκη πέρασε κάτω από τον
πήχη και λίγο-πολύ ήταν αναμε-
νόμενη η απομάκρυνση του. Ε-
ξάλλου αρκετοί εντός της Νέας
Δημοκρατίας είχαν εκπλαγεί που
δεν είχε γίνει νωρίτερα η αλλαγή,
από τον Οκτώβριο του 2023 μετά
την ολοκλήρωση των δύο γύρων
στις Περιφερειακές και Δημοτι-
κές εκλογές. Όπως θυμούνται ό-
λοι, την εβδομάδα μεταξύ πρώ-
της και δεύτερης Κυριακής των
αυτοδιοικητικών ο κ. Αυγενά-

κης στην προσπάθεια του να α-
βαντάρει τον Κώστα Αγοραστό
τα έκανε μαντάρα. Ο κ. Αγορα-
στός ήταν πρώτος την πρώτη Κυ-
ριακή και ο Λευτέρης Αυγενά-
κης θέλοντας να πει ότι η νυν πε-
ριφερειακή αρχή έχει έτοιμα τα
χαρτιά για τις αποζημιώσεις λό-
γω της καταστροφής τα μπουρ-
δούκλωσε και η δήλωση του ελή-
φθη ως απειλή ότι δεν θα αποζη-
μιωθούν οι πληγέντες. Η αντιπο-
λίτευση εκμεταλλεύτηκε την αστο-
χία του κ. Αυγενάκη και την δεύ-
τερη Κυριακή ακόμη και οι παρα-
δοσιακοί ψηφοφόροι της Ν.Δ.
στράφηκαν στον Δημήτρη Κου-
ρέτα, ο οποίος κι εξελέγη πανη-
γυρικά. 

Η δεύτερη αποτυχία Αυγενά-
κη, ήταν ότι δεν κατάφερε να πεί-
σει τους αγρότες να μην προχω-
ρήσουν σε κινητοποιήσεις. Πρω-
τίστως του καταλογίζουν ότι άρ-
γησε να καταλάβει το… τσουνάμι
και το κυριότερο, ότι έριξε λάδι
στην φωτιά, όταν κατηγόρησε ως
υποκινούμενους από κόμματα
τους επικεφαλείς των αγροτών.
Το άσχημο για τον πρώην-πλέον-
υπουργό ήταν ότι στις κινητοποι-
ήσεις πρωτοστατούσαν οι «γαλά-
ζιοι» αγροτοσυνδικαλιστές. Κι έ-
τσι φτάσαμε στο σημείο να κατέ-
βουν τα τρακτέρ στο Σύνταγμα υ-
πό τις επευφημίες των πολιτών
που τους υποδέχθηκαν στους
δρόμους της Αθήνας. Και φυσι-
κά το παιχνίδι χάθηκε, καθώς
τους αγροτοσυνδικαλιστές δέ-
χθηκε ο πρωθυπουργός, διότι οι
ίδιοι δεν ήθελαν ούτε καλημέρα
να πουν στον αρμόδιο υπουργό.
Κάτι ανάλογο γινόταν και με τον
υφυπουργό Σταύρο Κελέτση, ό-
που πολλές φορές τσακώθηκε με
αγροτοσυνδικαλιστές στα τηλεο-
πτικά παράθυρα.

Ο κ. Αυγενάκης επίσης βαρύ-
νεται και για το ότι χάθηκε η
πρώτη θέση στο Ηράκλειο, ενώ
ας μην λησμονούμε, ότι στην πε-
ριφέρεια που είχε αναλάβει υπό
την επίβλεψη του στην προεκλο-
γική περίοδος, την Δυτική Ελλά-
δα, η Ν.Δ. υπέστη απώλειες της
τάξης του 25%. Μάλιστα το νομό
Ηλείας τον κέρδισε ασθμαίνο-
ντας από το ΠΑΣΟΚ.

Πλέον η νέα ηγεσία υπό τον
Κώστα Τσιάρα έχει μπροστά της
ένα βουνό. Μαζί του θα είναι ο ε-
πίσης Θεσσαλός Χρήστος Κέλ-
λας (υφυπουργός), ενώ διεσώθη
από την προηγούμενη ηγεσία ο
Διονύσης Σταμενίτης. Τα προ-
βλήματα που έχουν να διαχειρι-
στούν είναι πολλά με πιο βασικά
την διαπραγμάτευση για τη νέα
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κοινή αγροτική Πολιτική, όπως
επίσης και την κατάσταση του ο-
ΠεκεΠε, ο οποίος έχει τεθεί υ-
πό επιτήρηση της κομισιόν.

μάλιστα οι τελευταίες πληρο-
φορίες είναι πολύ αρνητικές, κα-
θώς από την διαδικτυακή συνά-
ντηση που είχαν την προηγούμε-
νη Τρίτη, η ομάδα εμπειρογνω-
μόνων της ευρωπαϊκής επιτρο-
πής με την επιτελική ομάδα του
οΠεκεΠε, άφησαν απολύτως α-
νοιχτό το θέμα άρσης της πιστο-
ποίησης που είχε τα τελευταία
χρόνια και επανεξέτασης από μη-
δενική βάση όλων των προϋπο-
θέσεων για την εκ νέου ενεργο-
ποίησή της. Τί σημαίνει αυτό; Ό-
τι για να αποκατασταθεί η τάξη
και να αποκτήσει ξανά ο οΠεκε-
Πε πιστοποίηση, θα πρέπει να
βελτιώσει με θεαματικό τρόπο
μια σειρά από αδυναμίες στον
τρόπο λειτουργίας του, τις οποί-
ες με «μπαλώματα» προσπαθού-
σε να κρύψει εδώ και αρκετά χρό-
νια. σ’ αυτή την περίπτωση είναι
κάτι παραπάνω από βέβαιο ότι η
αποκατάσταση της ομαλότητας
στον οργανισμό αργεί. η εξέλιξη
αυτή έρχεται στη χειρότερη στιγ-
μή για τον οργανισμό Πληρω-
μών, αλλά και όλο το σύστημα
διαχείρισης των κοινοτικών ενι-
σχύσεων στην ελλάδα, καθώς,
παραμένουν σε εκκρεμότητα πλη-
ρωμές του 2023 άνω των 250 ε-
κατ. ευρώ (μέχρι το τέλος ιουνί-
ου), δεν έχει ξεκινήσει (για πρώ-
τη φορά τέτοια εποχή) η διαδικα-
σία υποβολής των νέων δηλώσε-
ων οσΔε 2024, έχει ήδη επι-
βληθεί πρόστιμο στην ελλάδα ύ-
ψους 280 εκατ. ευρώ για προη-
γούμενες χρήσεις (2019, 2020,
2021) και είναι πολύ κοντά νέες
ποινές για τις δύο τελευταίες δια-
χειριστικές περιόδους.

Οι καταγγελίες 
των συνταξιούχων
Έκπληξη αποτέλεσε για πολλούς
και η απομάκρυνση της Δόμνας
Μιχαηλίδου από το υπουργείο
εργασίας, λίγους μόνο μήνες με-
τά την ανάληψη των καθηκόντων
της. Για την κ. Μιχαηλίδου, ό-
μως, υπήρχαν πολλές καταγγε-
λίες από τις συνταξιοδοτικές ορ-
γανώσεις, ότι αρνείται να τους
συναντήσει. μάλιστα οι καταγγε-
λίες είχαν φτάσει στο μαξίμου
και από τους γαλάζιους συνδικα-
λιστές των συνταξιούχων. αρνεί-
το να τους δει και να μιλήσει μαζί
τους για τα δύο βασικά του αιτή-
ματα που ήταν τα αναδρομικά (α-
ναμένεται απόφαση του ανώτα-
του ειδικού Δικαστηρίου ίσως
και στο τέλος ιουνίου), αλλά και
για την κατάργηση της εισφοράς
αλληλεγγύης. ας μην λησμονού-
με ότι ο προκάτοχος της κ. Μι-
χαηλίδου, ο Άδωνις Γεωργιά-
δης κατέβαινε στο πεζοδρόμιο
της σταδίου για να ανεβάσει στο

γραφείο του τους συνταξιούχους
που διαμαρτύρονταν. ο υφυ-
πουργός Βασίλης Σπανάκης
άλλαξε υπουργείο και από το ερ-
γασίας μεταφέρθηκε πιο δίπλα
στην πλατεία κλαυθμώνος, στο υ-
πουργείο εσωτερικών. ο έτερος
υφυπουργός Πάνος Τσαλκό-
γλου παραμένει σταθερός στην
θέση του με όλους τους υπουρ-
γούς. Το εργασίας το αναλαμβά-
νει η Νίκη Κεραμέως, η οποία
υποβιβάστηκε στην επετηρίδα
των υπουργείων. η κ. Κεραμέ-
ως πλήρωσε εν μέρει και την υ-
πόθεση των διαρροών από το υ-
πουργείο εσωτερικών των email
προς την Άννα Μισέλ Ασημα-
κοπούλου. 

μέσω του υπουργείου εργα-
σίας επανήλθε σε κυβερνητικό
σχήμα ο Κώστας Καραγκού-
νης, ένας πολύ αποτελεσματικός
πολιτικός, γνώστης των θεμάτων
και το κυριότερο είναι ένας άν-
θρωπος μετριοπαθής, που ξέρει
να ακούει. ο κ. Καραγκούνης α-
ξιοποιείται για πρώτη φορά από
τον Κυριάκο Μητσοτάκη, ενώ
η προηγούμενη υπουργοποίηση
του ήταν επί κυβέρνησης Αντώ-
νη Σαμαρά. 

αναβαθμισμένος στο νέο κυ-

βερνητικό σχήμα είναι ο Θοδω-
ρής Λιβάνιος, ο οποίος αναλαμ-
βάνει μόνος του το υπουργείο ε-
σωτερικών. ακλόνητη έμεινε η υ-
φυπουργός Βιβή Χαραλαμπο-
γιάννη, ενώ  ο Κώστας Γκιου-
λέκας επιστρέφει στην κυβέρνη-
ση μετά από δέκα χρόνια. είχε α-
ποχωρήσει τον ιούνιο του 2014.
αναλαμβάνει υφυπουργός εσω-
τερικών, αρμόδιος για την μακε-
δονία και Θράκη. 

Έκπληξη 
ο Καιρίδης
Έκπληξη μπορεί να θεωρηθεί και
η απομάκρυνση του Δημήτρη
Καιρίδη από το υπουργείο με-
ταναστευτικής Πολιτικής και α-
σύλου. κι αυτό διότι με βάση τα
όσα λέει η κυβέρνηση έχει ελέγ-
ξει απόλυτα τις ροές των παράτυ-
πων μεταναστών. επίσης ο κ.
Καιρίδης με βάση τα λεγόμενα
του πέτυχε το στόχο του, καθώς
την Περιφέρεια του βορείου αι-
γαίου που είχε υπό την επίβλεψη
του την προεκλογική περίοδο, η
ν.Δ. κατέγραψε ένα από τα καλύ-
τερα ποσοστά. οι κακές γλώσσες
λένε πως ο Δημήτρης Καιρίδης
πλήρωσε τις πολλές τηλεοπτικές
εμφανίσεις του, όπου αντί να α-

σχολείται με τα θέματα του υ-
πουργείου του έκανε αναλύσεις ε-
πί των ελληνοτουρκικών. ας μην
ξεχνάμε ότι για τον ίδιο λόγο είχε
απομακρυνθεί και ο Άγγελος
Συρίγος στον προηγούμενο ανα-
σχηματισμό. Τότε ο κ. Συρίγος ή-
ταν υφυπουργός Παιδείας.

αντικαταστάτης του κ. Καιρί-
δη είναι ο Νίκος Παναγιωτό-
πουλος, γνώστης του θέματος,
καθώς στο μεταναστευτικό εμπλέ-
κεται και το Άμυνας, όπου ήταν
το προηγούμενο υπουργείο του
καβαλιώτη πολιτικού. 

Οι υφυπουργοί
ο Χάρης Θεοχάρης απομα-
κρύνθηκε από το υφυπουργός
οικονομικών λόγω της άστοχης
δήλωσης του με την φορολογία
των ελεύθερων επαγγελματιών,
που όπως δείχνουν οι αναλύσεις
των εκλογολόγων του μαξίμου
στοίχισε. εκτός κυβερνητικού
σχήματος έμεινε και η εξ αχαΐας
υφυπουργός υποδομών και με-
ταφορών, Χριστίνα Αλεξοπού-
λου, που πλήρωσε πρωτίστως
την περιοδεία που έκανε στην
Λέσβο με την Πόρσε τοπικού ε-
πιχειρηματία (προέδρου των
κΤεΛ). αντικαταστάθηκε από

τον Βασίλη Οικονόμου, ο οποί-
ος αν κι εκλέγεται βουλευτής από
το 2000 (έχει περάσει από Πα-
σοκ, Δημ.αρ.) για πρώτη φο-
ρά μετέχει σε κυβέρνηση. στο υ-
πουργείο ναυτιλίας έφυγε ο ρό-
διος Γιάννης Παππάς και ει-
σήλθε ο κερκυραίος Στέφανος
Γκίκας. απομακρύνθηκε και η
Μαρία Κεφαλά από το υπουρ-
γείο οικογένειας (δεν ψήφισε το
νόμο για τα ομόφυλα ζευγάρια)
και τη θέση της αναλαμβάνει η
Κατερίνα Παπακώστα με κατα-
γωγή κι αυτή από την Θεσσαλία.
ο Ιάσωνας Φωτήλας αναλαμ-
βάνει υφυπουργός Πολιτισμού,
καθώς ο χρήστος Δήμας αναβαθ-
μίστηκε και από το Πολιτισμού α-
ντικατέστησε τον Χάρη Θεοχά-
ρη στο υπουργείο οικονομικών. 

Τέλος, ένα ακόμη πρόσωπο το
οποίο μπαίνει για πρώτη φορά
στην κυβέρνηση, έχοντας όμως
διατελέσει γενικός γραμματέας
στη βουλή, είναι ο Γιώργος Μυ-
λωνάκης ο οποίος αναλαμβάνει
τη θέση του υφυπουργού παρά τω
πρωθυπουργό στο μέγαρο μαξί-
μου. στη θέση του παραμένει ο
Γενικός Γραμματέας του Πρωθυ-
πουργού, Στέλιος Κουτνατζής,
με τις ίδιες αρμοδιότητες.

Πρωθυπουργός: Κυριάκος Μητσοτάκης

Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών
Υπουργός: Κωστής Χατζηδάκης
Αναπληρωτής Υπουργός: Νίκος
Παπαθανάσης
Υφυπουργός: Χρίστος Δήμας
Υφυπουργός: Θάνος Πετραλιάς

Υπουργείο Εξωτερικών
Υπουργός: Γιώργος Γεραπετρίτης
Υφυπουργός: Γιώργος Κώτσηρας
Υφυπουργός: Αλεξάνδρα
Παπαδοπούλου
Υφυπουργός: Κώστας Φραγκογιάννης

Υπουργείο Εθνικής Αμυνας
Υπουργός: Νίκος Δένδιας
Υφυπουργός: Γιάννης Κεφαλογιάννης

Υπουργείο Εσωτερικών
Υπουργός: Θοδωρής Λιβάνιος
Υφυπουργός αρμόδιος για θέματα
Τοπικής Αυτοδιοίκησης: Βασίλης
Σπανάκης
Υφυπουργός αρμόδιος για Θέματα
Μακεδονίας-Θράκης: Κώστας
Γκιουλέκας
Υφυπουργός: Βιβή Χαραλαμπογιάννη

Υπουργείο Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού
Υπουργός: Κυριάκος Πιερρακάκης
Αναπληρωτής Υπουργός με αρμοδιότητα
τον Αθλητισμό: Γιάννης Βρούτσης
Υφυπουργός: Ζέττα Μακρή
Υφυπουργός: Ιωάννα Λυτρίβη

Υπουργείο Υγείας
Υπουργός: Αδωνις Γεωργιάδης

Αναπληρώτρια Υπουργός: Ειρήνη
Αγαπηδάκη
Υφυπουργός: Δημήτρης Βαρτζόπουλος
Υφυπουργός: Μάριος Θεμιστοκλέους

Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών
Υπουργός: Χρήστος Σταϊκούρας
Υφυπουργός: Βασίλης Οικονόμου
Υφυπουργός: Νίκος Ταχιάος

Υπουργείο Περιβάλλοντος και
Ενέργειας
Υπουργός: Θεόδωρος Σκυλακάκης
Υφυπουργός: Νίκος Ταγαράς
Υφυπουργός: Αλεξάνδρα Σδούκου

Υπουργείο Ανάπτυξης
Υπουργός: Τάκης Θεοδωρικάκος
Υφυπουργός: Ζωή Ράπτη
Υφυπουργός: Αννα Μάνη –
Παπαδημητρίου

Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης
Υπουργός: Νίκη Κεραμέως
Υφυπουργός: Κώστας Καραγκούνης
Υφυπουργός: Πάνος Τσακλόγλου

Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη
Υπουργός: Μιχάλης Χρυσοχοΐδης
Υφυπουργός: Ανδρέας Νικολακόπουλος

Υπουργείο Δικαιοσύνης
Υπουργός: Γιώργος Φλωρίδης
Υφυπουργός: Γιάννης Μπούγας

Υπουργείο Πολιτισμού
Υπουργός: Λίνα Μενδώνη
Υφυπουργός: Ιάσων Φωτήλας

Υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου
Υπουργός: Νίκος Παναγιωτόπουλος
Υφυπουργός: Σοφία Βούλτεψη

Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας
Υπουργός: Σοφία Ζαχαράκη
Υφυπουργός: Κατερίνα Παπακώστα

Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων
Υπουργός: Κώστας Τσιάρας
Υφυπουργός: Διονύσης Σταμενίτης
Υφυπουργός: Χρήστος Κέλλας

Υπουργείο Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής
Υπουργός: Χρήστος Στυλιανίδης
Υφυπουργός: Στέφανος Γκίκας

Υπουργείο Τουρισμού
Υπουργός: Ολγα Κεφαλογιάννη
Υφυπουργός: Ελενα Ράπτη

Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης
Υπουργός: Δημήτρης Παπαστεργίου
Υφυπουργός: Κωνσταντίνος Κυρανάκης

Υπουργείο Κλιματικής Κρίσης και
Πολιτικής Προστασίας
Υπουργός: Βασίλης Κικίλιας
Υφυπουργός: Χρήστος Τριαντόπουλος
Υφυπουργός: Ευάγγελος Τουρνάς

Υπουργός Επικρατείας: Μάκης Βορίδης

Υπουργός Επικρατείας: Ακης Σκέρτσος

Υφυπουργός παρά τω
Πρωθυπουργώ: Θανάσης
Κοντογεώργης

Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ
και Κυβερνητικός Εκπρόσωπος: Παύλος
Μαρινάκης

Υφυπουργός παρά τω
Πρωθυπουργώ: Γιώργος Μυλωνάκης

Το νεο κυβερνηΤικο σχημα



Δεν είναι καθόλου εύκο-
λη η επόμενη ημέρα στη
Νέα Δημοκρατία. Ναι μεν
προς ώρας η Νέα Δημο-
κρατία παίζει χωρίς αντί-
παλο, όμως όπως έδειξαν
και οι κάλπες της Κυρια-
κής το κουβάρι έχει αρχί-
σει να ξετυλίγεται.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

O
ι παλιές καραβάνες
της πολιτικής εδώ
και χρόνια στις off
the record συζητή-
σεις τους με δημο-

σιογράφους λένε μία ατάκα: «Αν
ξεκινήσει και ξετυλίγεται το κουβάρι
δεν μπορείς να το μαζέψεις». Αυτή
τη στιγμή η Νέα Δημοκρατία βρί-
σκεται σε αυτή την κατάσταση. Για
δεύτερη φορά μέσα σε λίγους μή-
νες πέτυχε μία Πύρρειο νίκη, ό-
πως δήλωσε το βράδυ των εκλο-
γών ο Παύλος Μαρινάκης.

Χρησιμοποιούμε τον όρο
«Πύρρειος νίκη» όταν ένας πρω-
ταγωνιστής αναδεικνύεται μεν νι-
κητής, όμως έχει υποστεί τόσο
βαριές απώλειες, που μελλοντικά
θα του είναι δύσκολο ή αδύνατο
να συνεχίσει να αγωνίζεται για
την επίτευξη των στόχων του. Ο
βασιλιάς Πύρρος και ο στρατός
του το 279 π. Χ. νίκησε τους Ρω-
μαίους στο Άσκλον (σημερινό Ά-
σκολι), όμως έχασε πολλούς άν-
δρες και τους πιο επίλεκτους α-
ξιωματικούς του - αναγκάστηκε έ-
τσι να μεταβάλει τα αρχικά σχέ-
διά του, τα οποία προέβλεπαν
πορεία προς τη Ρώμη. Μάλιστα ο
Πλούταρχος έγραψε πως όταν έ-
νας στρατιώτης πλησίασε τον
Πύρρο για να τον συγχαρεί, αυ-
τός του απάντησε αυτοσαρκαστι-
κά, «μια ακόμα νίκη επί των Ρωμαί-
ων και θα χαθούμε εντελώς».

Στην περίπτωση της Νέας Δη-
μοκρατίας δεν απώλεσε ούτε
στρατηγούς, ούτε στρατιώτες, αλ-
λά ψηφοφόρους. Κάτι που το εί-
χαν διαγνώσει αρκετά μικρομε-
σαία στελέχη και είχαν χτυπήσει
καμπανάκια στην Πειραιώς. 

Κι όπως μας έλεγε πρόεδρος
ΔΗΜ.Τ.Ο. στον Βόρειο Τομέα
της Αθήνας «μέχρι και τις εκλογές
του Ιουνίου του 2023 οι περισσότε-
ρες τοπικές οργανώσεις της Νέας Δη-
μοκρατίας μάζευαν απλό κόσμο στις
εκδηλώσεις. Τώρα οι εκδηλώσεις για
την στήριξη των ευρωβουλευτών
πραγματοποιήθηκαν, αλλά έβλεπες
τα ίδια και τα ίδια πρόσωπα. Απλά
την μία βραδιά ήταν στο Χαλάνδρι,
την επόμενη στο Γαλάτσι, μεθαύριο
στον Παπάγο και παραμεθαύριο στο
Ψυχικό. Είχαμε μπούγιο, αλλά ελά-
χιστους μη κομματικούς, απλούς δη-
λαδή ψηφοφόρους». 

Αυτές οι εικόνες υπήρχαν σε
όλες τις εκδηλώσεις της Νέας Δη-

μοκρατίας, ενώ και στην κεντρι-
κή συγκέντρωση του κυβερνώ-
ντος κόμματος στην πλατεία Συ-
ντάγματος ο κόσμος ήταν πολύ
λιγότερος έναντι των προηγούμε-
νων εκλογικών αναμετρήσεων
και δίχως ιδιαίτερο παλμό. Και
όπως τονίζουν αρκετοί πολιτικοί
αναλυτές «αν υπήρχε ένας ισχυρός
αντίπαλος μπορεί και να έχανε η
Νέα Δημοκρατία, καθώς θα υπήρ-
χαν απ’ ευθείας μετακινήσεις ψηφο-
φόρων στον αντίθετο πόλο όπως συ-
νέβαινε πάντα».

Τα καμπανάκια χτύπησαν, τα
κυβερνητικά και τα κομματικά
στελέχη, οι βουλευτές και οι πο-
λιτευτές πέρασαν από όλες τις εκ-
πομπές μετά το αποτέλεσμα των
εκλογών χρησιμοποιώντας την ί-
δια ατάκα «λάβαμε το μήνυμα».
Μία ατάκα που την έχουμε ακού-
σει εδώ και δεκαετίες από όλους
τους προηγούμενους πρωθυ-
πουργούς ανεξαρτήτως κόμματος
και ιδεολογίας. 

Όλοι έλαβαν το μήνυμα, αλλά
συνήθως αυτοί που το λάμβαναν

έχαναν την επόμενη μάχη. Πιο
πολύ θυμίζει μία ντεφορμέ ομά-
δα που προσπαθεί να πάρει τον
αγώνα με την φανέλα. Σε ένα
ματς τα καταφέρνει, στο δεύτερο
τη γλιτώνει, στο τρίτο όμως την
πατάει.

Οι διαφωνίες 
για τις απώλειες
Το μεγάλο πρόβλημα της κυβέρ-
νησης και του κυβερνώντος κόμ-
ματος είναι ότι  διαβάζουν με δια-
φορετικό τρόπο τα μηνύματα των
πολιτών. Και αυτών που γύρισαν
την πλάτη στη Νέα Δημοκρατία
και αυτών που επέλεξαν την απο-
χή. Έτσι λοιπόν, παρατηρείται έ-
να χάσμα στις απόψεις για το ποι-
οι ψηφοφόροι εγκατέλειψαν το
κυβερνών κόμμα και που πήγαν.

Άλλοι υποστηρίζουν πως έφυ-
γαν οι παραδοσιακοί δεξιοί ψη-
φοφόροι που είδαν το κόμμα
τους να κάνει στροφή προς το κέ-
ντρο και την κεντροαριστερά και
γι’ αυτό επέλεξαν πιο συντηρητι-
κά κόμματα που προμόταραν το

παρελθόν τους, όπως η Φωνή
Λογικής που κατάφερε να εκλέξει
την επικεφαλής του κόμματος Α-
φροδίτη Λατινοπούλου ως ευ-
ρωβουλευτή. Και δεν μιλάμε για
μία απλή δεξιά πολιτικός, αλλά
όλοι θυμόμαστε και τις ομοφοβι-
κές επιθέσεις της κ. Λατινοπού-
λου μέσω του διαδικτύου και των
social media, που ήταν ο βασικός
λόγος διαγραφής της από τη Νέα
Δημοκρατία.

Υπάρχουν όμως και αυτοί που
ισχυρίζονται πως η Νέα Δημο-
κρατία απώλεσε τις δυνάμεις της
κυρίως από το κέντρο, όπου σύμ-
φωνα με τα στοιχεία του exit poll
οι κεντρώοι ψηφοφόροι-όπως
αυτοπροσδιορίζονται- ανέδειξαν
ως πρώτη δύναμη το ΠΑΣΟΚ.

Παρομοίως διαφωνούν και
για τις αιτίες που προκάλεσαν την
εκλογική υποχώρηση και υπο-
δεικνύουν αντίθετες κατευθύν-
σεις. Οι διαφορετικές ερμηνείες
του εκλογικού αποτελέσματος, α-
κόμα και μεταξύ κορυφαίων στε-
λεχών, φέρνουν στην επιφάνεια

ένα πολιτικό χάσμα που υπάρχει
στη Ν.Δ. εδώ και πολύ καιρό και
το οποίο το κυβερνών κόμμα το
μακίγιαρε. Βέβαια ο πρωθυπουρ-
γός και πρόεδρος της Νέας Δη-
μοκρατίας είναι αυτός που επιλέ-
ξει την πολιτική κατεύθυνση, αλ-
λά το σωστό είναι να ακούει και
την βάση, αλλά και τα στελέχη με
διαφορετική άποψη.

Άλλα οι δεξιοί, 
άλλα οι κεντρώοι
Η Ν.Δ. έχασε περισσότερους α-
πό 700.000 ψηφοφόρους από
τις προηγούμενες ευρωεκλογές,
ενώ, σε σύγκριση με τις περσινές
εθνικές εκλογές, η απώλεια των
ψηφοφόρων της είναι περίπου
1.000.000 και στην κυβέρνηση
διαφωνούν τώρα για το ποιοι εί-
ναι αυτοί και πού πήγαν. 

Έχουν δημιουργηθεί δύο δε-
ξαμενές σκέψεις οι οποίες δια-
φωνούν για το αν αυτοί που τους
εγκατέλειψαν (οριστικά ή προ-
σωρινά, θα δείξει) είναι οι δεξιοί
ψηφοφόροι, ή οι κεντρώοι. 
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Προς τα πού έφυγαν 
οι ψηφοφόροι ρε παιδιά;

• Το αποτέλεσμα των ευ-
ρωεκλογών αναδεικνύει
τις ισορροπίες εντός της

κυβέρνησης και πως κινδυ-
νεύουν να διαρραγούν



ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 15/16 IOYNIΟΥ 2024
www.iapopsi.gr Η ΑΠΟΨΗ | 7


Οι μισοί υπουργοί
εκτιμούν ότι

χάθηκαν προς 
τα δεξιά οι δυνάμεις
και οι άλλοι μισοί
προς το κέντρο

Ο Μάκης Βορίδης, ο Άδω-
νις Γεωργιάδης και κάποιοι άλ-
λοι θεωρούν ότι οι απώλειες ή-
ταν κυρίως από δεξιά, γι’ αυτό
και ενισχύθηκαν τα συντηρητικό-
τερα κόμματα της αντιπολίτευσης.
Την ίδια εκτίμηση έχει ο Αντώ-
νης Σαμαράς αλλά και καρα-
μανλικοί που θεωρούν ότι τους
αποδοκίμασαν αρκετοί παραδο-
σιακοί ψηφοφόροι. 

Από την άλλη πλευρά ο Άκης
Σκέρτσος, ο Δημήτρης Καιρί-
δης και άλλοι υπουργοί διαφω-
νούν μαζί τους και υποστηρίζουν
ότι οι απώλειες ήταν από το κέ-
ντρο και όχι από δεξιά.

Μάλιστα από την ίδια ομάδα
σκέψης επιχειρηματολογούν πως
«αν είχαν φύγει οι δεξιοί, δεν θα εί-
χε εκλεγεί ο Φρέντης Μπελέρης». Α-
κριβώς το αντίθετο επιχείρημα
προβάλλουν οι «δεξιοί» της κυ-
βέρνησης, αφού ισχυρίζονται ότι
ο Μπελέρης λειτούργησε ως α-
νάχωμα και χωρίς αυτόν οι δε-
ξιές απώλειες θα ήταν περισσό-
τερες. Οι «κεντρώοι», όμως, θε-
ωρούν ότι η υποψηφιότητά του ί-
σως έδιωξε ψηφοφόρους του κέ-
ντρου. 

Αυτό το ιδιότυπο debate μετα-
ξύ «δεξιών» και «κεντρώων» αλ-
λά και η σαφής διαφοροποίηση
που υπάρχει μεταξύ των παραδο-
σιακών στελεχών της Ν.Δ. και
των «νεοφερμένων» αναμένεται
να απασχολήσουν πολύ σοβαρά
το κυβερνών κόμμα το επόμενο
διάστημα, καθώς η σύγκρουση
αυτή, της οποίας παρακολουθού-
με τώρα το πρελούδιο, θα καθο-
ρίσει την ταυτότητα και το μέλλον
της Ν.Δ. 

Πολύ σύντομα η ηγεσία θα
χρειαστεί να απαντήσει στο ερώ-
τημα «που πάμε». Κι όπως μας έ-
λεγε ένα παραδοσιακό στέλεχος
της δεξιάς παράταξης «θα πρέπει
να αποφασίσουμε τη ρότα μας. Δεν
μπορούμε να μιλάμε ότι μένουμε πι-
στοί στην ιδεολογία της Ν.Δ., αλλά
να διαλέγουμε πρόσωπα να την υ-
πηρετήσουν, τα οποία μέχρι προ-
χθές την κατηγορούσαν ως αντίπα-
λοι μας και αντέτειναν μία διαφορε-
τική πολιτική». 

Και η αλήθεια είναι ότι η Νέα
Δημοκρατία του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη δεν θυμίζει το παραδο-
σιακό δεξιό κόμμα. Κάτι που έχει
πει επανειλημμένως και ο ίδιος ο
πρωθυπουργός τονίζοντας πως
«η Ν.Δ. είναι το πολιτικό κέντρο».
Πιο πολύ μοιάζει με ένα κεντρώο
κόμμα. 

Και βέβαια λογικά σκέπτονται
κάποιες παλιές καραβάνες της
δεξιάς ότι η Νέα Δημοκρατία έχει
υποστεί ιδεολογική αλλοίωση.

Όπως γίνεται αντιληπτό η α-
πάντηση στο ερώτημα «ποιοι εί-
μαστε και που πάμε» είναι ζωτικής
σημασίας, καθώς η συνύπαρ-
ξη δύο τόσο διαφορετικών ρευ-
μάτων κάτω από την ίδια κομμα-

τική στέγη θέλει κάτι παραπάνω
από ισορροπία τρόμου. 

Θέλει κανόνες. Στη νίκη είναι
όλοι αγκαλιές και φιλιά. Τώρα εί-
ναι ίσως η πιο δύσκολη περίο-
δος. Διότι μπορεί να μην ηττήθη-
κε η Νέα Δημοκρατία, αλλά πολ-
λές φορές μία Πύρρειος νίκη (ό-
πως την χαρακτήρισε ο Παύλος
Μαρινάκης) είναι πολύ χειρότε-
ρη από μία ήττα. 

Διότι μετά από μία ήττα συνή-
θως λειτουργεί το αίσθημα της
αυτοσυντήρησης. Τουναντίον με
αυτό το αποτέλεσμα και λόγω της
διαφοράς που κράτησε η Ν.Δ. εί-
ναι πολύ πιθανό μετά το αρχικό
σοκ να επέλθει εκ νέου η στασι-
μότητα. 

Οι διαφορετικές
ερμηνείες 
Όπως διαφωνούν στη Ν.Δ. για το
ποιοι ψηφοφόροι τούς εγκατέ-
λειψαν, έτσι διαφωνούν και για
τις αιτίες. Άλλοι θεωρούν ως αι-
τίες τον γάμο των ομόφυλων ζευ-
γαριών, την εγκληματικότητα, το
μεταναστευτικό και τα εθνικά θέ-
ματα, άλλοι την ακρίβεια, την κα-
θυστέρηση μεταρρυθμίσεων και
τον καθαρισμό οικοπέδων για
την πυροπροστασία του, όπως
και η αύξηση των τιμολογίων του
ηλεκτρικού ρεύματος. 

Και ο κυνικός κατά πολλούς
τρόπους που το επικοινώνησαν
ο Θόδωρος Σκυλακάκης και ο
γεν. γραμματέας Ενέργειας, Αρι-

στοτέλης Αϊβαλιώτης με το πε-
ρίφημο «thats all» που είπε σε τη-
λεοπτική εκπομπή και κόντεψαν
να πάθουν εγκεφαλικό όχι μόνο
οι παρουσιαστές, αλλά και οι τη-
λεθεατές.

Ο πρωθυπουργός, από αυτά
που είπε δημόσια, φάνηκε να θε-
ωρεί ότι η ακρίβεια και τα προ-
βλήματα της καθημερινότητας
του πολίτη ήταν αυτά που κυρίως
προκάλεσαν τη δυσαρέσκεια των
ψηφοφόρων. 

Ο ίδιος, πάντως, δεν περίμε-
νε ένα τόσο αρνητικό αποτέλε-
σμα, καθώς πολλοί από τους συ-
νεργάτες του, παρουσίαζαν μία
διαφορετική εικόνα. Του έδιναν
την εικόνα ότι το πολύ-πολύ η
Ν.Δ. να απολέσει δύο μονάδες α-
πό τον στόχο του 33% που είχε

θέσει. Εδώ μιλάμε όμως για πέ-
ντε μονάδες και εάν υπολογίσου-
με τη φθορά μέσα σε ένα χρόνο
από τις εθνικές εκλογές, τότε το
κοντέρ ανεβαίνει στο -13%.. 

Ο ανασχηματισμός είναι το
παραδοσιακό «φάρμακο» σε αυ-
τές τις περιπτώσεις, μετά από κά-
θε εκλογική υποχώρηση. 

Πρόκειται για την κλασική συ-
νταγή που ακολουθείται, αν και
ποτέ δεν λύνει από μόνη της τα
προβλήματα, ενίοτε τα μεγαλώνει
κιόλας. 

Αναλώσιμοι υπουργοί υπάρ-
χουν πάντα και είναι (και) γι’ αυ-
τές τις δουλειές. Εξάλλου ο πρώ-
τος διδάξας σε αυτό ήταν ο Αν-
δρέας Παπανδρέου. Άλλωστε
όλες τις σημαντικές κυβερνητικές
αποφάσεις τις λαμβάνει το επιτε-
λείο του Μαξίμου, το λεγόμενο
«Επιτελικό Κράτος» όπου παρά-
γεται η κυβερνητική πολιτική. Ε-
κεί αποφασίζεται η στρατηγική
και η απεύθυνση. Και οι υπουρ-
γοί εκτελούν. 

Το δε Υπουργικό Συμβούλιο α-
ποτυπώνει τους συσχετισμούς
και τις ισορροπίες. Αν ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης θεωρούσε ότι
κάτι δεν πήγαινε καλά και έπαιρ-
νε βελτίωση, θα το είχε αλλάξει
πριν από τις εκλογές. Προφανώς
δεν διαπίστωνε σημαντικές αδυ-
ναμίες. 

Οπότε και ο ανασχηματισμός-
από τη στιγμή που δεν αλλάζει
κάτι στο Επιτελικό Κράτος- μοιά-

ζει με την θυσία της Ιφιγένειας.
Απομακρύνθηκαν κάποιοι υ-
πουργοί με χαμηλή δημοφιλία,
δείχνοντας ότι έλαβε το μήνυμα. 

Οι περισσότεροι υπουργοί της
κυβέρνησης επισημαίνουν ότι η
Ν.Δ. παραμένει ισχυρή και ο λα-
ός εξακολουθεί να εμπιστεύεται
τον Κυριάκο Μητσοτάκη και να
μην έχει εναλλακτικές. 

Ο Μιχάλης Χρυσοχοΐδης,
σχολιάζοντας την εκλογική υπο-
χώρηση, μίλησε για παροδικό
φαινόμενο που, όπως ήρθε, θα
φύγει. Ο Κωστής Χατζηδάκης
τόνισε ότι η Ν.Δ. παραμένει κυ-
ρίαρχη δύναμη και ο Δημήτρης
Καιρίδης είπε ότι, σε αντίθεση
με την υπόλοιπη Ε.Ε., εδώ δεν
διαμαρτύρεται κανείς για το μετα-
ναστευτικό. «Για το μεταναστευτικό
δεν έχω ακούσει τίποτα» είπε και α-
νέφερε ως απόδειξη ότι «στο ανα-
τολικό Αιγαίο πήγαμε καλά». Παρά
το γεγονός ότι ο κ. Καιρίδης ευ-
λόγησε τα γένια του δεν κατάφερε
να διασωθεί στον χθεσινό ανα-
σχηματισμό.

Ο υπουργός Εξωτερικών,
Γιώργος Γεραπετρίτης, είπε ότι
δεν βλέπει τόσο αρνητική την κα-
τάσταση. 

Αντιλαμβάνεται πως κάποιοι
θα ήθελαν περισσότερα αποτελέ-
σματα, αλλά θεωρεί ότι η κυβέρ-
νηση έχει κάνει πολλά και δεν
μπορεί να αλλάξει προβλήματα
δεκαετιών τόσο σύντομα. 

Τις απώλειες από δεξιά ανέ-
φερε ότι τις θεωρεί «απολύτως ε-
λέγξιμες» και μη σημαντικές σε
σύγκριση με άλλες ευρωπαϊκές
χώρες, ενώ πιστεύει ότι θα ήταν
ακόμα λιγότερες αν είχαμε εθνι-
κές εκλογές. Σε συνέντευξή του
τόνισε επίσης πως το αποτέλεσμα
των ευρωεκλογών «δεν αποτυπώ-
νει συσχετισμό δυνάμεων όσον α-
φορά την κυβερνησιμότητα».

Στο ίδιο κλίμα και ο Άκης
Σκέρτσος, ο οποίος θεωρεί
πως δεν υπήρξε κάποια αλλαγή
στο πολιτικό σκηνικό και στους
πολιτικούς συσχετισμούς και
πως ακόμη και με χαμηλότερα
ποσοστά υπάρχει εμπιστοσύνη
στον πρωθυπουργό, καθώς
η Ν.Δ. έχει μεγάλη διαφορά από
το δεύτερο κόμμα. 

Απαντώντας μάλιστα σε όσους
μέσα στη ΝΔ υποστήριζαν ότι
τους έβλαψε ο γάμος των ομόφυ-
λων ζευγαριών, ανέφερε ότι αυ-
τή ήταν μια γενναία πρωτοβουλία
του πρωθυπουργού και «αν είναι
να υπάρχει πολιτικό κόστος για τέ-
τοιες κατακτήσεις σε επίπεδο κοινω-
νικών δικαιωμάτων, ας είναι κι αυ-
τό». Μία δήλωση που δημιουργεί
αναβρασμό στους παραδοσια-
κούς νεοδημοκράτες, οι οποίοι
ακόμη δεν μπορούν να χωνέ-
ψουν ότι η κυβέρνηση βιάστηκε
για τον γάμο των ομόφυλων ζευ-
γαριών αν και ήταν θεσμοθετη-
μένο το σύμφωνο συμβίωσης. 


Ο ανασχηματισμός
είναι για τους

άλλους, όχι για 
το Επιτελικό Κράτος



Μία πολύ δύσκολη περίοδος ξε-
κίνησε για το ΠΑΣΟΚ την επαύ-
ριον των εκλογών, καθώς αυξά-
νονται τα στελέχη που ζητούν
παραίτηση του Νίκου Ανδρουλά-
κη κι εκλογή νέου προέδρου από
την βάση του κόμματος. 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Π
αρά την αύξηση του ποσο-
στού κατά περίπου 1%, το α-
ποτέλεσμα προκάλεσε αλυ-
σιδωτές εσωκομματικές αντι-
δράσεις, με κορυφαία στελέ-

χη, όπως ο Οδυσσέας Κωνσταντινό-
πουλος, ο Νίκος Παπανδρέου και η Νά-
ντια Γιαννακοπούλου να ζητούν επί-
σπευση των εσωκομματικών διαδικασιών,
ενώ από κοντά και ο Παύλος Γερουλάνος
να επικροτεί και μία σειρά στελεχών να κά-
νουν λόγο για αλλαγή ηγεσίας, καθώς ο
Νίκος Ανδρουλάκης απέτυχε, από τη
στιγμή που είχε θέσει τον πήχη την 2η θέ-
ση στις ευρωεκλογές και παρά την μικρή
άνοδο (1%) δεν έπιασε τον στόχο, οπότε
οι οποιεσδήποτε πρωτοβουλίες είναι δί-
χως αντίκρισμα.

Την ερχόμενη εβδομάδα είναι προ-
γραμματισμένη η κοινή συνεδρίαση του
Πολιτικού Συμβουλίου και της Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας, όπου αναμένεται όλες οι
πλευρές να ανοίξουν τα χαρτιά τους. Οι αμ-
φισβητίες να ζητήσουν άμεση προσφυγή
και ο Νίκος Ανδρουλάκης θα φανεί εάν
σηκώσει το γάντι ή όχι. Τις προηγούμενες
ημέρες συνεργάτες του προέδρου του ΠΑ-
ΣΟΚ συμβούλευαν τον κ. Ανδρουλάκη να
σηκώσει το γάντι και να προκηρύξει εσω-
κομματικές εκλογές. Με βάση τα δεδομένα
που υπάρχουν στο κόμμα σε ό,τι αφορά τις
δυνάμεις στις τοπικές και νομαρχιακές εί-
ναι το φαβορί για επανεκλογή.  Ο ίδιος αρ-
νείται ισχυριζόμενος πως θα ακολουθη-
θούν κατά γράμμα το τι αναφέρει το κατα-
στατικό. Και το καταστατικό του κόμματος
προβλέπει ότι εκλογές για την ανάδειξη νέ-
ου προέδρου θα διεξαχθούν το Νοέμβριο
του 2025. Μάλιστα όπως επισημαίνει
στους συνομιλητές του ο κ. Ανδρουλάκης
«εάν πάμε τώρα σε εκλογές κινδυνεύουμε να
μην συγκεντρώσουμε ικανό αριθμό ψηφοφό-
ρων, οπότε η όποια δυναμική έχει καταγράψει
το κόμμα θα χαθεί». Κι επιχειρηματολογώ-
ντας σε αυτό ο κ. Ανδρουλάκης ισχυρίζε-
ται πως «το ΠΑΣΟΚ απέκτησε την απαραίτητη
δυναμική για να ξεφύγει από τα μονοψήφια
ποσοστά στις εθνικές εκλογές χάρη στους
270.000 ψηφοφόρους που συμμετείχαν στην
διαδικασία. Αν διεξαχθούν τώρα εκλογές κιν-
δυνεύουμε να μην έρθουν παραπάνω από ό-
σους συμμετείχαν στις εκλογές του ΣΥΡΙΖΑ
(περί τις 150.000), οπότε ο πρόεδρος που θα
εκλεγεί θα ξεκινά με μείον». Και ειδικά σε μία
εποχή όπου εκλείπουν οι ισχυρές πολιτι-
κές προσωπικότητες που θα ξεσηκώσουν
τα πλήθη.

Εδώ θα πρέπει να σημειώσουμε, ότι αυ-
τή που ζητούν εσωκομματικές εκλογές και
αλλαγή προέδρου, έχουν και προσωπικές
διαφορές με τον Νίκο Ανδρουλάκη, δείγ-
μα του ότι η περιβόητη ομοψυχία του ΠΑ-
ΣΟΚ ήταν επίπλαστη. Κάτι που φάνηκε α-
πό την Κυριακή το βράδυ, όπου τον χορό
της αμφισβήτησης τον άνοιξε η Νάντια

Γιαννακοπούλου, για να ακολουθήσει η
επιστολή του Οδυσσέα Κωνσταντινό-
πουλου, το άρθρο του Νίκου Παπαν-
δρέου, αλλά και η ανάρτηση του Παύλου
Γερουλάνου. 

Το βέτο του Οδυσσέα
Ας τα πάρουμε από την αρχή. Ο Οδυσσέ-
ας Κωνσταντινόπουλος συνδέεται χρό-
νια με φίλια με το Νίκο Ανδρουλάκη από
την εποχή της νεολαίας. Μάλιστα το 2021
ήταν ο μόνος από τους πρωτοκλασάτους
της εποχής που στήριξαν την υποψηφιό-
τητα του. Μάλιστα διεξήγαγε και προεκλο-
γικό αγώνα για τον Ανδρουλάκη, καθώς ο
υποψήφιος τότε πρόεδρος δεν πρόλαβε να
επισκεφθεί όλες τις περιοχές και τον εκ-
προσωπούσε ο Κωνσταντινόπουλος. Ο
βουλευτής Αρκαδίας και εκ των αντιπροέ-
δρων της Βουλής τους πρώτους μήνες με-
τείχε καθημερινά στον πρωινό καφέ της
Χαριλάου Τρικούπη και ανήκε στην ηγετι-
κή ομάδα. Οι σχέσεις των δύο πάγωσαν
πριν από τις εκλογές του Μαΐου του 2023,
όταν η επιτροπή ψηφοδελτίων ενέκρινε
την πρόταση της νομαρχιακής επιτροπής
Αρκαδίας να συμπεριληφθεί στο ψηφο-

δέλτιο του ΠΑΣΟΚ στην Αρκαδία ο γιατρός
Ευάγγελος Γιαννακούρας με τον οποίο
ήταν στα μαχαίρια ο Κωνσταντινόπου-
λος θέτοντας μάλιστα και βέτο. Ο λόγος ή-
ταν ότι ο Γιαννακούρας ήταν αντιπεριφε-
ρειάρχης Αρκαδίας του Τατούλη και στις
περιφερειακές εκλογές του 2019 ήταν κό-
ντρα με τον εκλεκτό του ΠΑΣΟΚ τον Ιω-
άννη Μπουντρούκα. Η αλήθεια είναι ότι
στις εκλογές του Ιουλίου του 2019 το ΠΑ-
ΣΟΚ στην Αρκαδία έλαβε 6.489 ψήφους
εκ των οποίων οι 4.047 είχαν σταυρό στον
Κωνσταντινόπουλο. 

Στις εκλογές του Μαΐου του 2023 το
ΠΑΣΟΚ αύξησε τις δυνάμεις του σε
10.481 με τον Κωνσταντινόπουλο να ε-
κλέγεται με 4.731 σταυρούς έναντι 4.292
του Βαγγέλη Γιαννακούρα. 

Κάποιοι στον Χαριλάου Τρικούπη θεω-
ρούν ότι η συμβολή του αυτοδιοικητικού
στελέχους στο ψηφοδέλτιο του ΠΑΣΟΚ έ-
δωσε ώθηση στο κόμμα αυξάνοντας τις δυ-
νάμεις του στην Αρκαδία. Έκτοτε οι σχέ-
σεις του Κωνσταντινόπουλου με τον Αν-
δρουλάκη πάγωσαν και κόπηκε και από
τον πρωινό καφέ. Επανήλθε τους τελευταί-
ους μήνες, αλλά ως φαίνεται το γυαλί έχει

ραγίσει, διότι η επιστολή του βουλευτή Αρ-
καδίας προς ταμέλη του Πολιτικού Συμ-
βουλίου ήταν αυτή που άνοιξε τον «ασκό
του Αιόλου».

Ανησυχεί για τον Καρχιμάκη
Από την πλευρά της και η Νάντια Γιαννα-
κοπούλου θεωρεί τον εαυτό της ριγμένο.
Στις εσωκομματικές εκλογές του 2021 στή-
ριξε ανοικτά τον Ανδρέα Λοβέρδο για την
ηγεσία του ΠΑΣΟΚ. Όταν όμως ανήλθε
στην εξουσία της Χαριλάου Τρικούπη ο
Νίκος Ανδρουλάκης την έκανε αναπλη-
ρωτή Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο. Μία
θέση που έχασε μετά τις εκλογές του Ιου-
νίου του 2023. 

Η κ. Γιαννακοπούλου αποτέλεσε την
έκπληξη των εκλογών του Ιουλίου του
2019, καθώς ουδείς ανέμενε ότι θα εκλεγεί
στον Δυτικό Τομέα της Β’ Αθήνας. Και αυτό
διότι και οι παπανδρεϊκοί , αλλά και από
το περιβάλλον της Φώφης Γεννηματά
προωθούσαν την υποψηφιότητα του Μι-
χάλη Καρχιμάκη. Το 2023 η κ. Γιαννα-
κοπούλου δεν είχε τέτοια ζητήματα, όμως
πλέον ανησυχεί, καθώς στο περιβάλλον
του νυν προέδρου του κόμματος εντάχθηκε
ο υιός Καρχιμάκης, ο Λευτέρης (καθη-
γητής σε πανεπιστήμιο των Βρυξελλών), ο
οποίος ήταν υποψήφιος στις ευρωεκλογές
και πέτυχε μία εξαιρετική επίδοση, όπου
κατατάχθηκε 5ος (εκλέχθηκαν τρεις) πίσω
από το Νίκο Παπανδρέου, τον Γιάννη
Μανιάτη, τον Σάκη Αρναούτογλου και
τον Φίλιππο Σαχινίδη. Ο Λευτέρης
Καρχιμάκης αναμένεται να είναι υποψή-
φιος στις επόμενες βουλευτικές εκλογές
στον Δυτικό Τομέα της Β’ Αθήνας. Εδώ θα
πρέπει να προσθέσουμε, ότι μετά τις εκλο-
γές του Ιουνίου του 2023 η Νάντια Γιαν-
νακοπούλου έχασε την θέση της Κοινο-
βουλευτικής Εκπροσώπου, καθώς επελέ-
γησαν ο Μιχάλης Κατρίνης και ο Δημή-
τρης Μάντζος.
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Καύσωνας
διαρκείας 
στο ΠΑΣΟΚ

• Μπορεί το κόμμα να
ανέβηκε 1% σε σύγκριση
με τις εκλογές του Ιουνίου
του 2023 και να βάφτηκαν
δύο νομοί πράσινοι, όμως
ξεκίνησε η αμφισβήτηση
στον Ανδρουλάκη
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Νιώθει ριγμένος
Από την πλευρά του ο Παύλος Γερουλά-
νος νιώθει ριγμένος. Μετά τις εσωκομμα-
τικές εκλογές του 2021, όπου ο Παύλος
Γερουλάνος ήταν εκ των υποψηφίων για
την προεδρία ανέμενε ότι όπως είχε υπο-
σχεθεί ο Νίκος Ανδρουλάκης θα τον α-
ξιοποιούσε. Τελικά το μόνο που έγινε ήταν
να αναλάβει τομεάρχης Οικονομίας στην
Κοινοβουλευτικής Ομάδα του ΠΑΣΟΚ και
εκ του έργου του θεωρείται επιτυχημένος,
καθώς έχει καταθέσει μέσα σε ένα χρόνο
πληθώρα ερωτήσεων και προτάσεων προς
τον αρμόδιο υπουργό Κωστή Χατζηδάκη.
Όπως αναφέρουν συνομιλητές του «ο Παύ-
λος περίμενε ότι θα κληθεί από την ηγεσία να
συνδράμει στο επικοινωνιακό κομμάτι της προ-
εκλογικής καμπάνιας, όπου είναι ένας τομέας
που τον γνωρίζει πολύ καλά». Ο ίδιος επίσης
ένιωσε θιγμένος κι ενοχλήθηκε σε βαθμό
κακουργήματος όταν από την Χαριλάου
Τρικούπη σχολιάστηκαν τα χαμηλά ποσο-
στά του ΠΑΣΟΚ στο Λεκανοπέδιο, λαμβά-
νοντας το ως αιχμή. Μάλιστα πριν σκάσει
η επιστολή Κωνσταντινόπουλου είχε κά-
νει μία ανάρτηση στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης όπου αποδείκνυε με αριθμούς
πως η ποσοστιαία άνοδος του ΠΑΣΟΚ
στην Αττική ήταν μεγαλύτερη από ότι στην
περιφέρεια. 

Ο Νίκος Παπανδρέου 
Οι σχέσεις του Νίκου Παπανδρέου με
τον Νίκο Ανδρουλάκη έχουν περάσει α-
πό πολλά στάδια. Πότε ήταν μέλι-γάλα και
πότε ήταν σαν την γάτα με το ποντίκι. Ορι-
στικά έφτασαν στο σημείο μηδέν όταν
διέρρευσε πριν από μερικούς μήνες ότι
δεν θα είναι υποψήφιος. Μάλιστα οι καλά
γνωρίζοντες ισχυρίζονται πως ήταν απο-
φασισμένος ο Ν. Ανδρουλάκης, ο οποί-
ος άλλαξε απόφαση μετά από πιέσεις από
τις παλιές καραβάνες του κόμματος. Κατά
την διάρκεια του προεκλογικού αγώνα ο κ.
Παπανδρέου είχε στείλει ορισμένες προ-
ειδοποιητικές βολές, καθώς μάθαινε ότι η
Χαριλάου Τρικούπη «σύστηνε» ψήφο σε
Μανιάτη, Σπυρόπουλο και τον είχε ε-
κτός. Ο θυμός του δεν καταλάγιασε ούτε ό-
ταν εκλέχθηκε μακράν πρώτος σε σταυ-
ρούς. Τουναντίον οργίστηκε ακόμη περισ-
σότερο , καθώς δεν χτύπησε το τηλέφωνο
του από το Νίκο Ανδρουλάκη, έστω για
τα τυπικά συγχαρητήρια. Εκεί που τα πή-
ρε στο κρανίο και είχε επεισόδιο ήταν ό-
ταν ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ πρότεινε ως

επικεφαλής της Κ.Ο. στο Ευρωκοινοβού-
λιο τον Γιάννη Μανιάτη και όχι τον ίδιο.
Το επεισόδιο διαδραματίστηκε στο γρα-
φείο του Νίκου Ανδρουλάκη στην Χαρι-
λάου Τρικούπη, όταν ο πρόεδρος του ΠΑ-
ΣΟΚ ενημέρωσε πως θα ορίσει ως επικε-
φαλής της ευρωομάδας τον κ. Μανιάτη,
λόγω του ότι είχε διατελέσει αλλά πρόε-
δρος του συμβουλίου υπουργών Ενέργειας
και υπουργών Περιβάλλοντος της ΕΕ. Ο
Νίκος Παπανδρέου εξεπλάγη και αντέ-
δρασε. Πριν από το επεισόδιο ο Νίκος
Παπανδρέου, με άρθρο του στο
protothema, είχε τονίσει ότι «την ευθύνη
για το αποτέλεσμα των ευρωεκλογών έχει η η-
γεσία de facto και είναι αυτή η οποία απορρί-
φθηκε από το πολιτικό σώμα», ζητώντας προ-
σφυγή στη βάση του κόμματος. 

Βγάζει το άχτι του
ο Καστανίδης
Θέση στην αμφισβήτηση του Νίκου Αν-
δρουλάκη πήρε και ο Χάρης Καστανί-
δης. Ο πρώην υπουργός κρατάει μανιάτι-
κο στο Νίκο Ανδρουλάκη επειδή ο πρόε-
δρος του ΠΑΣΟΚ κράτησε την έδρα της Α’
Θεσσαλονίκης έναντι του Ηρακλείου κι έ-
τσι έμεινε εκτός Βουλής. Πολλές φορές στο
παρελθόν ο κ. Καστανίδης μίλησε με α-
παξιωτικά λόγια για τον κ. Ανδρουλάκη,
αλλά για να πούμε και του στραβού το δίκιο
η απόφαση του προέδρου του Κινήματος
να υπάρχουν δύο «πράσινοι» βουλευτές
στο Ηράκλειο επέτρεψε στο ΠΑΣΟΚ να δει
δύο νομούς στον εκλογικό χάρτη των ευ-
ρωεκλογών βαμένους με πράσινο χρώμα,
κάτι που είχαμε να το δούμε από τις εθνι-
κές εκλογές του Μαΐου του 2012, όπου το
ΠΑΣΟΚ είχε κρατήσει το Ηράκλειο, το Λα-
σίθι και το Ρέθυμνο. Ο κ. Καστανίδης μι-
λώντας σε ραδιοφωνικό σταθμό είπε πως
«όταν αποτυγχάνει ένας αρχηγός πρέπει να έ-

χει ο ίδιος την φιλοτιμία να υποβάλλει την πα-
ραίτησή του, εάν δεν το κάνει τότε είναι προ-
φανές ότι θα τεθεί από άλλους το θέμα και κα-
λώς τίθεται».

Και οι δικοί του
Το πρόβλημα για τον κ. Ανδρουλάκη με-
γεθύνεται, καθώς και πρόσωπα που τα θε-
ωρούσαμε δικά του κινούνται στο ίδιο μο-
τίβο, δηλαδή στο να ανοίξουν οι διαδικα-
σίες για εκλογή νέου αρχηγού από την βά-
ση. Όπως η γραμματέας της Κοινοβουλευ-
τικής Ομάδας, Ευαγγελία Λιακούλη, η ο-
ποία είπε ότι είναι ευκαιρία να εκφραστούν
όλοι ελεύθερα». Παράλληλα, ξεκαθάρισε
ότι «εγώ είμαι εδώ και θα είμαι για να δια-
σφαλίσω ότι θα εκφραστούν όλοι όπως
νιώθουν όπως αισθάνονται».

Αλλά και ο Μιχάλης Κατρίνης, δίχως
να θέσει θέμα ηγεσίας έκανε λόγο ότι το
ΠΑΣΟΚ χρειάζεται μία σοβαρή αποτίμηση
του εκλογικού αποτελέσματος: «Θέλω να εί-
μαι ειλικρινής και εμείς περιμέναμε ένα μεγάλο
ποσοστό αποδοκιμασίας της Νέας Δημοκρα-
τίας να στραφεί θετικά προς το ΠΑΣΟΚ και
αυτό δεν το καταφέραμε. Το ΠΑΣΟΚ και αυτό
είναι αντικειμενικό δεδομένο, είναι το μόνο α-
πό τα κυβερνητικά κόμματα που σε αυτό το
σκηνικό αντικυβερνητικής, χαλαρής, αντισυ-
στημικής ψήφου έχει αυξήσει το ποσοστό. Αυ-
τά βεβαίως δεν μας επιτρέπουν να πανηγυρί-
ζουμε. Πρέπει να κάνουμε μια σοβαρή αποτί-
μηση και θα την κάνουμε» .

Από την πλευρά του ο Παύλος Χρηστί-
δης αναφορικά με το κύμα αμφισβήτησης
στο πρόσωπο του Νίκου Ανδρουλάκη από
στελέχη του ΠΑΣΟΚ, σχολίασε πως κανείς
δεν έχει το δικαίωμα να πληγώσει τους πο-
λίτες, ενώ σε ερώτηση για δική του πιθανή
διεκδίκηση της προεδρίας του κόμματος,
σημείωσε: «Η συζήτηση για τις προσωπικές
φιλοδοξίες είναι κάτι που στην παρούσα φάση

δεν εξυπηρετεί κανέναν. Το σημαντικό για το
ΠΑΣΟΚ είναι να διαμορφώσει μια μεγάλη πα-
ράταξη που ενσωματώνει όλα τα μεγάλα πολι-
τικά και κοινωνικά κινήματα. Όλα τα υπόλοιπα
θα τα συζητήσουμε στο πλαίσιο του εσωτερι-
κού διαλόγου».

Οι πιθανοί υποψήφιοι
Από όλους όσοι αμφισβητούν τις ηγετικές
ικανότητες του Νίκου Ανδρουλάκη δεν
είναι σίγουρο ότι θα θέσουν υποψηφιότη-
τα. Σίγουρα ο Οδυσσέας Κωνσταντινό-
πουλος δεν θα είναι υποψήφιος. Από εκεί
και πέρα δεν αποκλείει το ενδεχόμενο ο
Παύλος Γερουλάνος, ο οποίος ήταν υπο-
ψήφιος και το 2021, αλλά τελικά δεν κατά-
φερε να πρωταγωνιστήσει. Η κ. Γιαννα-
κοπούλου ενδιαφέρεται, αλλά τα κουκιά
δεν βγαίνουν όπως και να τα μαγειρέψεις.
Το ίδιο ισχύει και για την Μιλένα Απο-
στολάκη.  Οπότε οι περισσότεροι καταλή-
γουν σε τρία πρόσωπα της νέας γενιάς. Τον
Μανώλη Χριστοδουλάκη, τον Παύλο
Χρηστίδη και τον δήμαρχο Αθηναίων
Χάρη Δούκα. Ο πρώτος ήταν γραμματέας
της Κεντρικής Πολιτικής Επιτροπής επί
Φώφης Γεννηματά, εδώ και καιρό φτιά-
χνει ηγετικό προφίλ, ενώ λέγεται πως απο-
τελεί την επιλογή των παπανδρεϊκών. Ο
Παύλος Χρηστίδης στις προηγούμενες ε-
σωκομματικές εκλογές ήταν 4ος (ξεπέρασε
Γερουλάνο και Καστανίδη) και οι νεολαί-
οι που τον στήριξαν τον πιέζουν να απο-
τολμήσει εκ νέου την υποψηφιότητα. Όσο
για τον Χάρη Δούκα, η αλήθεια είναι ότι α-
ποτελεί επιλογή πολλών από όλες τις φυλές
του ΠΑΣΟΚ και στο παλμαρέ του έχει να
καταγράψει ότι ήταν ο μοναδικός που κέρ-
δισε μέλος της οικογένειας Μητσοτάκη σε
εκλογική αναμέτρηση. Νίκησε στον δεύτε-
ρο γύρο των αυτοδιοικητικών εκλογών τον
Κώστα Μπακογιάννη.  

Σε κάθε περίπτωση, την Τετάρτη πιθα-
νότατα, θα συνεδριάσει το Πολιτικό Συμ-
βούλιο του ΠΑΣΟΚ, όπου αναμένεται να
ακουστεί κριτική, ενώ η πρώτη σύγκρουση
αναμένεται στην Κεντρική Επιτροπή που
τοποθετείται στις 30 Ιουνίου. Εκεί θα φα-
νεί εάν οι αμφισβητίες του Νίκου Ανδρου-
λάκη διαθέτουν τις απαραίτητες υπογρα-
φές (το 1/3 του οργάνου, ή την πλειοψη-
φία των Νομαρχιακών Επιτροπών) ώστε
να ζητήσουν διεξαγωγή εκτάκτου συνεδρί-
ου, όπως προβλέπει το καταστατικό και να
κινηθούν οι διαδικασίες για την διεξαγωγή
εκλογών για τον πρόεδρο. 


Οι πιο
παλιοί

αμφισβητούν,
οι νεώτεροι
ετοιμάζουν
υποψηφιότητες


Έχει τον
πλήρη

έλεγχο των
οργάνων 
του κόμματος 
ο πρόεδρος 
του Κινήματος



Η κρίση που ξέσπασε στο
ΠΑΣΟΚ δίνει μία βαθιά α-
νάσα στον Στέφανο Κασ-
σελάκη, ο οποίος την
προηγούμενη Κυριακή το
βράδυ έκανε ότι δεν κατά-
λαβε τι ψήφισαν οι πολί-
τες, καθώς στάθηκε μόνο
στην κυβερνητική φθορά
και όχι στο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
υποχώρησε κι άλλο σε
σχέση με τις εθνικές εκλο-
γές του Ιουνίου του 2023.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

K
αι μπορεί ο πρόε-
δρος του ΣΥΡΙΖΑ με-
τά την διήμερη από-
δραση στις Σπέτσες
με τον σύζυγο του να

έκανε μία μικρή κυβίστηση με το
να προτείνει συνεργασία στο ΠΑ-
ΣΟΚ σε επίπεδο κοινοβουλευτι-
κού έργου, όμως η αλήθεια είναι
ότι έχει μπροστά του ένα μακρύ
καλοκαίρι με πολλούς καύσωνες.
Ήδη από την επόμενη ημέρα α-
κόμη και άνθρωποι που τον στή-
ριξαν άσκησαν κριτική, όπως ο
Βασίλη Κόκκαλης, λέγοντας ότι
«όλοι και όλα κρίνονται». Και η α-
λήθεια είναι ότι αρκετοί και στον
στενό πυρήνα των λεγόμενων
Kasselakistas νιώθουν να ασφυ-
κτιούν, καθώς βλέπουν ότι το
κόμμα μεταλλάσσεται και το κυ-
ριότερο περνά σε περίοδο μετα-
πολιτικής.

Όσοι δεν συμφωνούν με τον
πρόεδρο του κόμματος και απο-
φάσισαν να παραμείνουν φέρο-
νται αποφασισμένοι να μην κά-
νουν πίσω αυτή την φορά και να
πιέσουν στο μη περαιτέρω τον
Στέφανο Κασσελάκη. Ήδη οι
Διονύσης Τεμπονέρας και Α-
ντώνης Κοτσακάς κατέθεσαν
πρόταση για τη δημιουργία συ-
ντονιστικού οργάνου με στόχο
τον προγραμματικό διάλογο ΣΥ-
ΡΙΖΑ -ΠΑΣΟΚ- Νέας Αριστεράς
την επομένη των Ευρωεκλογών,
νέες πρωτοβουλίες ξετυλίχθηκαν
από μερίδα κομματικών στελε-
χών, στέλνοντας μηνύματα υπέρ
της σύγκλισης των προοδευτικών
δυνάμεων, σε σημείο που αυτή
να φαντάζει πλέον αναπόδραστη
για αρκετούς εντός του ΣΥΡΙΖΑ.

Συγκεκριμένα, με εσωκομμα-
τικό δημοψήφισμα οι Γιάννης
Ραγκούσης, Θανάσης Θεοχαρό-
πουλος και άλλα στελέχη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αναμένεται να ζητήσουν με
την πρώτη ευκαιρία συνεδρίασης
των κομματικών οργάνων τη λαϊ-
κή ετυμηγορία απέναντι στο εν-
δεχόμενο προοδευτικών συ-
μπράξεων. Μάλιστα, στο δημο-
ψήφισμα θα καλούνται να λά-
βουν μέρος όχι μόνο τα μέλη, αλ-
λά και οι ψηφοφόροι του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, με ζητούμενο το εάν επιθυ-

μούν ο ΣΥΡΙΖΑ, όχι απλά να με-
τέχει, αλλά να πρωταγωνιστήσει
στην ανασύνθεση του χώρου της
Κεντροαριστεράς, ώστε ο φορέας
που θα προκύψει, να διεκδικήσει
επάξια την νίκη στις εθνικές ε-
κλογές του 2027.

Σε αυτήν την προοπτική, «όταν
έχεις 14,9% δεν μπορείς να το κά-
νεις 40%» δήλωσε ο πρώην υ-
πουργός, Χρήστος Σπίρτζης (ή-
ταν ο πρώτος που έκανε λόγο για
κοινή πορεία ΣΥΡΙΖΑ-ΠΑΣΟΚ),
χαρακτηρίζοντας πλέον ως «κοι-
νό τόπο την ανάγκη συμπόρευσης
των κομμάτων του προοδευτικού χώ-
ρου». Ο ίδιος παρατήρησε, ακό-
μη, πως «δεν μπορεί κανένα κόμμα
μόνο του να συγκροτήσει τον εναλ-
λακτικό πόλο διακυβέρνησης στο
πολιτικό σύστημα», λέγοντας για
τους κ.κ. Κασσελάκη και Αν-
δρουλάκη ότι «εάν επιμείνουν νο-
μίζω ότι οι κινήσεις, οι πρωτοβου-
λίες που θα γίνουν θα ξεπεράσουν
και τις υπάρχουσες ηγεσίες και τα
κόμματα». Την ίδια ώρα, ωστόσο,
ο κ. Σπίρτζης ξεκαθάρισε πως
δεν τίθεται θέμα αμφισβήτησης
του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ. Ό-
μως, «αν ο Στέφανος Κασσελάκης
θέλει να κάνει ένα «κασσελακικό»
κόμμα, κατά τη γνώμη μου μετατρέ-

πεται σε ομαδάρχη και όχι αρχηγό
κόμματος», προειδοποίησε ο πρώ-
ην υπουργός.

Γεροβασίλη, Ζαχαριάδης
Η «κυβερνησιμότητα» του ΣΥΡΙ-
ΖΑ μετά την ήττα της περασμένης
Κυριακής διατρέχει οριζόντια τον
προβληματισμό πολλών κορυ-
φαίων στελεχών, με την αντιπρό-
εδρο της Βουλής, Όλγα Γεροβα-
σίλη να παρατηρεί πως «απαιτεί-
ται συνεννόηση των προοδευτικών
δυνάμεων, προκειμένου να δοθεί η
δυνατότητα εναλλακτικής πρότα-
σης». Σύμφωνα με την κ. Γεροβα-
σίλη, «η συζήτηση πρέπει να ανοί-
ξει και η ίδια η κοινωνία μας δείχνει
ότι ο δρόμος που πρέπει να ακολου-
θήσουμε είναι η σύγκλιση των προ-
οδευτικών δυνάμεων. Και θα πρέπει
αυτό το δρόμο να τον βρούμε. Εγώ,
όντας μέλος, στέλεχος, βουλευτής
του ΣΥΡΙΖΑ, προφανώς θέλω αυτές
οι πρωτοβουλίες να παρθούν μέσα
από το κόμμα μου, προκειμένου να
ανοίξει αυτός ο διάλογος για να δώ-
σουμε την πραγματική λύση στον
ελληνικό λαό». Από πλευράς του, ο
Κώστας Ζαχαριάδης υπενθύμισε
πως «όπου υπήρξαν συνέργειες την
προηγούμενη περίοδο και μέσα στη
Βουλή, όπως η πρόταση μομφής, υ-

πήρξαν θετικές και πολλαπλασια-
στικές συνέπειες». Ο ίδιος χαιρέ-
τησε την κίνηση του κ. Κασσελά-
κη να τείνει χείρα φιλίας προς το
ΠΑΣΟΚ για πρώτη φορά μετά α-
πό 8 μήνες, καθώς είναι δυνατό
«να συνεργαστούμε με την ΚΟ του
ΠΑΣΟΚ για προτάσεις νόμου για το
καλό της κοινωνίας».

Την ίδια ώρα, αντιστάσεις συ-
ναντά η ιδέα της «μεγάλης Κε-
ντροαριστεράς» στους κόλπους
των Kasselakistas, με τον βου-
λευτή Κιλκίς, Πέτρο Παππά να α-
πορρίπτει λόγω κινητικότητας
στο ΠΑΣΟΚ, μια τέτοια πιθανό-
τητα. Όπως είπε, «θέλει δύο για να
χορέψουν ταγκό και εν προκειμένω
το ΠΑΣΟΚ, δεν έχει λύσει ακόμη
πολλά εσωτερικά του θέματα», για
να συμπληρώσει πως «εμείς έχου-
με λύσει τα δικά μας θέματα, δεν
αμφισβητείται η ηγεσία μας». 

«Εμείς στον ΣΥΡΙΖΑ, ευτυχώς, έ-
χουμε έναν αρχηγό που αυτή την
στιγμή δεν αμφισβητείται από κανέ-
ναν και είδαμε τι πάθανε αυτοί, οι
οποίοι τον αμφισβήτησαν» συνέχι-
σε ο κ. Παππάς, υπογραμμίζο-
ντας ότι «δεν συνάπτεις γάμο με έ-
ναν άνθρωπο με τον οποίο Είχες μα-
ζί του ένα γάμο και σου έχει πάρει ό-
λα τα ασημικά από το σπίτι και έχει

φύγει κλέβοντας την μισή σου περι-
ουσία, χωρίς να τη δικαιούται»,
«φωτογραφίζοντας» τις έδρες της
Νέας Αριστεράς.

Η σκιά του Τσίπρα
Πάντως, παρά τον ελιγμό Κασ-
σελάκη υπέρ του ΠΑΣΟΚ, το
κλίμα παραμένει εξαιρετικά βα-
ρύ στα ενδότερα του ΣΥΡΙΖΑ, τη
στιγμή που εντείνεται η παρουσία
του πρώην πρωθυπουργού και
προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, Αλέξη
Τσίπρα ενόψει της Διεθνούς
Διάσκεψης για την ειρήνη, την ο-
ποία διοργανώνει το Ινστιτούτο
του πρώην Πρωθυπουργού, την
επόμενη Δευτέρα-Τρίτη (17-18 Ι-
ουνίου). Παρότι ο κ. Κασσελά-
κης έχει προσκληθεί επισήμως,
δεν είναι ακόμη σαφές αν θα πα-
ρευρεθεί στη Διεθνή Διάσκεψη,
σε μια συνάντηση δηλαδή των
προοδευτικών και αριστερών δυ-
νάμεων. Αντίθετα, μετά την ανα-
κοίνωση σύστασης Ιδρύματος, ο
κ. Κασσελάκης δημοσιοποίησε
επιστολή του προς τους προοδευ-
τικούς ταγούς στην Ευρώπη, α-
σχέτως αν οι περισσότεροι εξ αυ-
τών αναμένεται να τοποθετηθούν
από το βήμα της Διάσκεψης που
διοργανώνουν τα Ινστιτούτα Τσί-
πρα και Ζάεφ.

Εν κατακλείδι ο κ. Κασσελά-
κης προσπαθεί να κερδίσει χρό-
νο με διάφορες κινήσεις που α-
ποδεικνύουν ότι και σε δύσκολη
θέση είναι, αλλά πολύ περισσότε-
ρο αναμένοντας τις εξελίξεις στο
ΠΑΣΟΚ. Και βέβαια πάντα ζει με
τον φόβο μήπως θέσει θέμα ηγε-
σίας του ΣΥΡΙΖΑ ο Αλέξης Τσί-
πρας και να διεκδικήσει κε νέου
την ηγεσία του κόμματος της α-
ξιωματικής αντιπολίτευσης ο
πρώην πρωθυπουργός. Και πως
να μην τρέμει ο Κασσελάκης
διαβάζοντας την τελευταία παρά-
γραφο του άρθρου του Θανάση
Καρτερού (προνομιακός συνομι-
λητής του Τσίπρα) που έγραψε:
«Είναι εχθρική ενέργεια να ζητήσει
κάποιος από τον ΣΥΡΙΖΑ να προβλη-
ματιστεί μήπως υπάρχει κάποια σχέ-
ση της στάσης του προέδρου του με
το εκλογικό αποτέλεσμα;».
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• Αυξάνονται οι πιέσεις των παλιών ΣΥΡΙΖΑιων στον Κασσελάκη να σταματήσει
την μεταπολιτική και να ασχοληθεί με την Κεντροαριστερά

Πήρε τράτο ο Στέφανος
μέσω Χαριλάου Τρικούπη



Του Μανώλη Δράκου

Με όσα πέτυχε στην
ΑΕΚ, ο Δημήτρης
Μελ ισσαν ίδης
κατάφερε να βά-

λει το όνομά του -στη συνείδη-
ση των οπαδών της ομάδας,
δίπλα  στου Λουκά Μπάρλου,
αν όχι και στην… κορυφή. 

Γνωστός  με το παρατσούκλι
«Τίγρης» για την επιθετικότητα, την
αποφασιστικότητα και την στρατη-
γική του σκέψη ξεκίνησε σαν εκπαι-
δευτής σε σχολή οδηγών στη Νί-
καια το 1975. 

Ο νεαρός τότε Δημήτρης, με ένα
μικρό μίνι Cooper αυτοκίνητο, επι-
χειρούσε να μάθει σε φίλους και
γνωστούς οδήγηση αλλά έχοντας
πάντα ως στόχο ότι μια μέρα θα εί-
χε το ρεκόρ ναυπήγησης δεξαμε-
νόπλοιων…

Αργότερα, ασχολήθηκε με την
ναυτιλία και τα πετρελαιοειδή ό-
ταν και ίδρυσε το 2000 την
Aegean Marine Petroleum με διε-
θνή παρουσία και σταθμούς ανε-
φοδιασμού πλοίων σε πολλά μέ-
ρη του κόσμου και το 2015 συμπε-
ριλήφθηκε στη λίστα του Forbes
με τους 500 πιο πλούσιους αν-
θρώπους στον κόσμο, με περιου-
σία που υπολογίζεται στα 3,4 δισ.
δολάρια.

Η καταγωγή του Δημήτρη Με-
λισσανίδη είναι από το χωριό Ζέλε-
τσα του Καρς, στο οποίο πήγαν οι
πρόγονοί του το 1878, μετακινηθέ-
ντες εκεί από την Αργυρούπολη (Κι-
μισχανά) της Χαλδίας. Είναι γιος
πρόσφυγα από τον Καύκασο, του
Ζώρα Μελισσανίδη, για το βίο του
οποίου ο Τάσος Κοντογιαννίδης έ-
γραψε το βιβλίο "Ο Ζώρας του Πό-
ντου".

Ο Ζώρας (Γεώργιος) Μελισσα-
νίδης ήταν ένας Πόντιος ευεργέτης
που κληρονόμησε από τον πατέρα
του Ιάκωβο τη συμβουλή «όταν έ-
χεις, να δίνεις σ’ εκείνους που δεν
έχουν». 

Και αυτήν τη συμβουλή την με-
τέτρεψε σε δόγμα: «Όποιος δίνει σε
φτωχό και πεινασμένο, δανείζει
στον Θεό». Έτσι, από τα νεανικά του
χρόνια έως την αποδήμησή του με-
τεβλήθη σε αρωγό των φτωχών και
των αδυνάτων από το υστέρημά
του.

Η πρώτη μεγάλη αγάπη του ή-
ταν το μπάσκετ και ο Ιωνικός.  Ήταν
αντιπρόεδρος του συλλόγου το
1984 όταν η ΑΕΚ είχε ζητήσει τον
Παναγιώτη Γιαννάκη και μάλιστα έ-

δινε ως αντάλλαγμα τον Βασίλη
Γκούμα. 

Ομως στο… νήμα, νίκησε ο Αρης,
τον ενέταξε στο δυναμικό του και
έτσι μαζί με τον Νίκο Γκάλη δημι-
ούργησαν ένα από τα μεγαλύτερα
δίδυμα παικτών στον κόσμο.

Αργότερα πήγε ως ιδιοκτήτης
στο τμήμα ποδοσφαίρου του Ιωνι-
κού (μαζί με τον Μιχάλη Σπανό, πα-
τέρα του Γιώργου Σπανού, σημερι-
νού ιδιοκτήτη του Ατρόμητου) όπου
τον ανέβασε για πρώτη φορά στην
ιστορία του συλλόγου στην Α' Εθνι-
κή το 1989. 

Τρία χρόνια νωρίτερα η ομάδα
αγωνιζόταν στην Β΄Εθνική . Σ ένα
κρίσιμο ματς με τον Μακεδονικό οι
Βορειοελλαδίτες ήθελαν τη νίκη
για να ανέβουν και οι Νικαιώτες για
να μην πέσουν στην Γ΄Εθνική. 

Πριν από την έναρξη του αγώ-
να, στο ζέσταμα των παικτών, έπεσε
ένα φέρετρο από τους φιλάθλους
του Ιωνικού προς τους παίκτες του
Μακεδονικού που έμεινε στην ιστο-
ρία. Ο Ιωνικός κέρδισε και έσωσε
την κατηγορία. 

Ο Μελισσανίδης αποχώρησε α-

πό την προεδρία γιατί δεν βρισκό-
ταν κανείς να διαθέσει 50 εκατομ-
μύρια για τη μετατροπή του σωμα-
τείου σε ΠΑΕ  Τότε εμφανίστηκε ο
Νίκος Κανελλάκης και ανέλαβε την
ομάδα. 

Όμως όλη η ζωή του ήταν η ΑΕΚ
σε σημείο το όνομά του να γίνει
ταυτόσημο με την ομάδα. Η ΑΕΚ ή-
ταν ο Μελισσανίδης και ο Μελισ-
σανίδης η ΑΕΚ.

Το deal με τον Ηλιόπουλο κρά-
τησε για ένα χρόνο περίπου. Τότε
ξεκίνησαν οι πρώτες συζητήσεις. Α-
πλώς, επισφραγίστηκε η συμφωνία
την περασμένη εβδομάδα και έγινε
γνωστή σε ναυτιλιακούς κύκλους
παρά το γεγονός ότι ο Δ. Μελισσα-
νίδης ήθελε να τηρηθεί άκρα μυστι-
κότητα για να προχωρήσει ο ίδιος
στη δήλωση, αλλά και στην παρου-
σίαση του νέου ιδιοκτήτη της ομά-
δας, του Μάριου Ηλιόπουλου.

Το  deal αφορά την ομάδα, το
στελεχιακό προσωπικό, το αθλητι-
κό και προπονητικό κέντρο, την Α-
καδημία και την χρήση της "Αγιάς
Σοφιάς" μαζί με τα δυο μουσεία της.

Ο Μελισσανίδης έχει απόλυτη ε-

μπιστοσύνη στον Ηλιόπουλο και γι
αυτό το λόγο ένας από τους πρώ-
τους που έσπευσε να ενημερώσει
για την αγοραπωλησία ήταν ο Αλ-
μέιδα. Άλλωστε, με αυτόν είχε κάνει
ένα μακροχρόνιο συμβόλαιο και ή-
θελε να ξέρει ώστε να μην βρεθεί
μπροστά σε εκπλήξεις.

Βέβαια, η επόμενη μέρα στην Α-
ΕΚ είναι ένα ερωτηματικό. Ο Με-
λισσανίδης ήταν ένα μεγάλο κεφά-
λαιο για τον σύλλογο, εδώ και 30
χρόνια. Αυτές οι αλλαγές δεν είναι
απλές διότι μπορεί μεν το ποδό-
σφαιρο να είναι επαγγελματικό και
να διοικείται μέσω ΠΑΕ, αλλά η
μπάλα είναι  και πολλά άλλα πράγ-
ματα μαζί, όπως το συναίσθημα, η
αφοσίωση και η αγάπη για έναν
σύλλογο.

Ο κόσμος δεν πίστευε ότι ο Τί-
γρης θα έφευγε από την ΑΕΚ και
μούδιασε στο άκουσμα της είδη-
σης. Το σίγουρο είναι πως ο ίδιος
φαίνεται ότι είχε μελετήσει την κί-
νησή του εδώ και καιρό για να βρει
και αντικαταστάτη στον οποίο- η α-
λήθεθαι είναι- ότι παραδίδει μια
βαριά κληρονομιά….

Πάνω από
100 εκατ. 
το deal για
την ΑΕΚ
Οι επαφές του
Μελισσανίδη με τον
Ηλιόπουλο δεν είναι
τωρινές. Έχουν
ξεκινήσει εδώ και
καιρό. Άλλωστε ο
νέος ιδιοκτήτης είναι
φίλος του πρώην
μεγαλομετόχου και
ήταν παρών στο
γλέντι του τίτλου για
το πρωτάθλημα,
πέρσι.
Ο Ηλιόπουλος είναι
απόλυτα
ενημερωμένος για
όλα όσα συμβαίνουν
στην ΠΑΕ, τόσο
οικονομικά όσο και
αγωνιστικά, ενώ είναι
ήδη από πέρυσι και
κάτοχος σουίτας στην
OPAP Arena.
Η συμφωνία του deal
παρότι δεν μπορεί να
επιβεβαιωθεί λέγεται
ότι  έφτασε τα 120
εκατομμύρια ευρώ.

Από την σχολή οδηγών στην Κοκκινιά και τον Ιωνικό 
στη λίστα του Forbes με την ΑΕΚ στην καρδιά

H AEK ήταν 
ο Μελισσανίδης 

και ο Μελισσανίδης 
η ΑΕΚ
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Του Χαρίλαου Τουμπιώτη

Αλλιώς θα το ξεκινή-
σω σήμερα. Για πο-
λιτική και αθλητι-
σμό, ποδόσφαιρο

και μπάσκετ θα μιλήσουμε. Η
μπαλίτσα κουβαλάει κόσμο πί-
σω της, δεν είναι παίξε – γέλα-
σε. Βάλε να δεις, στην Ελλάδα,
πόσοι ασχολούνται με την πο-
λιτική και πόσοι με την μπάλα. 

Μία η άλλη είναι. Μη σου πω ότι
είναι και περισσότεροι αυτοί που
βαρεθήκανε την πολιτική και το γύ-
ρισαν στην μπαλίτσα. Για τον Ατα-
μάν θα σου πω. Όχι τον προπονητή
Αταμάν. Τον πολιτικό Αταμάν και
δεν κάνω πλάκα τώρα. 

Ο Εργκίν Αταμάν είναι και πολι-
τικός, όχι μόνο προπονητής. Μπο-
ρεί ο ίδιος να μην το γουστάρει. Σαν
άνθρωπος σου λέω. Αλλά από την
στιγμή που ο Ερντογάν αποφάσισε
να τον χρησιμοποιήσει για την προ-
παγάνδα του, δεν μπορεί να κάνει
και αλλιώς. Άπαξ και πει κάτι ο
σουλτάνος, πάει και τελείωσε. Θα
το κάνεις, θες δεν θες. Δημοκρατι-
κά πάντα. 

Πριν στο κάνω σεντς, να σου πω
το εξής: Το Αταμάν είναι κοζάκικο
όνομα, δεν είναι τουρκικό.  Από το
1715 οι Αταμάνοι, ηγέτες των κο-
ζάκων, ορίζονταν απευθείας από
τον Τσάρο της Ρωσίας, αλλά η ε-
ξουσία τους και η μακροημέρευσή
τους σ’ αυτή τη θέση ήταν εξασφα-
λισμένη μόνο αν είχαν την αποδοχή
των συμπατριωτών τους. Πάμε πα-
ρακάτω.

Διαβάζεις τον τουρκικό Τύπο.
Και βγαίνει ένας Τούρκος βουλευ-
τής, ο Μουσταφά Σαριγκιούλ της
αντιπολίτευσης και τι λέει; «Ο Ερ-
γκίν έγινε ο πρεσβευτής της ειρή-
νης ανάμεσα στην Ελλάδα και την
Τουρκία, καθώς έκανε πρωταθλή-
τρια Ευρώπης μία ελληνική ομάδα.
Κύριε Πρόεδρε, ας απονείμουμε το
Κρατικό Μετάλλιο Διακεκριμένης
Υπηρεσίας σε έναν από τους καλύ-
τερους προπονητές μπάσκετ σε όλο
τον κόσμο. Ας δώσουμε το παρά-
δειγμα στους νέους. Με αυτή την
ανταμοιβή στον Εργκίν Αταμάν θα
μεγαλώσει ο ενθουσιασμός για την
χώρα μας».

Απλά πράγματα είναι αυτά για
τους «πειρατές», όπως αποκάλεσε
τους Τούρκους ο πρώην πρωθυ-
πουργός Αντώνης Σαμαράς. Να τον
κάνουν και πρεσβευτή, σου λέει ο
Μουσταφά τον Αταμάν. Δεν χρεια-
ζότανε να το πει αυτό ο Μουστα-
φά. Ο Αταμάν είναι κανονικός πρε-

σβευτής της Τουρκίας στην Ελλά-
δα και γι αυτό δεν τολμάει κανένας
να του κουνηθεί. Να σου θυμίσω ό-
τι όταν ήρθε ο Ερντογάν στην Αθή-
να για να τα πει με τον Μητσοτάκη,
ο Αταμάν ήταν εκεί και είχε χαιρε-

ντούρι στην τουρκική τηλεόραση,
επειδή ένα μέλος της αποστολής
της Μακάμπι απείλησε τον Αταμάν,
όπως ο ίδιος ισχυρίστηκε. Και ο Α-
ταμάν κατέληξε στις δηλώσεις του,
ότι «είμαι περήφανος για τις σχέ-

τούρες και τα ρέστα. 
Κι όχι μόνο αυτό. Όταν ο Πανα-

θηναϊκός έπαιζε με την Μακάμπι ο
Ερντογάν τηλεφώνησε στον Ατα-
μάν για τα συχαρίκια. Αφού προη-
γουμένως έγινε ολόκληρο νταβα-

Κι ο Τερίμ
για… πολιτική
ήρθε, 
αλλά τον
ξέβρασαν τα
αποτελέσματα
Κι αν ο Ερντογάν
χρησιμοποιεί τον
Αταμάν στην Ελλάδα
για την προπαγάνδα
του, σάμπως το ίδιο
δεν έκανε και με τον
Τερίμ; Ξαφνικά
χάθηκαν όλοι οι
προπονητές του
κόσμου και ο
Αλαφούζος έπεσε με τα
μούτρα στον Τερίμ;
Πλάκα κάνουμε τώρα;
Είχε κάτι χρόνια να
προπονήσει ομάδα,
παρατημένος ήτανε4,
ουδείς ασχολιότανε
μαζί του και ο
Αλαφούζος έδιωξε
αυτόν τον άγιο
άνθρωπο και ικανό
προπονητή Γιοβάνοβιτς
για να πάρει τον
Τούρκο. Έτσι, άνευ
λόγου και αιτίας. Στα
πλαίσια της
ελληνοτουρκικής
φιλίας με την Γαλάζια
Πατρίδα και τα ρέστα.
Για τέτοια φιλία,
μιλάμε. Και δεν είναι
μονάχα ο Τερίμ. Όπως
μόνο η «Α» και η
iapopsi.gr έγραψαν, η
πολιτική του Ερντογάν
με το ποδόσφαιρο σε
σχέση με την Ελλάδα,
περιλαμβάνει και
δεκάδες παίκτες,
ποδοσφαιριστές και
προπονητές στο
ποδόσφαιρο και το
μπάσκετ, που τους
έπαιρναν τουρκικές
ομάδες με διπλάσια
λεφτά. Ότι και καλά
σημάδι ανωτερότητας
και στα οικονομικά. Κι
ας μην έχουνε να
αγοράσουν ένα
καρβέλι ψωμί ο απλός
λαός.

Μητσοτάκης και Ερντογάν εκθειάζουν τον προπονητή του
Παναθηναϊκού ότι έπαιξε ρόλο στην ελληνοτουρκική φιλία.

Μάλλον κάτι κρύβεται κάτω από το άσπρο πέπλο της
μπαμπεσιάς των Τούρκων που προπαγανδίζουν το κάθε τι για να
μας φέρουν πιο κοντά με τους «πειρατές» του Αντώνη Σαμαρά

Τι λέει ο Αταμάν
για την «Γαλάζια

Πατρίδα»;
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κόσμο του Ολυμπια-
κού. Ξέρεις τι λέγανε οι
παλιοί διπλωμάτες, οι εκ-
παιδευόμενοι από τον πα-
τέρα της real politic Χένρυ
Κίσινγκερ; Ότι άπαξ και θέλεις
να διαπιστώσεις το φρόνημα ε-
νός λαού, δες τι γίνεται το ποδό-
σφαιρο. Και θα τα καταλάβεις ό-
λα, σου λέει, αν ένας λαός έχει συ-
νοχή, είναι συμπαγής και άλλα τέ-
τοια. Ο Κίσινγκερ το έκανε μάθημα
αυτό. Ο Αταμάν τι το λιγότερο κάνει
από το να διχάζει; 

Κι όταν ο Μπαρτζώκας το είπε
στα ίσια ότι ο Παναθηναϊκός είναι
μάστορας στο να τα κάνει όλα
μπορντέλο, ο Αταμάν του απάντησε
ότι τα λέει αυτά γιατί τον ζηλεύει,
επειδή έχει πάρει τρεις ευρωλίγκες.
Κι ο Μπαρτζώκας έχει πάρει πριν α-
πό απ αυτόν. Ότι έριξε λάδι στην
φωτιά, όμως, μια χαρά τον βόλεψε
τον Τούρκο κόουτς. 

Να στο κλείσω: Μια χαρά το πή-
γε φέτος το έργο ο Αταμάν και στα
γράφω αυτά, πριν από το πέμπτο
ματς στο ΟΑΚΑ, που έκρινε και το
πρωτάθλημα. Δεν έχει σημασία,
μάστορα, ποιος το πήρε, είναι άλλο
το θέμα που του ανέπτυξα. Εδώ, μι-
λάμε για πολιτική, ούτε για μπασκε-
τάκι, ούτε για ποδοσφαιράκι. Και τα
δυο κουβαλάνε πολύ κόσμο και δι-
εισδύουν στην συνείδηση του κάθε
άσχετοι και ανυποψίαστου κι έτσι
αποθεώνεται ο Αταμάν που εντέ-
χνως σου περνάει μηνύματα για τι
καλός που είναι ο Ερντογάν. Που
του τηλεφώνησε κιόλας και του έ-
δωσε συγχαρητήρια για την νίκη
του Παναθηναϊκού επί της Μακά-
μπι. Κι ότι και καλά, είναι και φαν
του Παναθηναϊκού, επειδή είναι ο
Αταμάν εκεί. Δεν μας είπε, όμως, ο
Αταμάν, ο Ερντογάν του τηλεφώ-
νησε όταν ο Παναθηναϊκό απέκλισε
στην Φενέρμπαχτσε στον ημιτελι-
κό του Final-4;

τζώκα, έφερε απέναντί του τον κό-
σμο του Ολυμπιακού, άρα δεν απο-
λαμβάνει καμιάς εκτίμησης από τον

Και μην πει κανένα κορόιδο ότι
ο Αταμάν μ’ αυτά τα μασκαραλίκια
και τις αντεγκλήσεις με τον Μπαρ-

σεις Ελλάδας – Τουρκίας». Σοβα-
ρά;

Και τι ξέρει ο Αταμάν για τις σχέ-
σεις Ελλάδας – Τουρκίας και δη-
λώνει υπερήφανος; Τον ενημερώ-
νει κανένας; Του δίνουν αναφορά
από την Τουρκία; Μιλάει με τον Γε-
ραπετρίτη; Εκτός κι αν η περηφά-
νια του είναι από τη Γαλάζια Πατρί-
δα που μπήκε στο αναγνωστικό του
δημοτικού στην Τουρκία, που η
Μονή της Χώρας έγινε τζαμί, όπως
κι η Αγιά Σοφιά, που οι Τούρκοι αμ-
φισβητούν δεκάδες βραχονησίδες
και άλλα τέτοια ωραία. Γι αυτά δεν
είπε τίποτα ο Αταμάν.

Και για να εμπεδώσουμε ότι η
παρουσία του στην Ελλάδα έχει
διττή σημασία, ο Αταμάν το δήλω-
σε καθαρά μετά την κατάκτηση της
Euroleague από τον Παναθηναϊκό:
«Ο Έλληνας πρωθυπουργός, ο κύ-
ριος Μητσοτάκης με κάλεσε προ-
σωπικά και με συνεχάρη για το
πρωτάθλημα του Παναθηναϊκού
και με ευχαρίστησε. Επιπλέον, εκτός
από αθλητικές επιτυχίες, αυτό που
έχω κάνει εδώ από την αρχή της
σεζόν έχει πολύ σοβαρό αντίκτυπο
στις τουρκοελληνικές σχέσεις. Δή-
λωσε ότι αυτό έχει συνεισφέρει και
με ευχαρίστησε ιδιαίτερα». 

Κατάλαβες τώρα, μάστορα; Ο
Μητσοτάκης τον ευχαρίστησε και
για την συμβολή του στις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις. Μέγα λάθος του
Κυριάκου. Οι ελληνοτουρκικές σχέ-
σεις δεν καθορίζονται από τις επι-
τυχίες του Παναθηναϊκού στην Eu-
roleague, ούτε από την αγιοποίη-
ση ενός προσώπου. Δηλαδή, τι γί-
νεται εδώ πέρα; Οι οπαδοί του Πα-
ναθηναϊκού θεοποίησαν τον Ατα-
μάν κι από την άλλη, η Τουρκία κά-
νει τις μαγκιές της στο Αιγαίο. Σιγά,
τώρα, μην κάτσει ο οπαδός του Πα-
ναθηναϊκού να ασχοληθεί με τις
τουρκικές μπαμπεσιές στο Αιγαίο.
Με την ομάδα του θ’ ασχοληθεί και
θα αποθεώσει τον Αταμάν. Αυτό
λέει η τουρκική εξωτερική πολιτι-
κή. Μια ζωή στο παραμύθι μας τσα-
μπουνάνε, ότι μας αγαπάνε, ότι εί-
μαστε αδέρφια και άλλες τέτοιες
παπαριές από τους «πειρατές» του
Αντώνη Σαμαρά. 

Πάμε παρακάτω. Ο Αταμάν ήρ-
θε στην Ελλάδα σαν ο σουλτάνος
του μπάσκετ. Όπως ο Ερντογάν
που την βλέπει την Ελλάδα σαν
κουνούπι. Έτσι ήρθε ο Εργκίν. Κι εί-
ναι λογικό να ήρθε έτσι, γιατί είναι
μέγας προπονητής, με δυο κολλη-
τές ευρωλίγκες με την Εφές και τώ-
ρα, μία με τον Παναθηναϊκό. Και τι
έκανε ο Αταμάν; 

Την είδες την συμπεριφορά του
στα παιχνίδια με τον Ολυμπιακό; Α-
ποβλήθηκε δυο φορές. Κι έκανε
τρελά καραγκιοζιλίκια. Μιλάμε ότι
ο διπλωμάτης Εργκίν είναι μανού-
λα στο να τινάζει στον αέρα τα παι-
χνίδια και να φεύγει από το γήπεδο
και καλά αδικημένος. Παλιό το κόλ-
πο, αλλά πάντοτε πιάνει. Κι ο Ατα-
μάν το πάει καλά το έργο. Και τι
πλήρωσε γι αυτό; Κάπου δέκα χι-
λιάρικα πρόστιμο, αν θυμάμαι κα-
λά. Ένα μεροκάματο, δηλαδή. 

Αταμάν και
Λουτσέσκου
σπείρουν 
διχόνοια
στους 
Έλληνες με 
τα καραγκιοζι-
λίκια τους
Δεν είναι μονάχα ο
Αταμάν, βέβαια, που
έχει χωρίσει την νότια
Ελλάδα με το φοβερό
μίσος που καλλιεργεί
κάθε φορά στα
παιχνίδια Ολυμπιακός
– Παναθηναϊκός. Είναι
κι ο Λουτσέσκου, που
πάνω στην τρέλα του,
αν δεν το κάνει
επίτηδες, όπου βρεθεί
κι όπου σταθεί λέει τα
ίδια. Η τελευταία
δήλωση του Ρουμάνου
στην ρουμανική
τηλεόραση: «Για να
είμαστε πολύ
αντικειμενικοί, υπάρχει
μεγάλη απογοήτευση
και το αίσθημα ότι
είναι συνεχώς
παραμελημένοι όσοι
ζουν στη Θεσσαλονίκη.
Η Αθήνα είναι Αθήνα
και αδιαφορεί για τη
Θεσσαλονίκη. Έχει
δημιουργηθεί μια
απογοήτευση προς την
Αθήνα, νιώθουμε πολύ
έντονα αυτό το
συναίσθημα». Διαφέρει
ο ένας από τον άλλον;
Ο Ραζβάν είναι κόπια
του Αταμάν. Μίσος
πουλάει ο ένας, μίσος
και ο άλλος. Ο
παρονομαστής είναι
ακριβώς ο ίδιος. Ούτε
αυτόν, όμως, ούτε τον
Αταμάν, φυσικά, τους
κάλεσε ένας
εισαγγελέας για να
κουλάρουν. Και γιατί
δεν τους καλεί;
Σάμπως έχουμε να
κρύψουμε τίποτα;
Φίλοι μας είναι οι
Τούρκοι στο φινάλε
και ο ΠΑΟΚ πήρε το
πρωτάθλημα.



Του Νίκου Συνοδινού

ΟΟλυμπιακός έγραψε ιστορία
στα… 99 χρόνια από την ίδρυ-
σή του κατακτώντας το
Conference League. Έγινε η

μοναδική ομάδα που σηκώνει Ευρωπαϊ-
κό κύπελλο, όμως δεν θα πρέπει να περιο-
ριστεί στις δάφνες του, καθώς μπροστά
του έχει ακόμη μεγαλύτερα στοιχήματα.

Οι ερυθρόλευκοι πλέον έχουν όχι απλά την
προσδοκία, αλλά την πίστη και την πεποίθηση
πως με τον Μεντιλίμπαρ στο τιμόνι τους θα
διαγράψουν νέα μεγάλη Ευρωπαϊκή πορεία και
θα ενισχύσουν το όνομα του Ολυμπιακού στα
πέρατα του παγκοσμίου ποδοσφαίρου, όπου
ήδη ανεβαίνει με άλματα, έχοντας συγκεντρώ-
σει πολλούς βαθμούς.

O Βάσκος προπονητής ήδη έχει κάνει τις ει-
σηγήσεις του. Πρώτα θέλει να κρατήσει τον
κορμό των επιτυχιών. Τους παίκτες οι οποίοι
γνωρίζουν τι θέλει απ’ αυτούς και μπορούν να
το υπηρετήσουν. Έχουν δρομολογηθεί οι υπο-
θέσεις των Τζολάκη και Φορτούνη, ξεκίνησαν
οι διαπραγματεύσεις για τους Ποντένσε, Κάρμο,
Ορτα, γίνονται κινήσεις για την παραμονή του
αρχισκόρερ Αγιούμπ Ελ Καμπί, ενώ έχει καθο-
ριστεί και ο βασικός μεταγραφικός σχεδιασμός.
Ο Μεντιλίμπαρ θέλει η ομάδα να στηριχθεί σε ε-
κείνους που έχουν μάθει το σενάριο από τη σε-
ζόν που έφτασε στο τέλος της και να προσθέσει
εκείνα τα κομμάτια που λείπουν στο παζλ, προ-
κειμένου να γίνει ακόμη πιο λαμπερό.

Ο 63χρονος κόουτς δεν θέλει να στηριχθεί
μόνο σε εκείνους που τράβηξαν πέρυσι το πε-
ρισσότερο κουπί, αλλά να εμπλουτίσει το ρό-
στερ και με άλλους 9-10 ακόμη ποδοσφαιρι-
στές που θα μπορέσουν να δώσουν μεγαλύτε-
ρη ποιότητα, αλλά και περισσότερο βάθος στον
πάγκο. Είναι προφανές και μονόδρομος, ωστό-
σο, πως πρώτα θα κλείσουν όσο περισσότερα
από τα ανοικτά κεφάλαια, με τον έναν ή τον
άλλο τρόπο και στη συνέχεια θα μπούμε για τα
καλά στο παζάρι του καλοκαιριού.

Το μεγάλο στοίχημα
Το πρώτο μεγάλο στοίχημα του Ολυμπιακού, α-
φορά τους Πορτογάλους, Κάρμο, Ποντένσε και
Όρτα. Σε αυτούς θα πρέπει να προστεθεί ο Γιό-
βετιτς για να δημιουργηθεί το δυνατό καρέ του
Θρύλου, που στο λιμάνι αισιοδοξούν πως θα το
κλείσουν με απόλυτη επιτυχία. Ο Ολυμπιακός
«τρέχει» τις εξελίξεις θέλοντας όσο πιο γρήγο-
ρα γίνεται να ξεκαθαρίσει το τοπίο με το ρόστερ
που τελείωσε τη σεζόν, ώστε μετά να ξέρει τη
στόχευσή του. Η εντολή του Βαγγέλη Μαρινάκη
είναι ξεκάθαρη, να γίνει ότι πρέπει για να διατη-
ρήσει τα «όπλα» του ο Ολυμπιακός.

Για τον Κάρμο οι πληροφορίες που έρχονται
καθημερινά απ’ την Πορτογαλία έχουν τον  ίδιο
παρονομαστή. Την επιθυμία του παίκτη να επι-
στρέψει στον Πειραιά και τη στόχευση του Ο-
λυμπιακού να κλείσει γρήγορα την υπόθεση, έ-
τοιμος να προχωρήσει σε νέο deal με την Πόρ-
το, προσφέροντας ένα σεβαστό ποσό για την
αγορά του 50% των δικαιωμάτων του 25χρο-
νου στόπερ! Οι Λέστερ, Γουλβς έχουν μπει στο
κόλπο της διεκδίκησης του, αλλά 24χρονος κε-

ντρικός αμυντικός έχει εκφράσει την επιθυμία
του να συνεχίσει να φοράει την ερυθρόλευκη
φανέλα. H υπόθεση κυλάει καλά και υπάρχει η
αισιοδοξία πως θα έχει αίσιο τέλος, όπως και
του Ντάνιελ Ποντένσε, που κάνει ό,τι περνάει
απ’ το χέρι του για να δείξει στη Γουλβς πως η
θέση του είναι στον Ολυμπιακό. Οι Αγγλοι τό
’χουν καταλάβει πλήρως και προχωρούν στις
τελικές συζητήσεις με τους Πειραιώτες για την
οριστική συμφωνία. Πιο περίπλοκη υπόθεση εί-
ναι αυτή του Όρτα καθώς η Μπράγκα δεν βά-
ζει… νερό στο κρασί της. Η Πορτογαλική ομάδα
πέφτει λίγο κάτω απ’ τη ρήτρα του παίκτη, και
χρειάζεται δρόμος για να έρθουν κοντά οι δύο
πλευρές. Ο Ολυμπιακός κι ο Όρτα πιέζουν κι
αυτό δεν θα σταματήσει μέχρι η Μπράγκα να
καταλάβει πως δεν έχει πολλές επιλογές. Εκτός
από τους τρεις Πορτογάλους υπάρχει και ο Γιό-
βετιτς, που αναγεννήθηκε με τον Μεντιλίμπαρ.
Ο διεθνής φορ έχει την εμπειρία και δίνει λύ-
σεις. Και στην περίπτωσή του είναι διάχυτη η
αισιοδοξία πως θα συνεχίσει στο λιμάνι.

Tόπο στα νιάτα
Αυτή τη φορά οι μικροί δεν θα πάνε… χαμένοι
στον Ολυμπιακό. Ο Μεντιλίμπαρ, άλλωστε, εί-
ναι από πάνω από τις μικρές ομάδες από την
πρώτη στιγμή που ήρθε στον Πειραιά και τις

παρακολουθεί , ενώ ο Κάρλος Καρβαλιάλ, για
παράδειγμα, δεν είχε δει ούτε έναν αγώνα. Με
τον Μεντιλίμπαρ, που έχει μάθει να δουλεύει
με μικρές ηλικίες, έχει μετατρέψει το προπονη-
τήριο του Ρέντη σε στρατηγείο μεγάλης ποδο-
σφαιρικής ομάδας, που έχει συνδεδεμένα όλα
τα τμήματά της. Δεδομένα στην πρώτη ομάδα
τη νέα σεζόν, θα βρεθούν τουλάχιστον τρεις
παίκτες. Συγκεκριμένα οι:

• Παπακανέλλος: 18 ετών, γεννημένος τον
Αύγουστο του 2005, μεσοεπιθετικός. Αστέρι
που έλαμψε φέτος με την Κ19 και σήκωσε ευ-
ρωπαϊκό τίτλο.

• Κωστούλας: 17 ετών, γεννημένος τον Μάιο
του 2007, επιθετικός, έβγαλε μάτια φέτος.

• Μουζακίτης: 17 ετών, γεννημένος τον Δε-
κέμβριο του 2006, κεντρικός χαφ, έχει μέλλον
στην πρώτη ομάδα. 

Παράλληλα υπάρχουν ο τερματοφύλακας
Σίνα αλλά και ο αμυντικός μέσος Χρήστου. Θα
βρεθούν στην προετοιμασία των ερυθρόλευ-
κων το καλοκαίρι, αλλά μένει να δούμε και
τους τελικούς συσχετισμούς στο ρόστερ.

Γιατί, για παράδειγμα ο 20χρονος Σίνα είναι
πολύ καλή λύση, αλλά αν συνεχίσει ο Τζολάκης
που είναι 21 ετών, δεν γίνεται να συμπληρωθεί
η τριάδα των τερματοφυλάκων από κάποιον
20χρονο.
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Διαλύεται ο
ολυμπιακός
Β’ και δεν
παίζει στην
Γ΄ Εθνική
Ο Ολυμπιακός Β΄ την
τρέχουσα περίοδο στο
πρωτάθλημα της
Super League 2, ήταν
αποκαρδιωτικός και
υποβιβάστηκε. Το
εγχείρημα της
δεύτερης ομάδας
απέτυχε και ως εκ
τούτου στον Πειραιά
δεν φαίνονται
διατεθειμένοι να
συνεχίσουν να τη
στηρίζουν
προκειμένου να πάρει
μέρος στο
πρωτάθλημα της Γ΄
Εθνικής.
Είναι προτιμότερο να
μείνει στην Κ19 ένας
18χρονος παίκτης,
παρά να παίξει στην
Τρίτη κατηγορία που
δεν θα του προσφέρει
τίποτα. Αυτό
συνεπάγεται στη
διάλυση της δεύτερης
ομάδας, αλλά και την
προώθηση των
παικτών που
ξεχωρίζουν από τις
υποδομές στην πρώτη
ομάδα.

Ο Μαρινάκης τα δίνει όλα να κρατήσει τον κορμό που πήρε το
Conference League και θέλει ο Μεντιλίμπαρ, ο Βάσκος πα-

ράλληλα παρέδωσε μεταγραφική λίστα, ενώ προωθεί παίκτες
απ’ την χρυσή Κ19 που στέφθηκε πρωταθλήτρια Ευρώπης 

Ευρωολυμπιακος ςτα 100 χρονια

το στοίχημα 
του θρύλου
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Του Μανώλη Δράκου

Από τον πολυδιαφημι-
σμένο Σάρι που διακα-
ώς επιθυμούσαν στον
Παναθηναϊκό κατέλη-

ξαν στον Αλόνσο που ο περισ-
σότερος κόσμος δεν γνωρίζει
και δεν πιστεύει ότι θα μπορεί
να αλλάξει τα πράγματα στους
πράσινους ώστε να γίνουν ξα-
νά διεκδικητές του τίτλου. 

Με δεδομένα όσα έχουν συμ-
βείς το πρόσφατο παρελθόν στο
τριφύλλι με τους προπονητές οι
περισσότεροι πιστεύουν ότι ο Ου-
ρουγουανός προπονητής θα έχει
την τύχη του Γιοβάνοβιτς και γρή-
γορα θα αντικατασταθεί από τον
Λεωνίδα Βόκολο ή τον Χρήστο
Κόντη….

Το γεγονός ότι αποτελεί επιλο-
γή του Γιάννη Παπαδημητρίου δεν
αλλάζει κάτι. Διότι μπορεί μεν ο τε-
χνικός του Παναθηναϊκού να είχε
κατά το παρελθόν επιτυχημένες ε-
πιλογές, αλλά κανείς δεν εγγυάται
ότι ο Αλόνσο θα αποδειχτεί ότι εί-
ναι …Λουτσέσκου ή Αλμέιδα. Ήδη,
μάλιστα ο κόσμος της ομάδας άρ-
χισε να γράφει διάφορα σχόλια
στα Μέσα Κοινωνικής Δικτύωσης
για το πώς ο Μεντιλίμπαρ….περι-
μένει τον Αλόνσο.

Ο νέος προπονητής του Πανα-
θηναϊκού δεν είναι το όνομα που
κάνει γκελ στον κόσμο.

Ο 49χρονος Ουρουγουανός ξε-
κίνησε την προπονητική του καριέ-
ρα στην Ουρουγουάη από την σε-
ζόν 2011-12 στην Μπέλα Βίστα,
την οποία προπόνησε σε 25 ανα-
μετρήσεις. Επόμενος σταθμός του
ήταν η Γκουαράνι (μόνο για 4 παι-
χνίδια), ενώ το 2013 υπέγραψε σε
μια από τις μεγαλύτερες ομάδες
της πατρίδας του, την Πενιαρόλ.

Ακολούθησε η Ολίμπια της Πα-
ραγουάης, από την οποία είχε ένα
σύντομο πέρασμα, για να πάει το
2014 στην Πατσούκα. Εκεί έκανε
το καλύτερό του έργο, αφού έμει-
νε για 4 χρόνια και 173 αναμετρή-
σεις, κατακτώντας ένα Πρωτάθλη-
μα και ένα Champions League Α-
μερικής. Στο Μεξικό προπόνησε
και την Μοντερέι, κατακτώντας εκ
νέου το Champions League Αμε-
ρικής, ενώ το 2019 έφυγε για το
MLS και την Ίντερ Μαϊάμι.

Το 2021 ανέλαβε την Εθνική
Ουρουγουάης, ως ο «εκλεκτός»
του Ταβάρες για την διαδοχή του.
Κατάφερε να την οδηγήσει στο
Μουντιάλ του Κατάρ, όμως εκεί δεν
πέρασε από την φάση των ομίλων,
χάνοντας την πρόκριση στην δια-
φορά τερμάτων, έχοντας και κά-
ποια παράπονα για την διαιτησία.

Το μοναδικό του πέρασμα από
την Ευρώπη έγινε πέρσι τον Οκτώ-
βριο, όταν ανέλαβε για δύο μήνες
την Σεβίλλη στη θέση του Μεντι-
λίμπαρ, αλλά πανηγύρισε μόλις
δύο νίκες σε οκτώ παιχνίδια κό-
ντρα σε ομάδες χαμηλότερων κα-
τηγοριών στο Κύπελλο, ενώ σε

Πρωτάθλημα και Champions
League (έπαιξε στους ομίλους)
δεν πανηγύρισε ούτε μια φορά τη
νίκη.Με την ομάδα της Ανδαλου-
σίας να βρίσκεται στην ζώνη του
υποβιβασμού απολύθηκε και έμει-
νε χωρίς ομάδα μέχρι την συμφω-
νία του με τον Παναθηναϊκό.

Σε σχέση με τον ανταγωνισμό
του Big-4 o Παναθηναϊκός ξεκινά-
ει από μειονεκτική θέση, όπως
γράφαμε και την περασμένη εβδο-
μάδα, διότι ο νέος προπονητής θα
χρειαστεί χρόνο, αλλά και μετα-
γραφές. Όμως, με το ράβε-ξήλωνε
δεν γίνονται ομάδες και ο κόσμος
δεν πείθεται πλέον για την ορθό-
τητα των αποφάσεων του μεγαλο-
μετόχου. Πέρσι, με τον Γιοβάνοβιτς
δόθηκε η εντύπωση ότι ο Παναθη-
ναϊκός έβγαλε τα μάτια του διότι
θα ήταν διαφορετικά τα πράγμα-
τα αν παρέμενε ο Σέρβος και δεν
ερχόταν ο Τερίμ με όσα έγιναν από
τα Χριστούγεννα και μετά….

Πλέον, οι «πράσινοι» καλούνται
να «τρέξουν» τον μεταγραφικό
τους σχεδιασμό, έχοντας ήδη απο-

κτήσει τους Μαξίμοβιτς, Μπάλντοκ
και φυσικά Γεντβάι, με τον Ουρου-
γουανό τεχνικό να γνωρίζει καλά
το ρόστερ της ομάδας του και να
έχει πάρει τις αποφάσεις του.

Το ρεπορτάζ λέει ότι , ο Αλόν-
σο έχει εικόνα για το ρόστερ των
«πρασίνων», η εισήγηση του Πα-
παδημητρίου είναι να αποκτηθούν
δύο εξτρέμ, ένας στόπερ και ένας
αριστερός μπακ, κάτι το οποίο δεί-
χνει να αποδέχεται ο Ουρουγουα-

νός προπονητής.Ο Παπαδημητρί-
ου, επίσης, έχει προτείνει στον
πρώην τεχνικό της Σεβίλλη να χρη-
σιμοποιήσει τον Αράο ως στόπερ,
έτσι ώστε, ο Παναθηναϊκός να μη
βγει στην αγορά για δύο στόπερ
που ήταν και η αρχική εισήγηση
του νέου προπονητή.

Δεν έχει «κλειδώσει» κάποια α-
πόφαση σχετικά με αυτό, οι τελι-
κές αποφάσεις θα παρθούν την
περίοδο της προετοιμασίας.

Με υπογραφή Παπαδημητρίου
θα γίνουν οι ανανεώσεις Κώτσιρα-
Ντραγκόφσκι, με υπογραφή Πα-
παδημητρίου – Αλαφούζου, θα α-
ποχωρήσει ο Παλάσιος. Να τονι-
στεί ότι ο Αλόνσο δεν αναμείχθηκε
στην υπόθεση του «Τούκου». Ο Α-
λόνσο, επίσης, φέρεται να έχει ζη-
τήσει και την απόκτηση ενός 8-
10αριού.Στην προετοιμασία του
Παναθηναϊκού θα κριθούν οι
Τζούρισιτς, Βιλένα, Σπόραρ, Βέρ-
μπιτς, Γερεμέγεφ, Πάλμερ Μπρά-
ουν και Πέρεθ και από κει θα κρι-
θεί αν θα υπάρξουν άλλες μετα-
γραφές ή όχι.

Ξαφνικά
Μορόν στο
τριφύλλι
Το μέλλον του
Σπόραρ στον
Παναθηναϊκό δεν
είναι βέβαιο. Πολλά
θα κριθούν και από
τις εμφανίσεις του
στο EURO με την
Σλοβενία. Υπάρχει
πρόθεση να πουληθεί
από τους πράσινους
στη Ντιναμό
Ζάγρεκμπ. Ο
Σλοβένος φορ
δεσμεύεται με
συμβόλαιο από τον
Παναθηναϊκό, όμως
δεν έχει καταφέρει να
εντυπωσιάσει με την
παρουσία του στην
ομάδα και με
δεδομένη και την
παρουσία του στο
Euro, είναι πιθανό να
βρει μια πρόταση που
θα ικανοποιήσει τους
«πράσινους» ώστε να
τον παραχωρήσουν.
Τον τελευταίο καιρό
ακούγεται ότι ο
Λορέν Μορόν, που
πραγματοποίησε μια
καταπληκτική σεζόν
με την φανέλα του
Άρη, έχει αρκετούς
υποστηρικτές στις
τάξεις του
«Τριφυλλιού» και θα
μπορούσε να
αποτελέσει τον
αντικαταστάτη του
Σπόραρ, εφόσον
αυτός αποχωρήσει.

Δεν κάνει «γκελ» στον κόσμο ο νέος προπονητής 
Αλόνσο και η γκρίνια ήδη χτύπησε κόκκινο 

«Λευκή πετσέτα» 
ο Παναθηναϊκός
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Πόσο πήγε
το μαλλί
Μπαλτάκο;
Καλό θα είναι να εξηγή-
σει ο Μπαλτάκος στη Γε-
νική Συνέλευση της 28ης
Ιουνίου, στους προέ-
δρους των Ενώσεων αλ-
λά και τους εκπροσώπους
των ΠΑΕ, πόσο στοίχισε
το ταξίδι για τα δυο φιλι-
κά της Εθνικής με τη Γερ-
μανία και τη Μάλτα στην
Αυστρία. Θα περίμενε κα-
νείς πως με αντίπαλο τη
Γερμανία που είναι η ε-
μπορικότερη Εθνική ομά-
δα στην Ευρώπη, η ΕΠΟ
θα γέμιζε τα ταμεία της
ώστε να ενισχύσει και το
ερασιτεχνικό ποδόσφαι-
ρο. Μήπως όμως έγινε
ταξίδι… πάρτι; Η Εθνική
που κατάφερε ν’ αποκλει-
στεί από τα τελικά του
Ευρωπαϊκού πρωταθλή-
ματος έπαιζε με τη Γερμα-
νία την περασμένη Παρα-
σκευή  (7/6) αλλά πήγε
στο Ντίσελντορφ από την
Τρίτη (4/6)! Στον… τελικό
με τη Γεωργία είχε λιγό-
τερες ημέρες εγκλιματι-
σμού. Ο φιλικός αγώνας
με τους Γερμανούς έγινε
στο Μπορούσια Παρκ και
η Εθνική ηττήθηκε 2-1.
Πόσο κόστισε το ξενοδο-
χείο που έμεινε η αποστο-
λή; Πέραν αυτού χρειαζό-
ταν και δεύτερο ματς η
γαλανόλευκη. Για να δει
ο υπηρεσιακός προπονη-
τής Νίκος Παπαδόπουλος
τους παίκτες; Βρέθηκε
λοιπόν η Μάλτα για να
συνεχιστούν οι διακοπές.
Γιατί το φιλικό έγινε στην
Αυστρία. Μέχρι την Δευ-
τέρα 10 Ιουνίου έμεινε
στο Ντίσελντορφ η ελλη-
νική αποστολή, μια βδο-
μαδούλα δηλαδή συνολι-
κά και μετά… Σάλ-
τσμπουργκ για το ματς με
τη Μάλτα την περασμένη
Τρίτη στο Γκρόντιγκ. Ζω-
άρα λοιπόν. Να ρωτή-
σουν οι πρόεδροι όμως
για το φιρμάνι. Πόσο πή-
γε το μαλλί για τους 56
νοματέους (54 και τα εξ-
τραδάκια εκτός τσάρτερ).

ΘΕΜΑ
top

Μπορώ να γίνω
υπεύθυνος

διοργάνωσης 
του κυπέλλου

Δεν γίνεται. Μόνο 
μέλος της ΕΕ μπορεί.
Να δω αν γίνεται με
τους σεκιουριτάδες

Κίνητρο το Champions League για τον Κωνσταντέλια
που μένει με… λιγότερα στον ΠΑΟΚ
Ο Γιάννης Κωνσταντέλιας χρωστάει πολλά στον ΠΑΟΚ. Ωστόσο πλέον είναι επαγγελματίας και μπαίνει η παρά-
μετρος… έσοδα και καλό συμβόλαιο. Η Σάλτσμπουργκ έδινε στον διεθνή μεσοεπιθετικό συμβόλαιο με ετήσιες α-
πολαβές 1.500.000 ευρώ τον χρόνο, που είχε κλιμακούμενη αύξηση ανά έτος. Στον ΠΑΟΚ ο «Ντέλιας» με το υ-
πάρχον συμβόλαιο εισπράττει 550.000 ευρώ ετησίως. Αυτό  έχει ισχύ έως το καλοκαίρι του 2027, χωρίς ρήτρα.
Για να δέσει τον παίκτη και να τον ικανοποιήσει παράλληλα, ο δικέφαλος του βορρά ετοιμάζει νέο συμβόλαιο στον
21χρονο μεσοεπιθετικό με βάση το οποίο οι απολαβές του μπορεί ακόμη και να διπλασιαστούν και να ξεπεράσουν
το 1.000.000 ευρώ ανά έτος. Ο Κωνσταντέλιας ξέρει πως έχει χρόνια μπροστά του για μια πολύ καλή μεταγρα-
φή. Δέλεαρ αποτελει το γεγονός ότι το League Stage του Champions League, στο οποίο μετέχει ο πρωταθλη-
τής ΠΑΟΚ, αποτελεί μια πρώτης τάξης ευκαιρία ν’ ανεβάσει το κασέ του.Ως εκ τούτου η πρόταση των 17.500.000
ευρώ (με τα 10.000.000 ευρώ άμεσα καταβαλλόμενο μετά τις υπογραφές!) συν ποσοστό μεταπώλησης (18%),
που κατέθεσαν οι Αυστριακοί στον ΠΑΟΚ πάει… περίπατο. Εξάλλου ο Κωνσταντέλιας θέλει να παίξει σε ένα από
τα μεγάλα πρωταθλήματα και να μην χαραμιστεί στην Αυστρία.

Η κούπα φέρνει… εύκολες
κληρώσεις στον Ολυμπιακό
Η τεράστια επιτυχία του Ολυμπιακού να κατακτήσει το Conference League, α-
ποτελεί το θεμέλιο ν’ αλλάξει επίπεδο η ομάδα του Πειραιά. Γιατί η πορεία του
τη σεζόν 2023-24 θα έχει αντίκτυπο και τα επόμενα χρόνια. Ο Ολυμπιακός
πέρασε από την 54η θέση στην 23η της παγκόσμιας κατάταξης της IFFHS, κά-
νοντας άλμα 31 θέσεων. Το γεγονός ότι συγκέντρωσε 223,5 βαθμούς στην
Διεθνή Oμοσπονδία Ιστορίας και Στατιστικής του Ποδοσφαίρου, δεν στοιχει-
οθετεί απλά μια μεγάλη αναγνώριση, αλλά του προσφέρει σημαντική ισχύ στις
κληρώσεις που θα έχει τα επόμενα χρόνια στις διασυλλογικές διοργανώσεις
της UEFA. Oι ερυθρόλευκοι θα είναι συχνά στο γκρουπ των ισχυρών και θ’ α-
ποφεύγουν τα μεγαθήρια του Ευρωπαϊκού ποδοσφαίρου με ότι αυτό συνε-
πάγεται για την πορεία τους στην Ευρώπη. Ο Ολυμπιακός άλλαξε σελίδα, α-
ναπτύσσει ταχύτητα και με την αλεπού τον Μεντιλίμπαρ στον πάγκο του, ε-
τοιμάζεται για νέες υψηλές πτήσεις.
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Κράτησε 
το κομπό-
δεμα ο 
Αλαφούζος
Ο Αλαφούζος δεν
κατάφερε να πείσει τον
Σάρι και προέκυψε
Αλόνσο στον
Παναθηναϊκό για την
τεχνική του ηγεσία.
Έτσι έμεινε κομπόδεμα
στο αφεντικό να ρίξει
στις μεταγραφές,
καθώς ο Ιταλός θα
τίναζε την μπάνκα του
«τριφυλλιού» στον
αέρα μόνο από το
προσωπικό του
συμβόλαιο. Βάλε
συνεργάτες, βάλε
παίκτες που θα ήθελε...
Πλέον ο Παναθηναϊκός
πατάει στο έδαφος και
πήρε έναν σοβαρό
προπονητή με
φιλοδοξίες, που
φυσικά δεν κρίνεται
από τις 67 ημέρες που
έμεινε στη Σεβίλλη. Η
επιλογή του
Παπαδημητρίου δεν
είναι άστοχη.
Ο Αλμέιδα πήγε στην
ΑΕΚ επί
Παπαδημητρίου ο
Ουρουγουανός στον
Παναθηναϊκό, όπως
και ο Λουτσέσκου στην
Ξάνθη. Τα ονόματα
χτίζονται γιατί από
τύπους σαν τον Τερίμ,
ο Παναθηναϊκός κάηκε.
Όπως και να έχει ο
Αλόνσο μπροστά του
έχει δύσκολο έργο να
επιτελέσει. Ωστόσο
είναι φιλόδοξος έχει
κίνητρο κι επιτυχίες
πίσω του.
Θα έχει τον χρόνο να
σχεδιάσει την ομάδα
όπως τη θέλει, να την
ξεψαχνίσει και να
κάνει τις προσθήκες
που επιθυμεί. Εξάλλου
δεν παραλαμβάνει
καμένη γη, καθώς ο
Παναθηναϊκός ήδη έχει
κάνει καλές προσθήκες
στο έμψυχο δυναμικό
του.

ΑΝΑΘΕΜΑ
secret

Η φανέλα που φορούσε ο Μαραντόνα στην
Τούμπα

Από τις πιο ιστορικές στιγμές στην Τούμπα, ήταν όταν ο ΠΑΟΚ
υποδέχθηκε τη Νάπολι του Ντιέγκο Μαραντόνα. Το τελικό 1-1,

με τη Νάπολι να
προηγείται, έβαλε τέ-
λος στα όνειρα των
«ασπρόμαυρων» με
τη Νάπολι να φτάνει
μέχρι την κατάκτηση
του κυπέλλου UEFΑ.
Τη φανέλα του Ντιέ-
γκο Μαραντόνα, την

διεκδίκησαν όλοι. Ο Αργεντινός, την είχε υποσχεθεί τον αρχηγό
του ΠΑΟΚ, Κυριάκο Αλεξανδρίδη. Με τη λήξη της αναμέτρησης,
επικράτησε ένα χάος, με τον Μαραντόνα να δέχεται πολιορκία
για τη φανέλα. O Κυριάκος Αλεξανδρίδης ανέφερε: «Στην Ιτα-
λία, του είχα ζητήσει τη φανέλα και μου είπε «θα σου τη δώσω
στη Θεσσαλονίκη». Και σκέφτηκα «σιγά μη το θυμάται τώρα».
Πολλές φορές το κάνεις αυτό, και το ξεχνάς. Λήγει το ματς στην
Τούμπα και πήγαν οι συμπαίκτες μου να πάρουν τη φανέλα του,
αλλά ο Μαραντόνα τους είπε όχι, και άρχισε να με ψάχνει. Με
το που με είδε, με φώναξε και μου την έδωσε». Η φανέλα παρα-
μένει στην κατοχή του Κυριάκου Αλεξανδρίδη.

Ο πανηγυρισμός του Ανρί έγινε… άγαλμα
To γκολ το οποίο έμεινε χαραγμένο στην αιωνιότητα της ι-
στορίας της Άρσεναλ, συνοδεύτηκε από τον χαρακτηριστικό
πανηγυρισμό του μπόμπερ Ανρί με το “knee slide” να κοσμεί
σε άγαλμα τον περιβάλλοντα χώρο του Emirates. Ήταν Νο-

έμβριος του 2002
και στο ντέρμπι
του βόρειου Λον-
δίνου μεταξύ Άρ-
σεναλ και Τότε-
ναμ στο High-
bury, o Ανρί παίρ-
νει την μπάλα λί-
γο έξω απ’ την
περιοχή της ομά-
δας του. Εκεί ξε-
κινάει ένα σπριντ

στο οποίο δεν έχει αντίπαλο, προτού πετύχει τρεις αμυντι-
κούς των “Spurs” έξω απ’ την περιοχή τους. Δισταγμός, ντρί-
πλα, σουτ με το αριστερό και αμέσως ξεκινάει ένα νέο σπριντ
εφάμιλλο αυτού του γκολ, ώστε να βρεθεί μπροστά στον κό-
σμο της Τότεναμ  να πανηγυρίσει. Η φωτογραφία με τους μι-
σούς να του κάνουν χειρονομίες και τους άλλους μισούς να
τον κοιτούν απογοητευμένοι είναι θρυλική.

RetroRetro Stories

To καλό με τον Μάκη Γκαγκάτση, είναι πως
γνωρίζει όλα τα θέματα του ποδοσφαίρου από
μέσα. Τα έχει ζήσει. Είναι γνώστης της διαδρο-
μής που πρέπει ν’ ακολουθήσει για να λύσει
προβλήματα. Το να θα το πράξει, είναι ζήτημα
βούλησης. Είπε ότι: «Στο τέλος της τετραετίας
είμαι σίγουρος ότι Παναθηναϊκός, Ολυμπιακός
και ΑΕΚ που είναι δύσπιστοι θα μας χειροκρο-
τήσουν». Μεγάλη κουβέντα. Γιατί αυτό συνε-
πάγεται πως δεν θα διαπιστωθούν αβάντες
στην ομάδα του, τον ΠΑΟΚ. Δεν είναι εύκολο
όταν διακυβεύονται τεράστια ποσά, αυτός που
αναδείχθηκε μέσα από μια ομάδα, να πάει ακόμη και κόντρα στα
συμφέροντά της και να της στερήσει σημαντικά έσοδα. Ο Μάκης
Γκαγκάτσης θέλει ν’ αφήσει τη σφραγίδα του ως αναμορφωτής
του ποδοσφαίρου. Το ερώτημα είναι αν ο Ιβάν Σαββίδης που εμπι-
στεύθηκε τόσα χρόνια τον γιο του Βασίλη Γκαγκάτση, θέλει πρώτα
το καλό του ελληνικού ποδοσφαίρου κι έπειτα του ΠΑΟΚ, ειδικά
τώρα σε μια περίοδο που έχει κοντά του την πλειοψηφία των Ε-
νώσεων. Ο Μάκης έριξε με το καλημέρα το καρφί του για την ΑΕΚ,
τη μέχρι πρότινος συμπαίκτρια του ΠΑΟΚ στη διοίκηση της ΕΠΟ.
«Ένιωσα ότι δεν υπήρξε όση ισονομία θα ήθελα στο πρωτάθλημα.
Αν υπήρχε ο ΠΑΟΚ θα έπαιρνε ευκολότερα το πρωτάθλημα», είπε
χαρακτηριστικά και όλοι θυμούνται στην έντονη αντιπαράθεσή
του με τον προπονητή της ΑΕΚ Ματίας Αλμέιδα μετά το τελευταίο
ματς της Τούμπας, όπου ο ΠΑΟΚ έφερε τα πάνω κάτω στο πρω-
τάθλημα.
Ο Μάκης ξέρει καλά πόσο καταλυτικό ρόλο παίζει η διαιτησία στην
εξέλιξη του πρωταθλήματος και πόσο σημαντικό είναι να είναι αυ-

τή αξιόπιστη για την ομαλή διεξαγωγή του. Ως
εκ τούτου ξηλώνει ό,τι παλιό υπήρχε. Κι έδειξε
πως έχει πλήρη εικόνα του τι συνέβαινε.
«Οι Έλληνες θα ασχολούνται από τη Γ’ Εθνική
και κάτω», ξεκαθάρισε κι έστειλε με υπογλώσ-
σια τους Μάνταλους. Δεν είπε απλά πετάω τον
Μάνταλο έξω και βάζω έναν της νέας κατά-
στασης. Αλλά πως οι Έλληνες δεν θ’ ασχολού-
νται με τη Super League, ούτε καν με τη Su-
per League 2, απ’ όπου ανεβαίνουν οι ομάδες
στη μεγάλη κατηγορία. Αυτό πως να μην το
χαιρετήσεις θετικά;

Πάμε παρακάτω: O Ροζέτι θα στείλει τρεις υποψηφίους για την
ΚΕΔ και η Επιτροπή Επαγγελματικού Ποδοσφαίρου θα αποφασίσει
ποιος από τους τρεις θα είναι ο νέος αρχιδιαιτητής, που θα έρθει
μαζί με τους συνεργάτες του. Ο νέος πρόεδρος της ΚΕΔ θα έρθει α-
πευθείας από την UEFA, με την προτίμηση του Μάκη να είναι ο Γερ-
μανός Φέλιξ Μπριχ. Ένα θέμα είναι ότι δεν θα γνωρίζει τους Έλλη-
νες διαιτητές, ώστε να κάνει τις καταλληλότερες επιλογές στους πί-
νακες. Αλλά τουλάχιστον οι διαιτητές θα μπορούν να σφυρίξουν δί-
χως τις αγκυλώσεις του παρελθόντος. Χωρίς να τους νοιάζει ο κά-
θε Γιαννάκης.
Και πάμε και στο άλλο. Ο Μάκης τάχθηκε υπέρ της επαγγελματικής
διαιτησίας. Αυτής που ήθελε και πίεζε να προχωρήσει ο Ολυμπια-
κός αλλά εμπόδιζε το παλιό σύστημα.
Ως εκ τούτου ο νέος πρόεδρος δημιουργεί προσδοκίες. Το αν θα
πείσει εξαρτάται από τον ίδιο. Τα έργα και τις ημέρες του. Τι θα
κρατήσει απ’ το παλιό, το σάπιο και πόσο θ’ αλλάξει πράγματα και
καταστάσεις.

Με τα μούτρα στη διαιτησία πέφτει ο Μάκης
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Οι ευρωε-
κλογές και
τα αποτελέ-
σματα 
στην Α’ και 
Β’ Πειραιά
Δυο πραγματάκια για
τις εκλογές τις ευρω-
παϊκές. Πριν από μερι-
κά χρόνια είχε γίνει έ-
να γκάλοπ, αν υπάρχει
μερίδα ψηφοφόρων
που ψηφίζουν ανάλο-
γα με τα συμφέροντα
της ομάδας του. Και το
ποσοστό ήταν γύρω
στο 15%. Ο άλλος, σου
λέει, δεν έχω τίποτα να
περιμένω από κανέναν
και η ομάδα μου είναι
το μόνο πράγμα που
μου προσφέρει χαρά.
Κι άπαξ και ένα κόμμα
την πολεμάει, πω στο
άλλο. Και μετά, κάθο-
μαι και κοιτάω τι έγινε
στην Α και Β’ Πειραιά.
Στις εκλογές του 2023
στην Α’ Πειραιά η ΝΔ
είχε ποσοστό 48%. Και
στις ευρωεκλογές πήρε
32%. Στην Β’ Πειραιά
το 37,5% του 2023 έγι-
νε 24,2% στις ευρωε-
κλογές.  Όχι μόνο εξ αι-
τίας της κόντρα του Ο-
λυμπιακού μ την κυ-
βέρνηση, βέβαια. 

Το παράπονο της
συντρόφου του Κέντρικ Ναν
Τι θα γίνει με τον Κέτρικ Ναν και την κυρά του; Όταν συμ-
φώνησε ο Αμερικανός για ανανέωση με τον Παναθηναϊκό, η
σύντροφός του έκανε ένα ποστάρισμα ότι εκείνη το έμαθε
τελευταία. Κι έκανε παράπονα διάφορα ότι ενώ του στάθηκε
στα δυσκολα, εκείνος την αγνόησε και τα ρέστα. Το ποστά-
ρισμα το πήρε πίσω, αλλά το θέμα υπάρχει με τον Αμερικανό
σταρ του Παναθηναϊκού. 

Ο Αλόνσο ενημερώθηκε ότι 
ο Ιωαννίδης θέλει να φύγει;

Τον Ντιέγκο Αλόνσο, τι ακριβώς του είπανε για τον Φώτη Ιωαννί-
δη; Ότι θα πουληθεί στην Σπόρτινγκ Λισαβόνας ή θα μείνει στον
Παναθηναϊκό; Αυτό θέλει να μάθει ο κόσμος του Παναθηναϊκού,
αλλά το Αλαφουζοτεχνείο δεν λέει κουβέντα, κρατάει κρυμμένα
μυστικά και ντοκουμέντα, που λέει και το τραγούδι. Για να μην το
κουράζουμε άλλο, ο Ιωαννίδης είναι ήδη φευγάτος, γιατί θέλει
να την κάνει. Να μην κάθεται κι εξηγεί στον κάθε αρρωστάκο για-
τί έχασε την ευκαιρία και δεν έβαλε γκολ και ν’ ακούει και τα μπι-
νελίκια του όπως έγινε στο γκαράζ της Λεωφόρου. Πήγε και στην
εθνική κι άκουσε τους ξενιτεμένους διεθνείς πως περνάνε έξω
και – έξυπνο παιδί είναι – την πήρε την απόφαση.

Προβληματίζει και τον Μαρινάκη ο
Κάρμο που ούτε μιλάει, ούτε λαλάει
Με τον Κάρμο δεν είναι σίγουρα τα πράγματα κι ας γράφει ο καθένας το μα-
κρύ του και το κοντό του.  Ότι και καλά, έστειλε μήνυμα στην Πόρτο ότι δεν ξα-
ναγυρίζει και τα ρέστα. Παπαριές είναι αυτά. Ο άνθρωπος δεν μιλάει σε κα-
νέναν. Εδώ, ρε, δεν έκανε δηλώσεις για την κούπα. Για τέτοιον τύπο μιλάμε ό-
τι είναι ο Ανγκολέζος. Κλειστός μέχρι αηδίας. Μια κουβέντα δεν έχει πει στον
Ολυμπιακό ότι θέλω να μείνω ή να φύγω. Τίποτα απολύτως. Δύσκολη η πε-
ρίπτωσή του γιατί η Πόρτο περιμένει καινούργια προσφορά, όχι πάλι την ίδια,
δανεισμός και οψιόν αγοράς. 

Η ΑΕΚ έπαιζε χωρίς
τερματοφύλακα όλη τη χρονιά
Από τις μεταγραφές που θέλει να κάνει η ΑΕΚ καταλαβαίνει κανείς τι
έχει ζητήσει ο Αλμέιδα. Η πρώτη προτεραιότητά του είναι οι …τερ-
ματοφύλακες.
Η υπόθεση του Αλμπέρτο Μπρινιόλι είναι γνωστή εδώ και μήνες.
Μόνο που πέρα από αυτή πια στο προσκήνιο έχει έρθει και μία άλ-
λη.Ο  Θωμάς Στρακόσια είναι ο έτερος τερματοφύλακας που «παί-
ζει».  Ο λόγος για τον γιο του Φώτη, ο οποίος πέρασε από πολλές
ελληνικές ομάδες. ΠΑΣ Γιάννινα, Εθνικός, Ολυμπιακός, Πανιώνιος,
Ιωνικός, Καλλιθέα και Προοδευτικοί τα κλαμπ στα οποία έπαιξε.
Η ΑΕΚ έχει κάνει την κίνησή της. Οι επαφές έχουν προχωρήσει αρ-
κετά, αλλά αυτό δεν σημαίνει πως αφήνει την υπόθεση Μπρινιόλι. 
Όλη τη χρονιά έπαιζε χωρίς τερματοφύλακα η ΑΕΚ…
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Ο Μπαρτζώκας άφησε ένα λουλούδι στον
Δερμάνη και μια μούντζα στους επαγγελματίες
ψεύτες
Ο Μπαρτζώκας πήγε ή δεν
πήγε ν’ αποθέσει ένα λου-
λούδι στην μνήμη του Πάρη
Δερμάνη; Δεν πήγε. Ντροπή
και ξεφτίλα. Ενώ όλοι οι
παίκτες του Ολυμπιακού πή-
γαν αυτός δεν πήγε. Ποιος
τα έγγραψε αυτά; Το πιο σά-
πιο site που υπάρχει στην
πιάτσα. Το άσπρο – μαύρο.
Το ψέμα είναι η αλήθεια του
Σαββιδοτεχνείου, που το
παίζει βαζελοτεχνείου, όπο-
τε το συμφέρει για να παίρ-
νει τα κλικ. Και τον κατήγγει-
λε τον Μπαρτζώκα. Και δεν ζήτησε ποτέ συγγνώμη, όταν βγήκαν οι φωτογραφίες ότι ο προπονητής
του Ολυμπιακός άφησε ένα λουλούδι στην μνήμη του Δερμάνη. Αυτή την εποχή ζεις, κύριε μάστορα. Στο
τίγκα ψέμα που σε κάνουν να το πιστέψεις.

Ο Σιδηρό-
πουλος
«κάηκε» 
λόγω 
Διακοφώτη.
(Από τα 
μπιφτέκια 
του Ιβάν στα
σπληάντερα
του Τίγρη)
Σιδηρόπουλος για ΚΕΔ
δεν υπάρχει. Παρότι
που βγήκε στην
εκπομπή του Θωμαϊδη
και αυτοπροτάθηκε, ο
Μάκης Γκαγκάτσης δεν
τον εμπιστεύεται. Για
την ακρίβεια, δεν
εμπιστεύεται τον Πάνο
τον Διακοφώτη, αυτόν
τον αγλαό
Δωδεκανήσιο
παράγοντα του
ποδοσφαίρου. Που
όταν ήταν εδώ στην
Θεσσαλονίκη ο Ιβάν
Σαββίδης, πάντα ο
Πάνος περνούσε και
στο άσχετο από το
γνωστό εστιατόριο
στην συμπρωτεύουσα
για αν μπιφτέκι. Όταν
ο Ιβάν την κοπάνησε,
στον Πάνο άρεσαν τα
μπιφτέκια της Ν.
Φιλαδέλφειας. 

Θα χαλάσει η κουμπαριά Μαρινάκη – Ηλιόπουλου,
όπως με Μελισσανίδη και Πατέρα;

Για τις κουμπαριές του Μάριου Ηλιόπου-
λου με τον Μαρινάκη, δυο πραγματάκια
μόνο. Πράγματι, ο Βαγγέλης τον πάντρε-
ψε τον Μάριο. Και μέχρι τώρα, πριν ανα-
κατευτεί με το ποδόσφαιρο ο Μάριος, όλα
μέλι – γάλα. Από τώρα και στο εξής, αλ-
λάζει το έργο. Αυτό το κωλοποδόσφαιρο
που παίζεται στην Ελλάδα, αν έχει χαλάσει
φιλίες και φιλίες. Πριν ανακατευτούν με
το ποδόσφαιρο, ο Μαρινάκης, ο Νικόλας
Πατέρας και ο Μελισσανίδης ήταν κολλη-
τοί και το έδειχναν. Στην κηδεία του Δια-

μαντή Πατέρα ήταν όλοι εκεί. Και ταξίδια οικογενειακά και γιορτές μαζί. Μόλις ασχολήθηκαν με το πο-
δόσφαιρο, άντε γεια και καθαρή καρδιά. Σκοτώθηκαν. Ειδικά ο Μαρινάκης με τον Μελισσανίδη αντάλ-
λαξαν βαριές κουβέντες. Να δούμε τώρα με τον Ηλιόπουλο τι θα γίνει. Ο κόσμος, πάντως, βαρέθηκε. 

Οι όροι 
του Ελ Αραμπί 
στον ΑΠΟΕΛ
Το καλοκαίρι του 2023, με τον
Ντιέγκο Μαρτίνεθ στην άκρη του
πάγκου, ο Ελ Αραμπί ήτανμε ε-
κτός Ολυμπιακού. Ο Ισπανός
προπονητής θεωρούσε ότι ήταν
προχωρημένη η ηλικία του. Τελι-
κά, έφυγε ο Μαρτίνεθ και έμεινε
ο Μαροκινός.
Τότε μέσω του Βαλμπουενά που
είχε πάρει ήδη μεταγραφή στη
Λεμεσό  ενδιαφέρθηκε ο Απόλ-
λωνας Λεμεσού γιατί  ήθελε να
πάρει τον κολλητό του μαζί στη
Μεγαλόνησο. Τελικά, τότε, είχε
μείνει στον Ολυμπιακό.
Τώρα τον θέλουν πάλι στην Κύ-
προ, αλλά ο ΑΠΟΕΛ. Μόνο που ο
Μαροκινός ζητά από τους Κύπρι-
ους διετές κλειστό συμβόλαιο και
οι Κύπριοι δεν «ψήνονται»…

Γελάνε και τα τσιμέντα, ο Ντιέγκο Αλόνσο κόπια του Αλμέιδα
Δεν προλαβαίνει να πάρει προπονητή μια ομάδα κι αρχίζουν οι πα-
παριές. Οι δημοσιογραφικές αναλύσεις της δεκάρας. Πουλάνε μού-
ρη, χωρίς να ξέρουν το αντικείμενο. Ο νέος του Παναθηναϊκού,
σου λέει, ο Ουρουγουανός Ντιέγκο Αλόνσο είναι κόπια του Αλμέι-
δα. Την έγραψε ένας την ασχετοσύνη του, το πήραν σερί κορδόνι οι
άλλοι. Του αρέσει να πρεσάρει ψηλά, σου λέει,. Μάλιστα. Και ρω-
τάω τώρα εγώ. Άντε και ο Αλόνσο έτσι έπαιζε στο Μεξικό που ήτα-
νε. Στον Παναθηναϊκό έχει τους παίκτες με τα ίδια χαρακτηριστικά
για να το κάνει κι εδώ; Ο κανονικός προπονητής έτσι και διαβάσει
ελληνικό Τύπο, είναι για να παίρνει τα βουνά. Ρωτήσανε κάποτε
τον Φερνάντο Σάντος στον ΠΑΟΚ, γιατί δεν θα παίξει 4-4-2. Κι α-
πάντησε «δεν έχω τους παίκτες για να το κάνω». Κι αντί να διδα-
χτούνε απ αυτό οι δημοσιογράφοι, συνέχισαν την παπαριά τους.
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Ο
Μεντιλίμπαρ
αποκάλυψε
το μυστικό
για τα
αποδυτήρια
Με μεγάλη δόση
χιούμορ αντιμετωπίζει
τα πράγματα ο
Μεντιλίμπαρ… Ο
προπονητής των
ερυθρόλευκων έδωσε
συνέντευξη στη
ραδιοφωνική εκπομπή
El Pelotazo του
ανδαλουσιάνικου
σταθμού Canal Sur
και αναφέρθηκε σε
ένα στοιχείο που τον
βοήθησε να πετύχει
στην Ελλάδα.
Όπως είπε, «από τους
28 παίκτες στο
ρόστερ, οι 20
καταλάβαιναν και οι
15 μιλούσαν ισπανικά,
ήμασταν τυχεροί»!
Επίσης τόνισε πως «ο
Ολυμπιακός είναι μια
ομάδα όπου κάνεις
προπόνηση χωρίς να
έρχεται να σε ελέγχει
κανένας από τη
διοίκηση».

Νύχτα θα φύγει και ο Αλόνσο 
Οι μεγάλες πένες της αθλητικής δημοσιογραφίας στη χώρα μας
βγήκαν μπροστά για να υπερασπιστούν την απόφαση του Γιάννη
Αλαφούζου να προσλάβει στον Παναθηναϊκό τον Αλόνσο. Αμφί-

βολο, αν τον
ήξεραν και
πριν ανακοι-
νώσουν οι
πράσινοι την
πρόσληψή
του, αλλά τα
παιδιά έτσι
αισθάνθη-
καν ότι έπρε-
πε να κάνουν
και έτσι έκα-
ναν. Άλλω-
στε, η κριτική
των πραγμά-
των δεν ήταν

ποτέ το φόρτε τους. Να κάνουν δημόσιες σχέσεις είχαν μάθει για
να παίρνουν τις δουλειές.Το ίδιο κάνουν και τώρα…. Τι να μας γρά-
ψουν δηλαδή; Ότι ο Αλόνσο ήταν η καβάτζα του Σάρι ή ότι κι αυ-
τός θα φύγει νύχτα; Γράφονται τέτοια;

Με τον «Τίγρη» έφυγε 
και μια ολόκληρη εποχή

Από τους σημερινούς παράγοντες στο ποδόσφαιρο ο Δημή-
τρης Μελισσανίδης ήταν ο παλαιότερος. Ήταν αυτός που συ-
νέδεε την δεκαετία του ́ 90 (όταν ασχολήθηκε με την ΑΕΚ) με
το σήμερα. Ο Μαρινάκης ήρθε στα ποδοσφαιρικά πράγματα
την δεκαετία του 2010. Το ίδιο και ο Αλαφούζος. Κατόπιν και ο
Ιβάν Σαββίδης. Ο Μελισσανίδης πιθανώς (το ξέρει μόνο ο ί-
διος) να εμφανίστηκε την τρίτη φορά στην ΑΕΚ για να ητν βγά-
λει από την αδιέξοδο, αλλά κυρίως για να αφήσει πίσω του την
μεγάλη κληρονομιά του γηπέδου. Ήταν ένας στόχος ζωής και ε-
πετεύχθη από έναν άνθρωπο που αρρώσταινε όταν έχανε…
Από την εποχή του Ιωνικού….

Ούτε στην ΕΣΚΑ αυτό που έγινε
με Γκος και Μπαρτζώκα
Λίγο έλειψε να ορμήξει στον Μπαρτζώκα ο Γουίλιαμς Γκος στον τρίτο
τελικό με τον Παναθηναϊκό στο ΟΑΚΑ. Ο Αμερικανός άσος του Ολυ-
μπιακού βγήκε έξω από τα ρούχα του μόλις άκουσε τις παρατηρήσεις
του Έλληνα τεχνικού και σαν να τον πέρασε ρεύμα κατευθύνθηκε με α-
πειλητικές διαθέσεις προς τον πάγκο της ομάδας του. Στο δρόμο βρέ-
θηκε ο Πίτερς και τον συηκράτησε διότι διαφορετικά ουδείς ξέρει τι θα
μπορούσε να είχε γίνει. 
Στον Ολυμπιακό δεν κάλυψαν τον προπονητή. Διότι σ αυτές τις περι-
πτώσεις ρίχνεις ένα γερό πρόστιμο στον παίκτη. Αλλιώς, εκθέτεις τον
προπονητή για τον …επόμενο. Κι εκεί μπορεί να μην υπάρχει …Πίτερς
να τον συγκρατήσει.
Ούτε στα τοπικά της ΕΣΚΑ δεν γίνονται αυτά!

Θα χτυπάει το
κεφάλι του ο
Κωνσταντέλιας
Ο Ιβάν Σαββίδης είχε κάθε λόγο
να κρατήσει τον Κωνσταντέλια
στον ΠΑΟΚ παρά το γεγονός ότι
η πρόταση της Σάλτσμπουργκ
(17 εκατ. ευρώ) ήταν εξαιρετικά
επωφελής για τον Δικέφαλο του
Βορρά. Ο μεγαλομέτοχος του
ΠΑΟΚ λέγεται ότι λειτούργησε
συναισθηματικά και μετά από
συνομιλία που είχε με τον ποδο-
σφαιριστή αποφάσισε να αρνη-
θεί την πρόταση. Η Σάλτσμπουρ-

γκ δεν είναι Ρεάλ Μαδρίτης. Όμως, είναι βέβαιο πως αν ο Έλληνας
διεθνής έφευγε το καλοκαίρι για το αυστριακό πρωτάθλημα, θα γινό-
ταν άμεσα στόχος γερμανικών ομάδων και μετά θα έπαιζε σε ένα από
τα πέντε μεγάλα πρωταθλήματα. Παίκτης στην Ελλάδα πάνω από 20
εκατ. ευρώ δεν θα φύγει ποτέ. Αυτό είναι το ταβάνι του ελληνικού
πρωταθλήματος. Ο Κωνσταντέλιας δεν το ξέρει, αλλά καλό θα ήταν
να το μάθει πριν χτυπάει το κεφάλι του….
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Ο Τεντόγλου και
μετά το χάος
στον ελληνικό
αθλητισμό
Έφτασε ο ελληνικός αθλητισμός να
έχει μόνο τον Μίλτο Τεντόγλου να
σηκώνει την ελληνική σημαία στο
πιο ψηλό βάθρο όλων των διεθνών
διοργανώσεων. Άντε και η Κορακά-
κη στην σκοποβολή. 
Για να εξηγούμαστε. Υψηλό επίπεδο
δεν είναι τόσο ένα Ευρωπαϊκό
Πρωτάθλημα. Όσο το Παγκόσμιο και οι Ολυμπιακοί Αγώνες. Εκεί μετράνε περισσότερα τα μετάλλια
και οι διακρίσεις. Ο Τεντόγλου σαρώνει παντού. Δεν καταλαβαίνει τίποτα. Θέλει μόνο να είναι πρώ-
τος και κάνει την επίδοση που χρειάζεται για να καβατζώνει τα χρυσά. Δεν είναι απλά ένας αθλητής
για όσους ξέρουν. Είναι ανώτερος του Πύρρου Δήμα όποιος μπορεί να καταλάβει την σύγκριση….

Στο δρόμο
του Μελισ-
σανίδη 
κι άλλοι 
ιδιοκτήτες
της Super
League
Δεν είναι μόνον ο
Μελισσανίδης που
αποφάσισε να
απεμπλακεί από το
ποδόσφαιρο. Μια
σειρά από παράγοντες
της Super League
είναι έτοιμοι να
αποχωρήσουν.
Για τον Σπανό του
Ατρομήτου είναι
γνωστό εδώ καιρό ότι
ψάχνει άνθρωπο για
να μεταβιβάσει την
ομάδα. Λέγεται ότι
βρήκε τον
Σταστινόπουλο που
έχει το Μαρούσι στο
μπάσκετ. Κι αυτός να
μην είναι ο Σπανός
έχει πάρει την
απόφασή του.
Το ίδιο ισχύει και με
τον Αχιλλέα Μπέο στο
Βόλο, αλλά και με τον
Πανουργιά
Παπαϊωάννου στη
Λαμία.
Χωρίς να
υπολογίζουμε όσους
το σκέφτονται, αλλά
δεν το έχουν κάνει
γνωστό ακόμη…. 

H ΕΡΤ έχασε τη μπάλα με τους τελικούς 
στο μπάσκετ
Οι εποχές που ο κόσμος καθόταν
μπροστά στην τηλεόραση και έ-
τρωγε αμάσητο ό,τι έλεγε κάθε
δημοσιογράφος που περιέγρα-
φε ένα παιχνίδι έχουν περάσει α-
νεπιστρεπτί. Πλέον, οι τηλεθεα-
τές έχουν περισσότερες γνώσεις
από τους τηλεπεριγραφείς οι πε-
ρισσότεροι από τον οποίο είναι
πια σε μεγάλη ηλικία και έχουν
κουράσει το τηλεοπτικό κοινό.
Αυτό είναι ένα γενικό συμπέρα-
σμα για τα τηλεοπτικά αθλητικά
πράγματα της χώρας. Πάμε στα
πιο ειδικά. Οι πρόσφατες μεταδόσεις της ΕΡΤ στους τελικούς του μπάσκετ μεταξύ Παναθηναϊκού-
Ολυμπιακού ήταν κατώτερες των προσδοκιών. Οι περιγραφείς επιδόθηκαν σε μια ακατάσχετη φλυα-
ρία με όρους που θα έπρεπε κανείς να είναι προπονητής για να τους καταλάβει και κούρασαν τους τη-
λεθεατές που είναι πιθανό να έκλεισαν την φωνή για να απολαύσουν το παιχνίδι. 
Ο καιρός περνάει για όλους. Ας αφήσουν και κάποιον νεότερο να κάνει σταδιοδρομία…

Ο Αλμέιδα, 
η ρήτρα και ο
νέος ιδιοκτήτης
Είναι προφανές ότι οι συμφωνίες που
έχει κάνει στην ΑΕΚ ο Δημήτρης Με-
λισσανίδης δεσμεύουν και το νέο ι-
διοκτήτη. Όπως το ίδιο ισχύει και με
τους αντισυμβαλλόμενους. Δηλαδή,
ο Αλμέιδα, είτε του αρέσει είτε δεν του
αρέσει ο Ηλιόπουλος, έχει ένα συμβό-
λαιο μέχρι το 2028 και μια ρήτρα 10
εκατ. ευρώ αν θελήσει να αποχωρή-
σει από την ΑΕΚ σε περίπτωση που
έρθει κάποια πρόταση.
Αυτό είναι και καλό και κακό…
Ο καθένας καταλαβαίνει πως καλές
είναι οι ρήτρες,τα συμβόλαια και οι οι-
κονομικοί όροι, αλλά πάνω απ΄όλα σε
μια συμφωνία προπονητή-προέδρου
μετράει η χημεία των ανθρώπων και
τα αποτελέσματα της ομάδας. Τα ο-
ποία αν δεν έρθουν αφήνουν ανοιχτά
παράθυρα για λύση τους….

«Ποιος Ηλιόπουλος; 
Οι Αμερικάνοι παίρνουν την ΑΕΚ»
Το ότι δεν υπάρχει δημοσιογραφία στην Ελλάδα είναι κοινώς αποδεκτό.
Όχι μόνο στα αθλητικά. Όταν εξαφανίστηκε ο Βρετανός τηλεγιατρός που
τελικά βρέθηκε νεκρός σε μια πλαγιά στην Σύμη τα ελληνικά Μέσα μάθα-
νε την είδηση από την …Αγγλία. Χαμπάρι δεν είχαν πάρει για το γεγονός!
Έτσι έγινε και με την πώληση της ΑΕΚ από τον Μελισσανίδη. 
Μυρωδιά δεν είχανε πάρει οι …πατριάρχες του ρεπορτάζ. Κι όταν τους
ρώταγαν – όταν κυκλοφόρησαν οι πρώτες φήμες πριν από τις επίσημες α-
νακοινώσεις του Τίγρη λέγανε με ύφος: «Ποιος Ηλιόπουλος; Οι Αμερι-
κάνοι παίρνουν την ΑΕΚ».
Μυρωδιά δεν είχαν πάρει μέχρι που ο Μελισσανίδης έβγαλε την επίσημη
δήλωση…
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Του Νίκου Συνοδινού

OΠΑΟΚ στέφθηκε πρωταθλη-
τής την τρέχουσα περίοδο με-
τά τη νίκη του στο «Κλεάνθης
Βικελίδης» 2-1 επί του Άρη.

Ήδη με τη λήξη της σεζόν, καταστρώνονται
τα σχέδια για την επόμενη. Έτσι και οι ε-
ταιρείες στοιχήματος προκαθορισμένης α-
πόδοσης, με το καλημέρα και όσα στοιχεία
μπορούν να συγκεντρώσουν για να μην
την… πατήσουν, έβγαλαν ήδη τις προσφο-
ρές στους πελάτες τους.

Ο ΠΑΟΚ έφτασε στην κατάκτηση του 4ου πρω-
ταθλήματος της ιστορίας του με 80 πόντους, α-
φήνοντας πίσω του την ΑΕΚ η οποία τερμάτισε
δεύτερη με 78 βαθμούς. Ο Ολυμπιακός ολοκλή-
ρωσε τα play offs της Superleague στην 3η θέση
με 74 πόντους και ο Παναθηναϊκός στην 4η με 72.

Τι πιο λογικό να υπάρχει αυτή η σειρά στις α-
ποδόσεις της σεζόν 2024-25. Κι όμως οι τις στοι-
χηματικές εταιρείες έκαναν την έκπληξη, καθώς
θεωρούν πρώτο φαβορί για τον τίτλο τον  Ολυ-
μπιακό. Ο ΠΑΟΚ δεν θεωρείται καν δεύτερος, αλ-
λά είναι ακόμη πιο πίσω, καθώς η ΑΕΚ είναι αυτή
που κατ’ εκτίμηση θα τερματίσει στη δεύτερη θέ-
ση. Ο δε Παναθηναϊκός παρουσιάζεται ξανά πολύ
μακριά από την εκτίμηση πως θα είναι σε θέση
να κόψει πρώτος το νήμα.

Οι «ερυθρόλευκοι» οδηγούν την κούρσα στις
προβλέψεις των στοιχηματικών εταιρειών για τη
Superleague 2024-25, με αποδόσεις που κυμαί-
νονται μεταξύ του 1.95 και του 2.15.

Ακολουθεί δεύτερη η ΑΕΚ με 2.75-3.00, τρί-
τος ο κάτοχος του τίτλου ΠΑΟΚ με 5.00 και τέ-
ταρτος ο Παναθηναϊκός με 7.00.

Ο Άρης θεωρείται εκ του… ασφαλούς πως εί-
ναι η ομάδα που θα τερματίσει στην πέμπτη θέση
με απόδοση 200.00. Ποια θα είναι όμως η ομάδα
η οποία θα μπει στα Play offs; Θα είναι ξανά η
Λαμία, ή θα προκύψει κάτι νέο;

Η ομάδα της Φθιώτιδας, υποχωρεί… ατάκτως.
Τρεις ομάδες είναι αυτές που έχουν προβάδισμα
για την έκτη θέση του βαθμολογικού πίνακα. Ο
Αστέρας Τρίπολης, ο ΟΦΗ κα ο Ατρόμητος έχουν
απόδοση 750.00. Οι υπόλοιπες τέσσερις ομάδες
που παρέμειναν στην κατηγορία(Λαμία, Βόλος
ΝΠΣ, Πανσερραϊκός, Παναιτωλικός), δίνουν
1500.00, ενώ οι νεοφώτιστοι Λεβαδειακός και
Καλλιθέα καταλαμβάνουν τις δυο τελευταίες θέ-
σεις με 2000.00

Η Σίτι ξανά στην Αγγλία 
με αουτσάιντερ την Άρσεναλ
Στην Αγγλία η Μάντσεστερ Σίτι έχει τον πρώτο
λόγο και για την επόμενη σεζόν 2024-25. Πάει
δηλαδή για πέμπτο σερί τίτλο. Η Σίτι έχει απόδο-
ση 1.80. Είναι δηλαδή μεγαλύτερο φαβορί και
απ’ τον Ολυμπιακό στην Ελλάδα. Η Άρσεναλ ό-
πως φέτος, έτσι και του χρόνου θα είναι ο μεγά-
λος αντίπαλος της ομάδας του Γκουαρντιόλα. Οι
κανονιέρηδες είναι στο 3.50.

Ποιος μπορεί να μπει σφήνα στη δυάδα; Η Λί-
βερπουλ. Έχει απόδοση 9.00. Από κει και πέρα
το… χάος. Η Τσέλσι δίνει 20.00, η Μάντσεστερ
Γιουνάιτεντ και η Νιούκαστλ 25.00, ενώ πιο πί-
σω βρίσκεται με 35.00 η Τότεναμ.

Η αντίπαλος του Ολυμπιακού στα ημιτελικά
του Conference League Άστον Βίλα είναι με
50.00 στην όγδοη θέση. 

Η Νότιγχαμ Φόρεστ εκτιμάται πως θα δώσει
μάχη για την παραμονή της στην Premier
League, καθώς είναι με απόδοση 1000.00 στο
γκρουπ των αδυνάτων με Λέστερ  Ίπσουϊτς και
Έβερτον.
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Ρεάλ ξανά στην Ισπανία
Στο Ισπανικό πρωτάθλημα η πρωταθλήτρια Ρεάλ
Μαδρίτης είναι το μεγάλο φαβορί και για την ε-
πόμενη σεζόν με απόδοση 1.55, ενώ η Μπαρτσε-
λόνα βρίσκεται δεύτερη με 3.50. Πολύ πιο πίσω
βρίσκεται η Ατλέτικο Μαδρίτης με 11.00. Από
30.00 δίνουν Σοδιεδάδ και Βιγιαρεάλ. Η Μπιλ-
μπάο του Ερνέστο Βελβέρδε είναι στην έκτη θέση
με απόδοση 50.00 μαζί με την φετινή τριταθλή-
τρια Χιρόνα.

Στο τσεπάκι της  Ίντερ 
και το νέο πρωτάθλημα
Στην Ιταλία η Ίντερ έκανε περίπατο, αφήνοντας
πίσω της τη Μίλαν. Η Ίντερ(1.55) και την επόμενη
περίοδο είναι το απόλυτο φαβορί με ανταγωνι-
στές της πρώτα τη Γιουβέντους με απόδοση 4.50
και μετά τη Μίλαν με 7.00. Η Νάπολι είναι στο
15.00, η Ρόμα στο 20.00 και η Αταλάντα με τη
Λάτσιο στο 50.00. Η Φιορεντίνα αντίπαλος του
Ολυμπιακού στον τελικό του Conference League
είναι όγδοη με απόδοση 75.00.

Στο τσεπάκι της Παρί
Η Παρί Σεν Ζερμέν δεν θα έχει τον Κιλιάν Εμπαπέ
στις τάξεις της τη νέα σεζόν, αλλά ο τίτλος βρί-
σκεται στο τσεπάκι της. Με απόδοση μόλις 1.25,
αποτελεί το μεγαλύτερο φαβορί από κάθε άλλο
μεγάλο πρωτάθλημα. Η Μαρσέιγ είναι στο 12.00
και η Μονακό στο 15.00.

Ανατροπή
στη
Γερμανία
Στη Γερμανία η
Λεβερκούζεν πήρε
αήττητη το πρωτάθλημα
με 17 βαθμούς διαφορά
από την Στουτγκάρδη
και 18 από την
Μπάγερν Μονάχου. Την
επόμενη περίοδο
εκτιμάται πως θα γίνει
πλήρης ανατροπή.
Πρώτο φαβορί
εμφανίζεται η Μπάγερν
με απόδοση μόλις 1.45.
Οι Βαυαροί αποτελούν
πολύ μεγάλο φαβορί. Η
Λεβερκούζεν είναι στο
3.75, ενώ η Ντόρτμουντ
τρίτη με 11.00. Στην
τέταρτη θέση είναι η
Λειψία με 15.00, ενώ η
δευτεραθλήτρια
Στουτγκάρδη είναι
πέμπτη με απόδοση
75.00.

Η Παρί παίζει… μόνη της στη Γαλλία, Μάντσεστερ Σίτι,
Ρεάλ και Ίντερ μεγάλα φαβορί να πάρουν το

πρωτάθλημα και τη νέα σεζόν. 
Στην Ελλάδα όμως ο ΠΑΟΚ βγαίνει… τρίτος

Οι μπουκ βλέπουν Ολυμπιακό
και Μπάγερν πρωταθλητές

Ανατροπή μόνο 
σε Ελλάδα 

και Γερμανία



Θα συνεχιστεί 
η συνεργασία
Το θέμα της συμμετοχής του
Σταν Γκρίνμπεργκ στο επιτελείο
του Κυριάκου Μητσοτάκη ήρθε
για μία ακόμη φορά στο προ-
σκήνιο κατά την προεκλογική
περίοδο, καθώς ο ΣΥΡΙΖΑ ήθελε
να μάθει πόθεν και πόσα πλη-
ρώνεται ο αμερικανός γκουρού

της πολιτι-
κής επικοι-
νωνίας. Εν
τέλει, το
Μαξίμου
άφησε
να διαρ-
ρεύσει
ότι ο

Γκρίνμπεργκ έχει συνάψει σύμ-
βαση με το κόμμα της Ν.Δ. και ό-
χι με την κυβέρνηση –και, άρα,
δεν υπάρχει θέμα αμοιβής του με
τα χρήματα των Ελλήνων φορο-
λογουμένων. Πάντως, καίτοι η
σύμβασή του με το κυβερνών κόμ-
μα λήγει αυτό τον μήνα και μετά υ-
ποτίθεται ότι ο Γκρίνμπεργκ γυρί-
ζει στις ΗΠΑ, όλα δείχνουν ότι η
συνεργασία θα ανανεωθεί, καθώς ο
Κυριάκος Μητσοτάκης νιώθει σι-
γουριά με τις συμβουλές του γκου-
ρού της επικοινωνίας.

Με τέτοιο θέαμα στην παραλία
με τη ψυχή να πας 
να ψηφίσεις;

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Συνεχίζουν και 
χωρίς επιχορήγηση 
οι Δημοκράτες
«Οι Δημοκράτες ήρθαν για να μείνουν». Αυτό είναι το μήνυμα
που έστελναν από πριν ακόμα κλείσουν οι κάλπες, τα στε-
λέχη του κόμματος του Ανδρέα Λοβέρδου, σημειώνοντας
μάλιστα ότι αυτό ισχύει ανεξαρτήτως αποτελέσματος. Σύμ-
φωνα με εκπροσώπους του κόμματος, εξάλλου, ο στόχος
τους να φέρουν στην αντιπολίτευση την κοινή λογική, να
υπάρχει ένα κόμμα που δε λέει «όχι» σε όλα, όπως κατά
την κρίση τους κάνουν όλα τα υπόλοιπα κόμματα της αντι-
πολίτευσης σήμερα. Η αλήθεια βέβαια είναι ότι ο Ανδρέ-
ας Λοβέρδος είχε πει ότι εάν το κόμμα δεν εκλέξει ευρω-
βουλευτή, αυτός θα αποσυρθεί από την πολιτική. Όμως
οι πιέσεις από τα στελέχη των Δημοκρατών, που δεν έ-
νιωσαν απογοήτευση από το αποτέλεσμα, του άλλαξε γνώ-
μη και θα συνεχίσει. Το άσχημο είναι ότι με το ποσοστό
που έλαβαν οι Δημοκράτες (1,45%) δεν δικαιούνται κρα-
τικής επιχορήγησης, καθώς δεν έπιασαν το 1,5%. Δηλαδή
μιλάμε για καμιά τριανταριά ψήφους πανελλαδικά.

Το πρωί περιοδείες,
το βράδυ

νοσοκομείο
Όσοι ήξεραν τί περνάει καθ’
όλη την προεκλογική περίο-
δο ο Αλέξης
Χαρίτσης,

πραγματικά
απορούσαν
πώς ο πρόε-

δρος της Κοι-
νοβουλευτι-
κής Ομάδας

της Νέας Αρι-
στεράς κατά-
φερε και ανταπεξήλθε. Ο κ.
Χαρίτσης είχε μοιράσει τη

μέρα –και τη νύχτα του- με-
ταξύ των περιοδειών, των
εμφανίσεων στα ΜΜΕ και
του Λαϊκού Νοσοκομείου,
ώστε να βρίσκεται όσο συ-

χνότερα μπορούσε στο
πλευρό του πατέρα του, Βύ-
ρωνα, που έχασε την μάχη
με τον καρκίνο δύο ημέρες

πριν από τις εκλογές.

Περιποιήθηκαν
τους

δημοσιογράφους
Οι μόνοι ευχαριστημένοι α-
πό την Κυριακή των εκλο-

γών ήταν οι διαπιστευμένοι
δημοσιογράφοι που είχαν
κατασκηνώσει από το πρωί
στην Χαριλάου Τρικούπη.
Το κέντρο Τύπου ήταν εξο-
πλισμένο και με νεράκια,

και με καφεδάκια, χυμούς,
αλλά και μπόμπες (τα

στρογγυλά τοστ), τα οποία
τα τίμησαν δεόντως οι εκ-

πρόσωποι του Τύπου. 
Όσο περνούσε η ώρα, μάλι-
στα, οι δίσκοι ανανεώνο-

νταν, με σαντουιτσάκια, α-
ραβικές πίτες και άλλα εδέ-
σματα να φτάνουν συνεχώς

στον χώρο. 

Θα μείνει… Ελλάδα 
ο Γεραπετρίτης
Ένας λιγότερος υποψήφιος για την θέση του νέου Επιτρόπου. Ο ίδιος ο Γιώρ-
γος Γεραπετρίτης έβγαλε είδηση σε ραδιοφωνική του συνέντευξη. Και όχι
μία, αλλά δύο. Η πρώτη έχει να κάνει ότι δεν πρόκειται να επιλεγεί ως Επί-
τροπος για τη χώρα μας. «Είναι τόσο τιμητικό το να βρίσκομαι στο τιμόνι της ελ-
ληνικής εξωτερικής πολιτικής, που δεν θα μπορούσα ποτέ να εγκαταλείψω τη θέση
αυτή. Θα παραμείνω στη θέση μου», είπε ο κ. Γεραπετρίτης. Βέβαια τα… καλύ-
τερα ο Έλληνας υπουργός Εξωτερικών τα άφησε για τη συνέχεια και το τι θα γί-
νει με τον Φρέντη Μπελέρη, τον έγκλειστο στις αλβανικές φυλακές δήμαρχο

της Χειμάρας και πλέον ε-
κλεγμένο ευρωβουλευτή.
Κανονικά ο Μπελέρης με
βάση το ευρωπαϊκό δίκαιο
πρέπει να αποφυλακιστεί
και να ορκιστεί κανονικά στο
Στρασβούργο, τον Ιούλιο
(μεταξύ 16 και 19 Ιουλίου).
«Νομίζω είναι απόλυτη δημο-
κρατική απαίτηση, η απαίτηση
του κράτους δικαίου ότι οι ε-
κλεγέντες ευρωβουλευτές θα
πρέπει να έχουν την ευκαιρία
να ορκιστούν», ανέφερε ο υ-
πουργός Εξωτερικών, ση-
μειώνοντας, πάντως, ότι «τα
μέχρι σήμερα δεδομένα δεν εί-
ναι ιδιαιτέρως ενθαρρυντικά».
Υπογράμμισε, ωστόσο, ότι
«δεν είναι δυνατόν να υπάρξει
άρνηση να αναλάβει τα καθή-
κοντά του ένας εκλεγμένος αι-
ρετός ευρωβουλευτής».
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Κρατάει πολύ η… επόμενη 
ημέρα για τα κόμματα
Η επόμενη ημέρα των ευρωεκλογών καλά κρατεί σε όλα τα κομματικά επιτελεία. Κι όταν λέμε η επό-
μενη ημέρα εννοούμε το πώς θα ξεπεραστεί το σοκ. Κάτι που το καταλαβαίνουμε και από τις παρεμ-
βάσεις των βουλευτών των τριών μεγάλων κομμάτων σε όλες τις τηλεοπτικές τους εμφανίσεις. Αλ-
λά και οι τρεις πολιτικοί αρχηγοί πέραν του τι λένε δημοσίως στις ιδιωτικές τους συζητήσεις δεν
κρύβουν τον προβληματισμό τους. Τουλάχιστον αυτό βγήκε τόσο από τον πρωθυπουργό, όσο και α-

πό τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ.
Τουναντίον ο Στέφανος Κασ-
σελάκης προτίμησε μία βόλτα
στις Σπέτσες μαζί με τον Τάι-
λερ. Από την πλευρά του ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης, είναι προ-
φανές ότι και σήμερα ηγείται
μίας κυβέρνησης με ισχυρή
κοινοβουλευτική πλειοψηφία
και με καθαρό ορίζοντα τριών
ετών ως την λήξη της θητείας
του, το 2027. Όμως, παρά ταύ-
τα, το κλίμα που επικρατεί στο
Μαξίμου είναι «να μην ξεκινή-
σει να ξετυλίγεται το κουβάρι»,
όπως λέγεται χαρακτηριστικά,

εννοώντας πως πρέπει να ανακόψουν την πτώση που είναι η δεύτερη συνεχόμενη μετά και τα απο-
τελέσματα την δεύτερη Κυριακή των αυτοδιοικητικών εκλογών του Οκτωβρίου του 2023.
Ο Στέφανος Κασσελάκης επιχείρησε μία μετεκλογική εξόρμηση στις Σπέτσες, πρωτίστως για να ξε-
φύγει από την πίεση πολλών στελεχών για να ξεκινήσει ένα διάλογος από όλα τα κόμματα της Κε-
ντροαριστεράς. Ο κ. Κασσελάκης γνωρίζει ότι εάν μπει σε αυτή την διαδικασία θα τον φάνε λάχανο,
καθώς τον γουστάρει μόνο ένας μέρος των ψηφοφόρων του ΣΥΡΙΖΑ. Τουναντίον οι υπόλοιποι δεν
θέλουν ούτε να ακούνε γι’ αυτό. Πάντως κάθε άλλο παρά εύκολο αναμένεται το επόμενο διάστημα
για τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ. Και δεν είναι σίγουρο ότι όλοι οι Kasselakistas θα συνεχίσουν να υπα-
κούν τυφλά και να στηρίζουν τις τρέλες του. 
Και ο Νίκος Ανδρουλάκης πρέπει να κολυμπήσει σε νερά εν μέσω μελτεμιών. Όμως η διαφορά με τον
Κασσελάκη είναι ότι ξέρει να ελίσσεται και ήδη για μεθαύριο συγκάλεσε τα όργανα του κόμματος,
προκειμένου να αποφορτίσει το κλίμα. Βέβαια εδώ θα πρέπει να τονιστεί ότι σε αντίθεση με τον
Κασσελάκη ελέγχει την κομματική βάση.

Οι δεξιοί βγάζουν
στη σέντρα 
τον Σκέρτσο 
Βέβαια τις τελευταίες ημέρες α-
κούει τα εξ αμάξης και ο υπουρ-
γός Επικρατείας Άκης Σκέρτσος.
Και από την βάση του κόμματος,
αλλά και από μερίδα βουλευτών
που του χρεώνουν ότι έχει ελάχιστη επαφή με την κοινωνία,
αλλά και πλημμελές πολιτικό κριτήριο, ενώ στο παρασκήνιο
δέχεται ακόμα πιο χοντρά πυρά για τον γάμο ομοφύλων
και τα επινίκια που ακολούθησαν. Όλοι, βεβαίως, παραδέ-
χονται την ικανότητα του Σκέρτσου στο κομμάτι της διαχεί-
ρισης της κυβερνητικής καθημερινότητας. Στο μάτι του κυ-
κλώνα έχουν μπει και υπόλοιποι ΠΑΣΟΚογενείς της κυβέρ-
νησης, όπως ο Κυριάκος Πιερρακάκης, ο Μιχάλης Χρυσο-
χοΐδης, η Λίνα Μενδώνη, αλλά και άλλοι που βρίσκονται σε
νευραλγικούς τομείς του κράτους.

Μονοκούκι ΣΥΡΙΖΑ ψήφισαν σε όλες τις φυλακές της χώρας
Η μικρότερη αποχή σε αυτή την εκλογική αναμέτρηση, σύμφωνα με τα στοιχεία του υπουρ-
γείου Εσωτερικών καταγράφηκε στα σωφρονιστικά καταστήματα της Βορείου Ελλάδας, όπου
προσήλθαν και ψήφισαν το 80% των κρατουμένων. Κι όπως αναμενόταν για μία ακόμη
φορά ο ΣΥΡΙΖΑ πρώτευσε, όπως έγινε και το 2019 (ευρωεκλογές κι εθνικές), αλλά και στις
δύο εκλογικές αναμετρήσεις του 2023 (Μάιος και Ιούνιος). Στις φυλακές Διαβατών ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ έλαβε 53,57% με 2η την Ελληνική Λύση (7,14%). Οι φυλακισμένοι της Νιγρίτας ε-
πέλεξαν τον ΣΥΡΙΖΑ σε ποσοστό 45,29% με δεύτερη κι εδώ την Ελληνική Λύση. Όσοι ε-
κτίουν ποινές στις αγροτικές φυλακές Κασσάνδρας ψήφισαν κι αυτοί μαζικά τον ΣΥΡΙΖΑ σε
ποσοστό με 47,83%. Στην Κασσάνδρα 2η δύναμη ήταν το ΚΚΕ με 13%. Σε ό,τι αφορά τις
φυλακές Κορυδαλλού, εδώ η συμμετοχή ήταν μικρότερη, αλλά και πάλι ο ΣΥΡΙΖΑ θριάμ-
βευσε με άνεση. Το ίδιο πάνω-κάτω συνέβη και σε όλα τα σωφρονιστικά καταστήματα της
χώρας, όπου ο ΣΥΡΙΖΑ όχι μόνο πρώτευσε, αλλά κατέγραψε και υψηλά ποσοστά. Βλέπετε ο
νόμος Παρασκευόπουλου το 2015 δεν ξεχνιέται από τους φυλακισμένους. Οπότε σε κάθε
εκλογική αναμέτρηση «τιμούν» με την ψήφο τους το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης.
Τουναντίον λόγω της αυστηροποίησης των ποινών από την κυβέρνηση Μητσοτάκη η Νέα
Δημοκρατία έψαχνε την ψήφο της, που λέει κι ο λαός μας. Κι όπως είπε με σκωπτική διά-
θεση στέλεχος της Κουμουνδούρου «αν ψήφιζαν μόνο οι φυλακισμένοι, τότε ο Κασσελάκης δεν
θα γινόταν μόνο πρωθυπουργός (όπως φαντασιώνεται λέω εγώ), αλλά πλανητάρχης».   

Έπνεαν μένα
για δύο
υπουργούς…
Δεν ξέρω τι θα γίνει με τον
ανασχηματισμό. Ούτε ποιοι
θα μείνουν, ποιοι θα φύ-
γουν και ποιοι θα επιβρα-
βευθούν. Αυτό που ξέρω εί-
ναι ότι την Κυριακή το βρά-
δυ στο πρωθυπουργικό περιβάλλον έπνεαν μένεα με δύο υ-
πουργούς. Ο ένας είναι ο Κώστας Σκρέκας, στον οποίο κα-
ταλογίζουν ότι δεν κατάφερε να τιθασεύσει την ακρίβεια
και το σημαντικότερο τις όποιες επιτυχίες είχε στο να μειω-
θούν οι τιμές δεν κατάφερε να τις επικοινωνήσει στην κοι-
νωνία. Ο δεύτερος ήταν ο υπουργός Περιβάλλοντος κι Ε-
νέργειας Θόδωρος Σκυλακάκης. Η αύξηση των τιμολογίων
της ηλεκτρικής ενέργειας θεωρείται ότι κόστισε τουλάχι-
στον τρεις μονάδες στη Νέα Δημοκρατία την τελευταία ε-
βδομάδα. «Ότι κερδίσαμε με το πόθεν έσχες του Κασσελάκη,
το χάσαμε με την αύξηση στην τιμή του ηλεκτρικού ρεύμα-
τος», λένε χαρακτηριστικά. Και η αλήθεια είναι ότι και αργά
αντανακλαστικά έδειξε ο κ. Σκυλακάκης, ενώ και ο φίλος
του ο γενικός γραμματέας Ενέργειας, Αριστοτέλης Αϊβα-
λιώτης (κι αυτός από την Δράση) θεωρούν βασική αρχή
στα πιστεύω τους την αυτορρύθμιση της αγοράς.

Ο Τσίπρας έπεσε έξω
Στο φόρουμ των Δελφών ο Αλέξης Τσίπρας είχε προβλέψει, ότι  μετά την ο-
λοκλήρωση των ευρωεκλογών μπορεί να θυμίζουν φοιτητικές, καθώς όλοι
θα πανηγυρίζουν ως νικητές. Τελικά στην πρόβλεψη του ο πρώην πρωθυ-
πουργός έπεσε έξω. Κι αυτό επειδή ουδείς πανηγύρισε. Τουναντίον όλοι οι
πολιτικοί αρχηγοί βγήκαν κατσουφιασμένοι από τα γραφεία τους. 
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Η επιλεκτική μνήμη της ΝτόραςΌ
πως δεν λείπει ο Μάρ-
της από τη Σαρακοστή,
έτσι και η Ντόρα
Μπακογιάννη δεν α-

πουσιάζει από τα τηλεοπτικά πά-
νελ όταν η πολιτική επικαιρότητα
«τρέχει». Δεδομένου ότι πιο «τρε-
χτή» επικαιρότητα από τις εκλο-
γές δεν υπάρχει, η πρώην υ-
πουργός Εξωτερικών τήρησε
το… έθιμο και κλήθηκε την επαύ-
ριο της ευωροκάλπης να σχολιά-
σει τα αποτελέσματα. 

Όλα τα ‘σφαξε όλα τα μαχαί-
ρωσε η πολύπειρη πολιτικός μι-
λώντας για την μεγάλη αποχή
που έστειλε διαφόρων ειδών μη-
νύματα, για την ύπαρξη… καλα-
μιών μέσα στην κυβέρνηση που
όπως είπε πρέπει να παρκαρι-
στούν, για τον Κασσελάκη και τον
Ανδρουλάκη που «πρέπει να είναι
προβληματισμένοι», για την ακρί-
βεια και φυσικά για τον άνθρω-
πο που λατρεύει να μισεί: τον Α-
ντώνη Σαμαρά!!! Πιο συγκεκρι-
μένα, όταν η Ντόρα ρωτήθηκε αν
το μήνυμα των εκλογών ενέχει
και ένα είδος εντολής προς τη κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη να κάνει μία
ιδεολογική στροφή της κυβερνη-
τικής πολιτικής, εκείνη έστρεψε
την κουβέντα τεχνηέντως στον
πρώην πρωθυπουργό. 

«Θα ήταν τεράστιο λάθος» είπε
χαρακτηριστικά η Ντ. Μπακο-
γιάννη «αν μπούμε στη λογική που
υπήρξε κάποια στιγμή στη ΝΔ, επί
Σαμαρά, μετά το αποτέλεσμα των ε-
κλογών, όταν έγινε ένας ανασχημα-
τισμός για να δοθεί ένα πολιτικό μή-
νυμα. Αυτό μας στοίχισε τελικά στις
εκλογές. Η κυβέρνηση έχει εκλεγεί
για ένα συγκεκριμένο πρόγραμμα,
που πρέπει να υλοποιήσει.».

Η αλήθεια είναι ότι η άλλοτε ε-
πικεφαλής της ελληνικής διπλω-
ματίας βρίσκει πάντα μία αφορ-
μή να εκφράσει κάποια αρνητική
θέση για τον Μεσσήνιο έστω κι
αν συμμετέχει σε συζήτηση για
την αναπαραγωγή της πελαγίσιας
τσιπούρας. 

Ωστόσο αυτή τη φορά η κ.
Μπακογιάννη, αν και πολύπειρη,
πιάστηκε αδιάβαστη. Καταρχάς,
έσπευσε να προκαταλάβει τις α-
ποφάσεις του πρωθυπουργού α-
δελφού της για τον επικείμενο α-
νασχηματισμό, για τον οποίο πα-
ρεμπιπτόντως ψιθυρίζεται ότι
δεν αποκλείεται να βρει την Ντό-
ρα με χαρτοφυλάκιο υπό μάλης.

Κατά δεύτερον, η Ντόρα συ-
γκρίνει ανόμοια πράγματα και
κυρίως ανόμοιες εποχές. Θυμίζε-
ται ότι το καλοκαίρι του 2014 ο
Αντώνης Σαμαράς έκανε έναν
δομικό ανασχηματισμό όχι για να
αλλάξει τη ιδεολογική φυσιογνω-
μία του κόμματός του αλλά για να
δώσει νεά πνοή και ζωντάνια στο
κυβερνητικό σχήμα εν όψει του
δεύτερου εξαμήνου ενός κρισι-
μότατου όπως αποδείχτηκε έτους.
Θυμίζεται επίσης ότι εκείνη τη

χρονιά ο Μεσσήνιος είχε να αντι-
μετωπίσει το δίδυμο Μέρκελ-
Σόιμπλε που του τραβούσαν το
χαλί κάτω από τα πόδια, τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ του Τσίπρα που από το
2011 και μετά έκανε αντάρτικο
μέσω και των «αγανακτισμένων»
της πλατείας Συντάγματος, καθώς
και την μη εκλογή νέου Προέ-
δρου της Δημοκρατίας τον Δε-
κέμβρη του 2014. 

Επίσης αν και έμπειρη πολιτι-
κός παρέλειψε να υπενθυμίσει ό-
τι ο «δομικός ανασχηματισμός»
που έκανε ο Σαμαράς το 2014 α-
φορούσε κυρίως την τρομακτική
άνοδο της Χρυσής Αυγής που εί-
χε πάρει περίπου 450.000 ψή-
φους, και τα πρόσωπα που επι-

λέχθηκαν από τον τότε πρωθυ-
πουργό της χώρας ήταν μεταξύ
άλλων δύο… καραδεξιοί (για να
το πούμε απολύτως εκλαϊκευμέ-
να) βουλευτές, όπως ο Πάνος
Παναγιωτόπουλος και ο Αργυ-
ρής Ντινόπουλος, με τους οποί-
ους ο Μεσσήνιος ήλπιζε ότι θα
σταματήσουν τα στελέχη των
Χρυσαυγιτών.

Όλα αυτά μαζί συνετέλεσαν
στο να πέσει η κυβέρνηση Σαμα-
ρά-Βενιζέλου και να ανέλθει
στην εξουσία ο Αλέξης Τσίπας
και όχι ο ανασχηματισμός Σαμα-
ρά όπως επιδερμικά σκεπτόμενη
ισχυρίστηκε η Ντόρα Μπακο-
γιάννη. 

Αυτό που, τέλος, πρέπει να υ-

πογραμμιστεί αλλά μάλλον δεν
(θέλει να;) θυμάται η κ. Μπακο-
γιάννη είναι ότι σε όλες τις εκλο-
γικές αναμετρήσεις της Ν.Δ. με
τον Σαμαρά στο τιμόνι, ουδέποτε
η παράταξη έκανε αρνητικό ρε-
κόρ ψήφων όσο είναι τα μόλις
1.125.602 γαλάζια ψηφοδέλτια
των ευρωεκλογών της περασμέ-
νης Κυριακής. Κι επειδή οι αριθ-
μοί δεν λένε ψέματα, να πούμε ό-
τι στις ευρωεκλογές του ’14 ο Σα-
μαράς έχασε τη μάχη με 22,72%
και 1.298.948 ψήφους, ενώ α-
κόμη και στις εθνικές εκλογές του
Μαΐου του ’12 με το ισχνό
18,85% η Ν.Δ. του Σαμαρά είχε
πάρει 1.192.103 ψήφους, δηλα-
δή 66.500 ψήφους παραπάνω α-

πό την νεοδημοκρατική επίδοση
της 9ης Ιουνίου.

Βεβαίως δεν είναι λίγοι εκείνοι
που πιστεύουν ότι η παρουσίας
της κυρίας Μπακογιάννη στην
εκπομπή του ΣΚΑΪ μετά από το
πατατράκ των ευρωεκλογών ήταν
απλώς ένα δείγμα «συμμόρφωσης
προς τα υποδείξεις του Μαξίμου»
που την είχε αδειάσει στην ψύχρα
όταν ως κυβέρνηση μέσω του υ-
πουργού Εξωτερικών, Γιώργου
Γεραπετρίτη, τοποθετήθηκε ότι η
εισήγησή της για την ένταξη του
Κοσσυφοπεδίου στο Συμβούλιο
της Ευρώπης δεν αφορούσε την
κυβέρνηση και δεν θα την υπο-
στήριζε στην Ολομέλεια των υ-
πουργών Εξωτερικών της Ε.Ε..

Η ρηξικέλευθη πρόταση Στουρνάρα για τους Ρομά
Δεν είναι λίγες οι φορές που ο Γιάννης Στουρνάρας παρεμβαίνει στη δημόσια
συζήτηση όταν κρίνει ότι πρέπει να επιστήσει την προσοχή των κυβερνώντων –
πρώην και νυν– για θέματα οικονομία και δημοσιονομικής σταθερότητας.  Δεν
είναι, ωστόσο, λίγες και οι φορές που με την πείρα του ο διοικητής της Τράπεζας
της Ελλάδος προτείνει «καλές πρακτικές» που θα λειτουργήσουν ως καύσιμο
κίνησης για την αναπτυξιακή πορεία της οικονομίας. Του λόγου το αληθές επι-
βεβαίωσε ο Έλληνας κεντρικός τραπεζίτης με την παρουσία του στο διεθνές
διήμερο συνέδριου που διοργάνωσε το ΤΜΕΔΕ με τίτλο «Σχεδιάζοντας τις Βιώ-
σιμες Στρατηγικές του Αύριο». Εκεί, ο Γ. Στουρνάρας μίλησε μεταξύ άλλων και
για την φοροδιαφυγή επαναλαμβάνοντας ότι πρόκειται για ένα τεράστιο πρό-
βλημα που πρέπει να «χτυπηθεί», ενώ σε άλλο σημείο αναφερόμενος στην
«καυτή» πατάτα της έλλειψης εργατικού δυναμικού είπε επί λέξει τα εξής: «Να
κάνω μια ρηξικέλευθη πρόταση; Να δούμε σαν χώρα το θέμα των Ρομά και πώς θα
μπορούσαν να ενσωματωθούν στην αγορά εργασίας;».
Θυμίζεται ότι διοικητής της ΤτΕ και πρώην υπουργός Οικονομικών έχει μιλήσει
θετικά στο πρόσφατο παρελθόν για την ενσωμάτωση μεταναστών προκειμένου
να συμπληρωθεί το κενό του εργατικού δυναμικού.

• Η πρώην υπουργός Εξωτερικών «προβοκάρει» τον Αντώνη Σαμαρά και τον πυροβολεί
πάντα και χωρίς να υπάρχει λόγος, όμως τα πυρά της είναι άσφαιρα και εκτίθεται…
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• Αμφιλεγόμενο «αίτημα» 
των Βρυξελλών προς την Ελλάδα
για τα Σκόπια δια στόματος 
του επιτρόπου Γιοχάνες Χαν 
που μας ζητάει να κάνουμε 
«ένα βιώσιμο βήμα μπροστά»… 

Ό
ταν ο Αυστριακός πολιτικός Γιοχάνες Χαν ανα-
λάμβανε τα πρώτα του οφίτσια στα όργανα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης (σ.σ. επίτροπος για την
Περιφερειακή Πολιτική, διορισμένος από τον

Ζοζέ Μανουέλ Μπαρόζο) ήταν η εποχή που για την Ελ-
λάδα ξεκινούσε η δημοσιονομική περιπέτεια, που οδήγη-
σε στα μνημόνια των δανειστών και στις έντονες αναταρά-
ξεις που δέχθηκε το εγχώριο πολιτικό σύστημα. Μάλιστα
από το 2014 μέχρι και το 2019 ο Χαν ανέλαβε τα καθήκο-
ντα του επιτρόπου διεύρυνσης και γειτονίας στην επιτροπή
Γιούνκερ που είχε συσταθεί ως μία απέλπιδα προσπά-
θεια των Βρυξελλών για να ανακτήσει η Ένωση την εμπι-
στοσύνη των πολιτών που είχε διαταραχθεί στα χρόνια
της μεγάλης κρίσης που είχαν προηγηθεί.

Ποιος ο λόγος της αναδρομής στο βιογραφικό του Αυ-
στριακού πρώην υπουργού Επιστημών και Έρευνας; Ε-
πειδή στην αρχή της εβδομάδας, όντας πλέον επίτροπος
προϋπολογισμού και διοίκησης της Ε.Ε., ο Χαν έκανε μία

αμφιλεγόμενη –τουλάχιστον
για τα δικά μας αυτιά– δήλω-
ση που αφορούσε την Ελλά-
δα και τα Σκόπια. Εκφράζο-
ντας πρώτα την ανησυχία του
για τις μετεκλογικές εξελίξεις
στην πρώην Γιουγκοσλαβική
Δημοκρατία, ο Γιοχάνες Χαν
παρότρυνε συγκεκριμένα «ό-
λες τις πλευρές, συμπεριλαμβα-
νομένης ιδιαίτερα της νέας κυ-
βέρνησης της Βόρειας Μακεδο-
νίας, να εμμείνουν στη συμφωνία των Πρεσπών και να εργα-
στούν για την ευρωπαϊκή προοπτική κάθε χώρας, αλλά και να
βοηθήσουν τις γειτονικές χώρες». Μάλιστα, ο Αυστριακός «ε-
πιστήμονας» πρόσθεσε ότι «αν κάνουμε ένα βιώσιμο βήμα
προς τα εμπρός, στην περίπτωση της Βόρειας Μακεδονίας, θα έ-
χει αντίκτυπο σε όλη την περιοχή, για παράδειγμα για τις συ-
ζητήσεις μεταξύ Σερβίας και Κοσόβου, οι οποίες πρέπει να ε-
νεργοποιηθούν εκ νέου με τη νέα Επιτροπή».

Το ερώτημα είναι ξεκάθαρο και προς τον κ. Χαν και
προς την ηγεσία της ελληνικής διπλωματίας που αγρόν η-
γόρασε σχετικά με τις τοποθετήσεις του επιτρόπου: Ποιες
είναι, άραγε, «ΟΛΕΣ οι πλευρές» και ποιο είναι το «βιώσιμο
βήμα μπρος τα εμπρός» που πρέπει να γίνει στην περίπτωση
των Σκοπιών; Μια είναι η πλευρά που προκαλεί και αυτή
είναι η πολιτική και πολιτειακή ηγεσία της γειτονικής χώ-

ρας που νεκρανάστησε τους αλυτρωτισμούς με το όνομα
της Μακεδονίας. Αυτή είναι η ΜΟΝΗ πλευρά που πρέπει
να συνετιστεί –με αφαίρεση αλυτρωτικών συμβόλων από
τα σχολεία, μετονομασίες διαβατηρίων, αλλαγή εμπορι-
κών σημάτων κλπ– κι όχι να ζητιέται ΚΑΙ από την Ελλάδα
να κάνει βήματα εμπρός. Εκτός αν οι Βρυξέλλες εννοούν ό-
τι εκτός από «μακεδονική γλώσσα» και «μακεδονική εθνό-
τητα» πoυ χάρισε η κυβέρνηση Τσίπρα στα Σκόπια με τη
Συμφωνία των Πρεσπών, θα πρέπει η Ελλάδα να κάνει
τώρα και τα στραβά μάτια στην ντε φάκτο κατάργηση του
erga omnes που επιδιώκουν οι εθνικιστές του VMRO κι
όσοι καίγονται να δουν τα Σκόπια στους κόλπους της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Όσων αφορά, πάντως, την ελληνική
κυβέρνηση υπάρχουν ελπίδες ότι θα μελετηθεί σχολαστι-
κά το αποτέλεσμα των ευρωεκλογών και πιθανόν να προ-
κύψει το συμπέρασμα ότι το να παρακαλάει η Ελλάδα τους
Σκοπιανούς να αποδεχτούν τη Συμφωνία των Πρεσπών,
«απειλώντας» τους, μάλιστα, ότι σε άλλη περίπτωση θα θέ-
σει βέτο στην ένταξή τους στην Ε.Ε., συνέβαλε σε ένα βαθ-
μό –ίσως και μεγάλο– στην κατρακύλα της Νέας Δημοκρα-
τίας από το 41% στο 28%.

Μια από τις βασικές αιτίες της σοβαρής υπο-
χώρησης που υπέστη η Νέα Δημοκρατία
στις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου ήταν κα-

τά γενική ομολογία η νομοθέτηση της ισότητας στον
γάμο για τα ομόφυλα ζευγάρια. Το παραδέχτηκαν
ανοιχτά κορυφαία στελέχη της κυβέρνησης –Άδωνις
Γεωργιάδης, Μάκης Βορίδης και άλλοι–, ενώ ακόμη
και ο ένθερμος υποστηρικτής του «επίδικου» νόμου
υπουργός Επικρατείας, Άκης Σκέρτσος, είπε μοιρο-
λατρικά ότι «αν η κατάκτηση(;) του γάμου των ομό-
φυλων ζευγαριών κόστισε στην κυβέρνηση, ας εί-
ναι…».
Η αλήθεια είναι ότι οι παραπάνω παραδοχές διέρ-
ρηξαν ανοιχτές θύρες,. Και αυτό διότι το 65% των
πολιτών διαφωνούσαν ευθείς εξαρχής με την κυ-
βερνητική πρωτοβουλία υπέρ του δικαιωματισμού,
σχεδόν το μισό βουλευτικό σώμα επίσης στάθηκε απέναντι (είτε απέχοντας από την ψη-
φοφορία είτε ψηφίζοντας «όχι») και όλη αυτή η εναντίωση στην κυβέρνηση μεγεθύνθη-
κε και όπως αποδείχτηκε «εισπράχθηκαν» στην κάλπη.
Υπό αυτό το πρίσμα πρέπει να πιστωθεί στον Αντώνη Σαμαρά ότι επιχείρησε να προ-
στατεύσει το κόμμα του από ένα κολοσσιαίο όπως αποδείχτηκε λάθος, όταν ευθέως,
δημοσίως και εντός του ναού της Δημοκρατίας, δηλαδή στο Κοινοβούλιο, ο πρώην πρω-
θυπουργός και πρώην πρόεδρος της Ν.Δ. προσπάθησε να μην γίνει νόμος του κράτους η
υποβάθμιση της οικογένειας με την υπακοή στα κελεύσματα της woke κουλτούρας. 
Πρόκειται, αναντίρρητα, για ακόμη μία τραγική δικαίωση του Μεσσήνιου πολιτικού για
αυτό και η «Α» παραθέτει αυτούσιο ένα χαρακτηριστικό απόσπασμα από την τοποθέτηση
του Αντώνη Σαμαρά στη βουλή τον περασμένο Φεβρουάριο με φόντο την ψήφιση του
νομοσχεδίου για τον γάμο ομόφυλων ζευγαριών. Βλέπετε, τα γραπτά μένουν και απο-
τελούν τον εφιάλτη των «προχωρημένων» στο πέρασμα του χρόνου:

«Αναλογιστείτε τα αυτά. Γιατί καθώς διολισθαίνουμε
σιγά-σιγά στο λεγόμενο woke culture, σε αυτές τις θε-
ωρίες “αποδόμησης των πάντων” – αποδόμησης των
συνόρων, αποδόμησης της οικογένειας, αποδόμησης
των συλλογικών μας ταυτοτήτων και πατρίδων – ο-
δηγούμε τον κόσμο στον απόλυτο κυνισμό! Τον στρέ-
φουμε εναντίον μας. Και στέλνουμε πολλούς στους ε-
χθρούς των φιλελεύθερων αξιών.
»Κύριοι της Κυβέρνησης, δεν κάνετε έτσι στροφή στο
“Κέντρο”. Δεν είναι “Κέντρο” η ανατροπή της οικογέ-
νειας, δεν είναι “Κέντρο” η κατάργηση της Μάνας και
του Πατέρα. δεν είναι “φιλελευθερισμός” να δίνονται
παιδιά προς τεκνοθεσία σε… “κοινόβια”. Δεν είναι
“προοδευτισμός” οι πολυγονεϊκές οικογένειες.
»Δεν είναι “εκσυγχρονισμός” η θεωρία των 69 φύ-
λων. Δεν είναι “προαγωγή του Πολιτισμού” να δια-

βάζουν παραμύθια Drag Queens σε παιδάκια του Δημοτικού ή του Νηπιαγωγείου. Δεν είναι
“μεταρρύθμιση” η προσχώρηση στην κουλτούρα της αποδόμησης των πάντων, στο woke
culture. Αυτά όλα ΔΕΝ έχουν καμία σχέση με όσα πιστεύει η συντριπτική πλειοψηφία του
ελληνικού λαού. Και –το σημαντικότερο– όλα αυτά δεν έχουν καμία σχέση με την Παρά-
ταξή μας και τις Ιδέες μας. Που είναι φιλελεύθερες, είναι πατριωτικές, είναι ευρωπαϊκές, εί-
ναι δυτικές, αλλά δεν μιμούνται κάθε ακρότητα που μας έρχεται απ’ έξω…
»Δεν ενώνεται έτσι ο Ελληνικός λαός! Δεν ενισχύεται έτσι η ενότητα του Έθνους μας. Προ-
σχωρώντας σε θολές ιδεοληψίες και σε έναν επικίνδυνο δικαιωματισμό. Μην ξεχνάμε ότι
και η Συνθήκη των Πρεσπών πέρασε επί ΣΥΡΙΖΑ, αλλά με τον ελληνικό λαό απέναντι! Και
σήμερα, από την τότε πλειοψηφία της Βουλής, βρίσκονται εδώ μέσα μόλις 17 βουλευτές!
Δεν πρέπει, λοιπόν, να χάσουμε την επαφή μας με την πραγματικότητα. Δεν πρέπει να χά-
σουμε την επαφή μας με τον κόσμο της παράταξής μας. Δεν πρέπει να σπρώξουμε την
κοινωνία στα άκρα…».

ΜΑΚΕΔΟΝΙΚΟ 
Δώσαμε εθνότητα και
γλώσσα, θέλουν(;) κι άλλα…

Ο Σαμαράς τα έλεγε, οι woke culture
αδιαφόρησαν, η κάλπη ήταν αμείλικτη…



www.iapopsi.gr
ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 

15/16 IOYNIΟΥ 2024

27

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

Υψηλή ανταπόκριση
από επιχειρήσεις και
ανέργους γα το
JOBmatch της ΔΥΠΑ
Περισσεύουν τα χαμόγελα στο υ-
πουργείο Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης για την ανταπόκριση που
έχει από τον κλάδο τουρισμού και ε-
στίασης το «εργαλείο» JOBmatch
που διασυνδέει τις συναφείς επιχει-
ρήσεις με τους αναζητούντες εργα-
σία στη συγκεκριμένη αγορά. Είναι
χαρακτηριστικό ότι στις πρώτες τέσ-
σερις εβδομάδες λειτουργίας της η-
λεκτρονικής πλατφόρμας του JOB-
match ενεγράφησαν 10.317 πολίτες
από τους οποίους σχεδόν οι μισοί εί-
ναι άνεργοι ερχόμενοι αδιαμεσολά-
βητα σε επαφή με 1.920 εγγεγραμ-
μένες επιχειρήσεις. Σύμφωνα με τα
πρώτα επίσημα στοιχεία της ΔΥΠΑ έ-
χουν πραγματοποιηθεί 14.114 «μα-
τσαρίσματα» ανάμεσα σε υποψήφι-
ους εργαζόμενους και σε επιχειρή-
σεις, έχοντας μάλιστα ολοκληρωθεί
και 5.297 συνεντεύξεις. Οι 10 πρώ-
τες ειδικότητες, με βάση τις προτιμή-
σεις που έχουν δηλώσει όσοι αναζη-
τούν εργασία, είναι: υπάλληλος γρα-
φείου, υποδοχή/receptionist, τα-
μίας, τηλεφωνητής, σερβιτόρος, πω-
λητής, οδηγός αυτοκινήτου/van,
βοηθός σερβιτόρου, μπαρίστας και
υπάλληλος εξυπηρέτησης ενοικιάσε-
ως αυτοκινήτων.

Οι εκλογές είναι πλέον παρελθόν, οι πολίτες έστειλαν
τα μηνύματά τους στους κυβερνώντες με φόντο τον
καλπασμό του πληθωρισμού, υπάρχουν όμως και οι

πάροχοι ηλεκτρικής ενέργειας που έστειλαν το δικό τους μή-
νυμα στους καταναλωτές αποφασίζοντας πριν από λίγες η-
μέρες να αυξήσουν τις χρεώσεις τους για τον μήνα Ιούνιο.

Το τσουχτερό ραβασάκι έλα-
βαν κατά βάση οι έχοντες υπο-
γράψει τα «πράσινα» τιμολόγια
ηλεκτρικού τα οποία τείνουν να…
κοκκινίσουν ελέω της συνεχιζό-
μενης ακρίβειας. Η δυσάρεστη
για τους καταναλωτές εξέλιξη εί-
ναι αποτέλεσμα της ανιούσας
που πήρε τον μήνα Μάιο η χρη-
ματιστηριακή τιμή της ηλεκτρικής
ενέργειας. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι ενώ
τον Απρίλιο η μέση τιμή της με-
γαβατώρας στο Χρηματιστήριο
ενέργειας είχε διαμορφωθεί στα
60,11 ευρώ, το 30ήμερο που α-
κολούθησε η μέση τιμή σκαρφά-
λωσε στα 81,08 ευρώ, διακύμαν-
ση που ποσοστιαία μεταφράζεται
στο +35%. Συγκρίνοντας τα τι-
μολόγια των 13 προμηθευτών όπως αυτά αναρτήθηκαν στην
ιστοσελίδα της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειες, ο πάροχος με
το ακριβότερο «πράσινο» τιμολόγιο είναι η εταιρεία ΟΤΕ Es-
tate ππυ χρεώνει 19,2 λεπτά την κιλοβατώρα και ο φθηνό-
τερος είναι η ΔΕΗ η οποία απορρόφησε ένα μεγάλο μέρος
της αύξησης αυξάνοντας το ποσοστό έκπτωσης στο 38%. Ει-
δικότερο οι καταναλωτές που έχουν το «πράσινο» τιμολό-
γιο της ΔΕΗ θα πληρώσουν τον Ιούνιο την κιλοβατώρα με
11,898 λεπτά εφόσον η κατανάλωσή της τους δεν ξεπεράσει
τις 500 κιλοβατώρες το μήνα και με 12,642 λεπτά την κιλο-
βατώρα αν η μηναία κατανάλωση είναι υψηλότερη. Σημειώ-
νεται ότι στα 9,976 λεπτά ανά κιλοβατώρα διαμορφώνεται
τον τρέχοντα μήνα το νυχτερινό τιμολόγιο της ΔΕΗ. Κερδι-
σμένοι αυτών των διακυμάνσεων στις τιμολογήσεις της η-

λεκτρικής ενέργειας είναι κατά τα φαινόμενα οι καταναλω-
τές που έχουν ενταχθεί στα «μπλε» τιμολόγια ρεύματος τα
οποία έχουν σταθερή χρέωση καθ’ όλη τη διάρκεια –εξάμηνη
ή ετήσια– του συμβολαίου. Σύμφωνα με παράγοντες της ε-
νεργειακής αγοράς οι «μπλε» καταναλωτές θα συνεχίσουν
να χαμογελούν και τους μήνες που ακολουθούν καθώς λόγω

καλοκαιριού αφενός θα αυξηθεί κατακόρυφα η ζήτηση ηλε-
κτρικής ενέργειας εξαιτίας της χρήσης των κλιματιστικών
μηχανημάτων, αφετέρου το απαιτούμενο φορτίο θα παρά-
γεται κατά κύριο λόγο από τις ακριβές μονάδες ηλεκτροπα-
ραγωγής (βλ. λιγνιτικές μονάδες και μονάδες φυσικού αε-
ρίου) και λιγότερο από τις φθηνές μονάδες όπως είναι τα
φωτοβολταϊκά συστήματα, δεδομένου μάλιστα ότι λόγω των
ανέμων που εξασθενούν σχεδόν σε απόλυτο βαθμό το κα-
λοκαίρι θα μείνουν αναξιοποίητα τα αιολικά πάρκα.

Για να υπάρχει μία τάξη μεγέθους σημειώνεται ότι στα
«μπλε» τιμολόγια εξάμηνης διάρκειας οι χρεώσεις διαμορ-
φώνονται μεταξύ €0,088 και €0,0992 ανά κιλοβατώρα, όταν
όπως είπαμε η φθηνότερη όλων ΔΕΗ χρεώνει κάτι λιγότερο
από 12 λεπτά.

Έως και €11.000 η επιδότηση για ηλεκτρικά ΙΧ και ποδήλατα
Στον τρίτο κύκλο εφαρμογής του έχει μπει το επιδοματικό πρόγραμμα του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών «Κινούμαι Ηλεκτρικά» που πριμοδοτεί την αγορά ηλεκτρικού μέσου μεταφοράς (αυτο-
κίνητο, μοτοσικλέτα και ποδηλάτων), με κύριο χαρακτηριστικό αυτής της νέας φάσης την αύξηση
στα €9.000 του ανώτατου ορίου επιδότησης για φυσικά πρόσωπα από τα €8.000 που ήταν μέχρι σή-
μερα. Αξίζει να σημειωθεί ότι αν η παραπάνω επιδότηση συνδυαστεί και με την αύξηση της επιστροφής
για απόσυρση παλαιού οχήματος, από τα €1.000 που ήταν ο προηγούμενος κύκλος, στις €2.000, ο
δυνητικός δικαιούχος ωφελείται με ποσό που αθροιστικά μπορεί να φτάσει και τις €11.000.

Με τον ίδιο τον πρωθυπουργό να παραδέχεται ότι η αγορά στέγης αποτελεί έναν από τους δύο
«πυροκροτητές» της ακρίβειας στην Ελλάδα (σ.σ. ο άλλος είναι τα σούπερ μάρκετ), στο οικονομικό επιτελείο
της κυβέρνησης εναποθέτουν τις ελπίδες τους στην… επανένταξη στην αγορά προς ενοικίαση 12.500
κατοικιών που σήμερα παραμένουν «κλειστές». Αυτές οι κατοικίες εντοπίζονται κατά βάση σε περιοχές και
δήμους της Αττικής που γειτνιάζουν με το κέντρο της πρωτεύουσας όπως είναι οι Αμπελόκηποι, η Καλλιθέα,
το Παγκράτι, ο Βύρωνας, αλλά και η Νέα Σμύρνη, ο Πειραιάς, το Αιγάλεω και το Χαλάνδρι. ?

Κοκκινίζουν από την ακρίβεια 
τα «πράσινα» τιμολόγια ρεύματος
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ΒΕΝΕΤΗ: Μετά τα παγωτά
ΔΩΔΩΝΗ σχεδιάζει κι άλλη εξαγορά
Έπειτα από 24 μήνες κι αφού είχαν προηγηθεί μακροχρόνιες διαπραγματεύσεις με πέντε τράπεζες
για την εξαγορά χρεών, η γνωστή φίρμα παγωτού ΔΩΔΩΝΗ πέρασε στα χέρια της εταιρείας ΒΕ-
ΝΕΤΗ έναντι συνολικού τιμήματος που αγγίζει τα €40.000.000. Με τα δύσκολα να βρίσκονται πλέ-
ον πίσω (βλ. ενδελεχής έλεγχο των προς αγορά δανείων, ίδρυση ξεχωριστής εταιρείας για την α-
πόκτηση τις δανειακών απαιτήσεων, διάσωση του προσωπικού που αριθμεί 50 εργαζόμενους κ.ά.)
το επόμενο στοίχημα που καλείται να κερδίσει η ΒΕΝΕΤΗ του Παναγιώτη Μονεμβασιώτη (φωτ.) εί-
ναι η ολοκλήρωση των διαδικασιών
εξυγίανσης της «ΠΑΓΩΤΑ ΔΩΔΩ-
ΝΗ». Όταν αυτό το στάδιο περατω-
θεί με επιτυχία, σειρά θα πάρει η ε-
πένδυση της ΒΕΝΕΤΗ στο φυσικό
γάλα που αναμένεται να γίνει με άλ-
λη εξαγορά ελληνικής φάρμας γά-
λακτος, προκειμένου να αναπτυ-
χθούν και να λανσαριστούν και-
νούργια προϊόντα που θα βασίζο-
νται στο γάλα. Παράλληλα, η ΒΕΝΕ-
ΤΗ θα επενδύσει στην απόκτηση νέ-
ου σύγχρονου εξοπλισμού, στην α-
ναβάθμιση των καταστημάτων του
σημερινού δικτύου και στην ανάπτυξη νέων σημείων πώλησης με νέο concept καταστημάτων. Θυ-
μίζεται ότι η «ΠΑΓΩΤΑ ΔΩΔΩΝΗ» έχει ένα εργοστάσιο που βρίσκεται στην περιοχή της Παλλήνης ό-
που και θα συνεχισθεί σε πρώτη φάση η παραγωγή του παγωτού. Η εταιρεία διατηρεί, εξάλλου, ένα
δίκτυο 40 καταστημάτων franchise, ψυγεία πώλησης συσκευασμένου παγωτού σε επιλεγμένα su-
per markets και αρτοποιεία, ενώ οι horeca συνεργασίες της ξεπερνούν τα 1.500 σημεία σε όλη
την Ελλάδα. Σε ό,τι αφορά, τέλος, τους οικονομικούς δείκτες, ο κύκλος εργασιών της «ΠΑΓΩΤΑ
ΔΩΔΩΝΗ» σημείωσε το 2023 αύξηση της τάξης του 18% ανερχόμενος στα €6.988.995 από τα
€5.941.079 που ήταν ένα χρόνο πριν, ενώ τα αποτελέσματα προ φόρων είχαν την περσινή χρονιά
αρνητικό πρόσημο (από -2,207 εκατ. ευρώ το 2022 στα -3,332 εκατ. ευρώ το 2023). 

Μετάβαση-ορόσημο για την
Intralot στη Βόρεια Αμερική
Ορόσημο για την δραστηριοποίηση της Intralot στη Βόρεια
Αμερική θεωρούν οι άνθρωποί της την επιτυχή μετάβαση του
συστήματος τυχερών παιχνιδιών της British Columbia Lot-
tery Corporation (BCLC) στο καινοτόμο cloud οικοσύστημα
LotosX Omni της εταιρείας συμφερόντων Σωκράτη Κόκκαλη
που εγκαθίσταται στην περιοχή. Κι αυτό διότι η BCLC πλέον
καθίσταται μία από τις πρώ-
τες λοταρίες στον κόσμο
που υιοθετεί ένα σύστημα
τυχερών παιχνιδιών βασι-
σμένο εξ ολοκλήρου στο
«σύννεφο». Ειδικότερα, το
πρωτοποριακό οικοσύστημα
LotosX Omni της Intralot θα
ενισχύσει την ικανότητα της
λοταρίας να παρέχει μια α-
ναβαθμισμένη εμπειρία παι-
χνιδιού που ανταποκρίνεται
στις μεταβαλλόμενες ανά-
γκες του παίκτη, διατηρώντας την απαράμιλλη ποιότητα των
προσφερόμενων προϊόντων και υπηρεσιών της, καθώς τα τερ-
ματικά της ελληνικής μπράντας θα συμβάλουν στον μετασχη-
ματισμό του δικτύου λιανικής της BCLC παρέχοντας προηγ-
μένες λειτουργίες, μεγαλύτερη ασφάλεια, βελτιωμένη διεπα-
φή χρήστη (user interface) και αυξημένη παραγωγικότητα
στην πρώτη γραμμή. Επιπλέον, η εγκατάσταση του συστήμα-
τος Digital Signage θα δώσει τη δυνατότητα στη λοταρία να
επικοινωνεί ενεργά με τους παίκτες στα πρακτορεία. Το σύ-
στημα είναι πλέον σε λειτουργία με τα τερματικά επόμενης
γενιάς της INTRALOT καθώς ομάδες εργασίας εγκατέστησαν
επιτυχώς περίπου 8.000 «μηχανάκια» λοταρίας σε 3.400 ση-
μεία, συγκεκριμένα το τερματικό PhotonX που αποτελεί την
τεχνολογική ναυαρχίδα της Intralot, compact τερματικά, κα-
θώς και τερματικά αυτόματης εξυπηρέτησης. 

Στην οικογένεια της Motor Οil ανήκει και επίσημα
ΗΛΕΚΤΩΡ  έπειτα από τη συμφωνία του διυλι-
στηριακού ομίλου της οικογένειας Βαρδινογιάν-

νη με την Ελλάκτωρ. Το τίμημα του deal πλησίασε τα
115 εκατ. ευρώ και αφορά την εξαγορά του 94,44%
του μετοχικού κεφαλαίου της ΗΛΕΚΤΩΡ, που δραστη-
ριοποιείται σε όλο το φάσμα της μελέτης, κατασκευής
και λειτουργίας σύγχρονων μονάδων επεξεργασίας
απορριμμάτων, στην παραγωγή εναλλακτικών καυσί-
μων και στην αξιοποίηση βιομάζας. Δεν χρειάζεται
βαθιά γνώση του επιχειρηματικού παρασκηνίου για
να καταλάβει κάποιος ότι η εν λόγω συμφωνία  απο-
τελεί για την Motro Oil το step up στο «χτίσιμο» ισχυ-
ρής θέσης στον τομέα της Κυκλικής Οικονομίας και
τον καταλύτη για τον «πράσινο» μετασχηματισμό της.
Αυτό τουλάχιστον καταδεικνύουν οι κινήσεις που κά-
νει στην επιχειρηματική σκακιέρα ο όμιλος της οικο-
γένειας Βαρδινογιάννη που σε μία χρονιά –το 2022–
εξαγόρασε αφενός την εταιρεία THALIS, της οποίας η
γκάμα των εργασιών της είναι παρόμοια με της ΗΛΕ-
ΚΤΩΡ (βλ. επεξεργασία απορριμμάτων και βιολογι-
κών αποβλήτων, διαχείριση ειδικών ροών απορριμ-
μάτων, ανάληψης ποικίλων παραγωγικών επενδύσε-
ων σε ΑΠΕ), καθώς και την εταιρεία VERD που δρα-
στηριοποιείται στην παραγωγή και εμπορία βιοκαυσί-
μων. Σημειωτέον ότι στην αρχή της φετινής χρονιάς ε-
πικυρώθηκε και η συμφωνίας εξαγοράς από την
Motor Οil του 25% του μετοχικού κεφαλαίου της Α-
ΝΕΜΟΣ RES, από τη More, θυγατρική εταιρεία του Ο-
μίλου που δραστηριοποιείται στις ΑΠΕ.
Σε κάθε περίπτωση η νεοαποκτηθείσα ΗΛΕΚΤΩΡ έχει
άλλο ειδικό βάρος, καθώς πρόκειται για ένα brand με
σημαντική εμπειρία και τεχνογνωσία στην ενεργεια-
κή εκμετάλλευση του βιοαερίου που παράγεται σε

χώρους υγειονομικής ταφής. Μεταξύ των project
που έχει τρέξει η ΗΛΕΚΤΩΡ, ξεχωρίζουν αυτά της με-
λέτης, κατασκευής και πολυετούς λειτουργίας των
σταθμών ηλεκτροπαραγωγής, συμπεριλαμβανομέ-
νου του σταθμού παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας
από βιοαέριο στη Ολοκληρωμένη Εγκατάσταση Δια-
χείρισης Απορριμμάτων (ΟΕΔΑ) των Άνω Λιοσίων

στη Φυλή, που είναι
μια από τις μεγαλύτε-
ρες εγκαταστάσεις
στον κόσμο με εγκατε-
στημένη ισχύ 24 MW.
Αξίζει να υπογραμμι-
στεί ότι το 2023 ο όμι-
λος ΗΛΕΚΤΩΡ διέθετε
σε λειτουργία 4 μονά-
δες επεξεργασίας α-
στικών απορριμμάτων
ετήσιας δυναμικότη-
τας άνω των 700.000
τόνων, 2 μονάδες επε-
ξεργασίας ιατρικών α-
ποβλήτων, καθώς και
4 έργα παραγωγής ε-
νέργειας από βιοαέριο
που παράγεται σε χώ-

ρους υγειονομικής ταφής απορριμμάτων, συνολικής
εγκατεστημένης ισχύος άνω των 33 MW. Την ίδια
χρονιά ανέλαβε κατασκευαστικές συμβάσεις συνολι-
κού προϋπολογισμού €51,4 εκατ. (μερίδιο της ΗΛΕ-
ΚΤΩΡ) και αντικείμενο λειτουργίας €28,6 εκατ. (συν
€34,5 εκατ. δικαιώματα προαίρεσης), είτε αυτόνομα,
είτε μέσω κοινοπραξιών.

Το deal εξαγοράς της Ηλέκτωρ
«πρασινίζει» την Motor Οil
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Χρυσοφόρο το 2023 για τους μετόχους της Intrum
Μπορεί η επιχειρηματική δραστηριότητα στην
αγορά των servicers να είναι συνυφασμένη με
το κόκκινο χρώμα των δανείων και των πιστώ-
σεων που διαχειρίζονται αλλά το κέδρος έχει
συνήθως χρώμα πράσινο όπως συμβαίνει και
στην περίπτωση της Intrum Hellas. Ειδικά το
2023 τα οικονομικά αποτελέσματα του ελλη-
νικού βραχίονα της σουηδικού ομίλου άνθισαν,
με τα κέρδη προ φόρων να φτάνουν τα 112,5 ε-
κατ. ευρώ και το δείκτη στο… κοντέρ των καθα-
ρών κερδών να «γράφει» 85,8 εκατ. ευρώ. Χα-
ράς ευαγγέλια ήταν τα αποτελέσματα και για
τους μετόχους της εταιρείας που από το 2019
διαχειρίζεται το υφιστάμενο χαρτοφυλάκιο Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων και ακίνητης περιουσίας της Τράπεζας Πειραιώς, καθώς έ-
χουν λαμβάνειν παραπάνω από το 97% του net κέρδους, δηλαδή 83,4 εκατ. ευρώ. Στις λο-
γαριασμούς των μετόχων θα μπουν, επιπρόσθετα, κάτι παραπάνω από €27.000.000 μέσω ε-
πιστροφής κεφαλαίου. Αυτό σε απλή… αριθμητική σημαίνει ότι οι μέτοχοι της Intrum Hellas θα
γίνουν πλουσιότεροι κατά 110 και πλέον εκατομμύρια ευρώ.

Ξεχωριστή πρωτιά για την
κατασκευαστική «ΕΠΙΚΥΚΛΟΣ»
Μία συν 6 ξεχωριστές διακρίσεις για μία ξεχωριστή κατασκευαστική εται-
ρεία έφεραν στα τα φετινά Interiors Awards που διοργάνωσε η BOUS-

SIAS Events. Ο λόγος για την «ΕΠΙΚΥΚΛΟΣ»
του Ιωσήφ Αραμπατζή που κατέκτησε αφε-
νός το κορυφαίο βραβείο για την «Κατα-
σκευαστική εταιρεία του 2024» («Construc-
tion Fit out Company of the Year 2024») α-
φετέρου ακόμη έξι διακρίσεις για επιμέρους
έργα της. Αυτά είναι το κτίριο κατοικιών
PURENEST και το κτίριο κατοικιών CUL-
TURES που κέρδισαν τα Gold βραβεία (σ.σ.
το μεν πρωτο για το «πράσινο» αποτύπωμά
του και το δεύτερο για το ξεχωριστό con-
cept του όπου η αρχιτεκτονική και η κατα-
σκευή αλληλεπιδρούν με την τέχνη), καθώς
και δύο μονοκατοικίες στο Πάτημα Χαλαν-

δρίου και στον Λόφο Φιλοπάππου, ο διαχωρισμός ρετιρέ στο κέντρο της
Αθήνας και ένα οροφοδιαμέρισμα στο Παγκράτι με θέα την Αθήνα που
στις κατηγορίες τους έλαβαν το Bronze βραβείο.

Η… συμβουλή του Γ. Στάσση
στην επόμενη Κομισιόν για 
τις ενεργειακές διασυνδέσεις
Πίσω από τα μικρόφωνα του podcast που
οργάνωσε η ένωση των ευρωπαϊκών βιο-
μηχανιών ηλεκτρισμού Eurelectric βρέ-
θηκε πριν από μερικά 24ωρα ο πρόεδρος
και CEO της ΔΕΗ, Γιώργος Στάσσης, όπου
με θέμα τον επαναπροσδιορισμό της ε-
νέργειας στις ημέρες μας («Redefining En-
ergy») αναφέρθηκε σε σειρά θεμάτων
που αφορούν και την Ευρωπαϊκή Ένωση
αλλά και την ελληνική επιχείρηση ηλε-
κτρισμού. Έχοντας και την ιδιότητα ενός
εκ των αντιπροέδρων της Eurelectric, ο
κ. Στάσσης υπογράμμισε καταρχάς ότι η ηγεσία της Κομισιόν που θα προκύψει σε συνέχεια των
Ευρωεκλογών θα πρέπει να προτεραιοποιήσει την ανάπτυξη των ενεργειακών διασυνδέσεων, οι ο-
ποίες όπως αποδείχτηκε μετά από την εισβολή της Ρωσίας στην Ουκρανία αποτέλεσαν το κλειδί για
την ενεργειακή επιβίωση της Γηραιάς Ηπείρου. Σε συνέχεια των παραπάνω ο CEO της ΔΕΗ πρό-
σθεσε ότι υφίσταται σημαντικό ενδιαφέρον για διασυνδέσεις και με άλλες ηπείρους επικαλούμενος
το παράδειγμα του σχετικού πρότζεκτ μεταξύ Ελλάδας και Αιγύπτου που μπορεί να οδηγήσει στην
κατασκευή μονάδων ΑΠΕ και στη μεγάλη αραβική χώρα. Αναφερόμενος εξάλλου στην πορείας α-
ναγέννησης της ΔΕΗ ο επικεφαλής της εταιρείας εξήγησε ότι αυτό επιτεύχθηκε χάρη σε μια στρα-
τηγική που «πάτησε» στους άξονες της απανθρακοποίησης, της ψηφιοποίησης και στην μετατροπή
σε πελατοκεντρικό του χαρακτήρα της επιχείρησης. Ο Έλληνας αντιπρόεδρος της Eurelectric α-
ναφέρθηκε τέλος στις επενδύσεις που κάνει η ΔΕΗ στον κλάδο των τηλεπικοινωνιών (βλ. ανάπτυ-
ξη εγχώριου δικτύου οπτικών και διεθνή διασύνδεση της Ελλάδας με την Σαουδική Αραβία και σε
δεύτερο χρόνο μέχρι την Άπω Ανατολή)., καθώς και στον τομέα των data centers τα οποία για να
κατασκευαστούν χρειάζονται κατά πρώτον έκταση, διασυνδέσεις, ενέργεια από ανανεώσιμες πηγές
και ψύξη με νερό, δηλαδή παραμέτρους που ήδη διαθέτουν τα πρώην λιγνιτωρυχεία της ΔΕΗ.

FREENOW: Στρίβει το τιμόνι
στις «καθαρές» μετακινήσεις
Κατά 13% στην Ελλάδα (σ.σ. +34% στην υπόλοιπη Ευρώπη)
αύξησε τον τελευταίο χρόνο τις διαδρομές με ηλεκτρικά και υ-
βριδικά ταξί η πλατφόρμα μετακίνησης για ταξί και μικροκινη-
τικότητα FREENOW, στο πλαίσιο της στρατηγικής της για προ-
ώθηση οδικών μεταφορών
με μέσα που προστατεύουν
το περιβάλλον. Συνολικά,
46% των διαδρομών που
πραγματοποιήθηκαν μέσω
του app σε πανευρωπαϊκό ε-
πίπεδο, ήταν με ηλεκτρικά
και υβριδικά οχήματα. Αυτό
σημαίνει πως εξοικονομήθη-
καν 2.067 τόνοι CO2 με ηλεκτρικά οχήματα μικροκινητικότητας
που προσφέρονται μέσω της πλατφόρμας σε όλη την Ευρώπη,
όπως τα ηλεκτρικά ποδήλατα στη Θεσσαλονίκη. Θυμίζεται ότι
στους χρήστες του FREENOW app στην Ελλάδα παρέχεται η
επιλογή να κάνουν κράτηση για ηλεκτρικά και υβριδικά ταξί
μέσω του στόλου «Green Ταξί» που διαθέτει η FREENOW σε
Αθήνα και Θεσσαλονίκη, δίνοντας παράλληλα τη δυνατότητα ε-
ναλλακτικών «λύσεων» μικροκινητικότητας με ηλεκτρικά δί-
κυκλα οχήματα (πατίνια, ποδήλατα, scooters, e-mopeds). Στο
πλαίσιο της πανευρωπαϊκής δέσμευσής της για την προώθηση
της ηλεκτροκίνησης και με χρονικό ορίζοντα μέχρι το 2030 η
FREENOW έχει θέσει ως στόχο να μειώσει τις έμμεσες εκπο-
μπές που σχετίζονται με την παραγωγή ηλεκτρικής ενέργειας,
θερμότητας ή ατμού που αγοράζει ή καταναλώνει κατά 42%.
Προκειμένου να επιτευχθεί η στοχοθεσία η εταιρεία εστιάζει σε
πρωτοβουλίες και επενδύσεις που μεταξύ άλλων περιλαμβά-
νουν την ενημέρωση των οδηγών σχετικά με τις κρατικές επι-
δοτήσεις, καθώς και την προώθηση συνεργασιών με αποκλει-
στικά προνόμια για τους συνεργάτες οδηγούς της FREENOW
προκειμένου να μεταβούν σε ηλεκτρικά ταξί και να έχουν πρό-
σβαση σε υποδομές φόρτισης.

Πλώρη για το Χρηματιστήριο βάζει η Korinthian Foods
Τα πανιά της για το Χρηματιστήριο Αθηνών σηκώνει η Korinthian Foods του επιχειρηματία Ηλία Κακογιάννη.
Όπως εξηγεί ο ιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας που από το 2004 δραστηριοποιείται στον
κλάδο της βιομηχανικής εστίασης, η προοπτική εισαγωγής της στην ελληνική χρηματιστηριακή αγορά θα
ανοίξουν μία νέα εταιρική σελίδα, υπό το πρίσμα ότι η έκθεση στην κεφαλαιαγορά και οι δυνατότητες που α-
πορρέουν από την αξιοποίησή της, αναμένεται να ενισχύσουν περαιτέρω την ανάπτυξη και την επέκταση
της Korinthian Foods. Σημειώνεται ότι εφόσον γίνει πράξη η εισαγωγή της Korinthian Foods στο Χ.Α, θα
πρόκειται για την πρώτη εταιρεία βιομηχανικής εστίασης που ιστορικά εισέρχεται στο ταμπλό.
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Δύο γεφύρια της… Άρτας διαθέτει η Κρήτη. Τo ένα είναι ο Βόρειος Οδικός Άξονας του νησιού για τον οποίο
έχουν «στηθεί» τα πρώτα εργοτάξια (στο τμήμα από τον Άγιο Νικόλαο μέχρι την Χερσόνησο) και το άλλο είναι
το καινούργιο διεθνές αεροδρόμιο στο Καστέλι του Ηρακλείου το οποίο με την ολοκλήρωση της κατασκευής του
θα αντικαταστήσει το… γηραιό «Νίκος Καζαντζάκης». Το ρεπορτάζ από το υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών
λέει ότι μέχρι τον Σεπτέμβριο το έργο θα έχει εκτελεστεί σε ποσοστό 45%, με την ημερομηνία έναρξης της
εμπορικής λειτουργίας του αερολιμένα να τοποθετείται τον Φεβρουάριο του 2027. ?

HELLENiQ ENERGY:
Εκπαιδευτικές
δράσεις για 
1.100+ μαθητές και
δημιουργία πάρκων
Με αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα
Περιβάλλοντος και σύνθημα «Η ενέρ-
γειά μας για καλό σκοπό», η HEL-
LENiQ ENERGY υλοποίησε σειρά εκ-
παιδευτικών δράσεων για την ενημέ-
ρωση και ευαισθητοποίηση περισσό-
τερων από 1.100 μαθητών δημοτικών
σχολείων των περιοχών όπου δρα-
στηριοποιείται, για θέματα που αφο-
ρούν την προστασία των οικοσυστη-
μάτων και τη βιοποικιλότητα. Κατά τη
διάρκεια των δράσεων δόθηκε η ευ-
καιρία στους μαθητές να κατανοή-
σουν μέσω διαδραστικών εργαστη-
ρίων και παιχνιδιών γνώσεων, τη ση-
μασία των μελισσών στην ισορροπία
του οικοσυστήματος, τον κρίσιμο ρό-
λο που διαδραματίζουν στη διαδικα-
σία της επικονίασης, καθώς και τις α-
πειλές που δέχονται λόγω της ανθρώ-
πινης δραστηριότητας. Η πρωτοβου-
λία, ωστόσο, του ενεργειακού ομίλου
ξεπέρασε την... θεωρία και προχώρη-
σε στην πράξη δημοσιοποιώντας την
δέσμευσή της να δημιουργήσει δύο
πρότυπα «πάρκα τσέπης» στους δή-
μους Μεγαρέων στο Θριάσιο Πεδίο
και Δέλτα στη Δυτική Θεσσαλονίκη με
στόχο να συμβάλει ουσιαστικά στην ι-
σορροπία του μικροκλίματος εντός
του αστικού περιβάλλοντος.

Δια χειρός AVAX ένα από
τα μεγαλύτερα ενεργειακά
έργα της Ευρώπης
Στην ιστορική περιοχή της Τρανσυλβανίας και συγκεκριμένα στην πόλη Ντέβα
της δυτικής Ρουμανίας έχει ξεκινήσει από τον Αύγουστο του 2023 ένα από τα
μεγαλύτερα ενεργειακά έργα στην Ευρώπη, με το όλο πρότζεκτ να έχει την κα-
τασκευαστική σφραγίδα του Ομίλου AVAX. Ο λόγος για τον σταθμό παραγωγής
ενέργειας Mintia Combined Cycle Power Plant, συνολικού προϋπολογισμού
637,5 εκατ. ευρώ, που με το πέρας των εργασιών και την έναρξη της λειτουρ-
γίας του θα διαδραματίσει σημαντικό ρόλο στην ενεργειακή επάρκεια της Ρου-
μανίας δεδομένου ότι η συνολική παραγόμενης ισχύς του στα φτάνει στα 1.750
MW. Πρόκειται για τη μεγαλύτερη μονάδα παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας
που έχει ανατεθεί σε ελληνική εταιρεία μέχρι σήμερα, γεγονός που πιστοποιεί
την εμπιστοσύνη που απολαμβάνει και εκτός ελληνικών συνόρων η AVAX στην
υλοποίηση σύνθετων έργων μεγάλης εμβέλειας. Όπως εξηγούν οι άνθρωποι
της ελληνικής κατασκευαστικής η ανάθεση του έργου στην AVAX από την
MASS GLOBAL Energy Romania, σφραγίζει την μακροχρόνια από το 2016 ε-
πιτυχημένη συνεργασία των δύο εταιριών, μετά και την ολοκλήρωση δύο μο-
νάδων παραγωγής ρεύματος συνολικής ισχύος 3.150 MW στη Βαγδάτη του Ι-
ράκ. Πίσω στα τεχνικά στοιχεία του έργου, η νέα μονάδα συνδυασμένου κύκλου
θα διαθέτει δύο αεριοστρόβιλους της υψηλότερης τεχνολογικής κλάσης
9000HL και έναν ατμοστρόβιλο από την SIEMENS ENERGY, χρησιμοποιώντας
φυσικό αέριο ως καύσιμο. Μάλιστα πριν από λίγα 24ωρα έφτασε στο εργο-
τάξιο ο πρώτος από τους δύο αεριοστροβίλους του υπό κατασκευή εργοστασί-
ου, σε μία λιτή τελετή στην οποία εκτός από τον πρόεδρος του Ομίλου AVAX
Χρήστος Ιωάννου και τον CEO του Ομίλου Κωνσταντίνο Μιτζάλη το «παρών»
έδωσαν πολλά στελέχη της ρουμανικής κυβέρνησης προεξάρχοντος του Ρου-
μάνου αναπληρωτή πρωθυπουργού Μαριάν Νεάκσου.

Στο πλευρό της Πυροσβεστικής η Principia
Η Χαλκιδική ήταν ο τελευταίος σταθμός του πρώτου κύκλου των εκπαιδευτικών σεμιναρίων που προσέ-
φερε δωρεάν στην Πυροσβεστική Υπηρεσία η εταιρεία Principia. Η Principia δραστηριοποιείται στην παραγωγή ενέργειας από ανανε-
ώσιμες πηγές και στα συνολικά τέσσερα σεμινάρια που ξεκίνησαν τον περσινό Απρίλιο 250 πυροσβέστες από υπηρεσίες του Πυροσβε-
στικού Σώματος και 300 δόκιμοι των σχολών της Πυροσβεστικής Ακαδημίας ενημερώθηκαν από ειδικούς για τους τρόπους αντιμετώ-
πισης πυρκαγιάς σε φωτοβολταϊκό πάρκο. Στο πλαίσιο του σεμιναρίου, οι συμμετέχοντες ενημερώθηκαν σχετικά με τη δομή ενός πάρκου
παραγωγής ενέργειας από ΑΠΕ, τον τρόπο λειτουργίας του και τον εξοπλισμό Χαμηλής & Μέσης Τάσης, ενώ παρουσιάστηκαν οι ηλε-
κτρολογικοί κίνδυνοι, τα μέτρα προστασίας και τέλος τα σενάρια πυρκαγιάς με τις απαραίτητες ενέργειες αντιμετώπισης.

«Πεινασμένοι» κάδοι
ανακύκλωσης με 
την υποστήριξη 
της Eurobank
«Hungry Bins» στα αγγλικά σημαίνει
«Πεινασμένοι Κάδοι» και με αυτό το
ευφάνταστο όνομα βάφτισε η εταιρεία
Ανακύκλωση Συσκευών Α.Ε. τους νέους
κάδους εξωτερικού χώρου στους
οποίους οι πολίτες μπορούν να
απορρίπτουν άχρηστες ηλεκτρικές και
ηλεκτρονικές συσκευές.
Mε την υποστήριξη της τράπεζας
Eurobank οι «Hungry Bins» έχουν ήδη
τοποθετηθεί σε κεντρικά σημεία των
δήμων Αττικής, Καλαμαριάς, Λάρισας,
Κατερίνης, Τρικάλων, Σερρών, Κοζάνης,

Κορδελιού-Ευόσμου και Γιαννιτσών
ενώ σχεδιάζεται η επέκτασή τους πάντα
με την συνδρομή της Eurobank που
«φιλοξενεί» δύο κάδους στις
εγκαταστάσεις της τράπεζας στη Νέα
Ιωνία και στον Πειραιά προς
εξυπηρέτηση των εργαζομένων της.
Οι κάδοι Hungry Bins διαθέτουν τρεις
υποδοχές (μία για ηλεκτρικές και
ηλεκτρονικές μικροσυσκευές, όπως
καφετιέρες, τοστιέρες, ηχεία,
πληκτρολόγια, ηλεκτρικά σκουπάκια,
ακουστικά κλπ, μία για κινητά και
tablet και μία για δοχεία τόνερ και
μελανιών) και έχουν φιλοτεχνηθεί με 8
διαφορετικά σχέδια από τον street
artist SAME84 με πεινασμένα
πλασματάκια. 
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Όποιοι ξόρκιζαν πριν από τις ευ-
ρωεκλογές το ενδεχόμενο να πά-
ρουν εκλογικό κεφάλι τα ακρο-
δεξιά μορφώματα της Γηραιάς Η-
πείρου βρίσκονται πλέον αντιμέ-
τωποι με τον εφιάλτη που έγινε
πραγματικότητα, τα πρώτα απο-
τυπώματα της οποίας απαντώ-
νται ήδη και στους πολιτικούς
στίβους αλλά και στις αγορές.

Του Νίκου Τσαγκατάκη

Τ
ον χαρακτηρισμό «μαύρη χή-
ρα» η επιστήμη της εντομολο-
γίας τον έχει αποδώσει σε ένα
είδος αράχνης που μετά από το
ζευγάρωμα καταβροχθίζει το

αρσενικό «ταίρι» της και που δυνητικά αρ-
κεί το δηλητηριώδες τσίμπημά της για να
σκοτώσει ακόμη και άνθρωπο. 

Πιθανόν τον ίδιο χαρακτηρισμό θα
πρέπει, τώρα, να αποδώσει και η πολιτική
επιστήμη στην Μαρίν Λε Πεν που «τσί-
μπησε» σε επικίνδυνο βαθμό τη γαλλική
δημοκρατία καταφέρνοντας να  31,4% που
συγκέντρωσε η ακροδεξιά «Εθνική Συ-
σπείρωση» της στις ευρωκάλπες της περα-
σμένης Κυριακής έναντι του ισχνού 14,6%
που πήρε το κόμμα της κυβερνητικής πα-
ράταξης «Αναγέννηση» του προέδρου Ε-
μανουέλ Μακρόν.

Το μέγεθος του σοκ ήταν –και παραμέ-
νει– τέτοιο που ως γνωστόν εξώθησε τον
πρόεδρο Μακρόν στην προκήρυξη πρό-
ωρων εκλογών που θα διεξαχθούν σε χρό-
νο dt (σ.σ. στις 30 Ιουνίου ο πρώτος γύ-
ρος, στις 7 Ιουλίου ο δεύτερος). 

Τείνει ωστόσο να γίνει ακόμη πιο σο-
καριστική η εξέλιξη, αν αναλογιστεί κά-
ποιος ότι σύμφωνα με την πρώτη δημο-
σκόπηση που ήρθε στο φως της δημοσιό-
τητας το νήμα της πρωτιάς στον α’ γύρο
των πρόωρων εκλογών θα κόψει ξανά το
ακροδεξιό μόρφωμα της Λε Πεν με ποσο-
στό κοντά στο 35%.

Με το φάντασμα των ακραίων εθνικι-
στών να πλανάται πάνω από το κεφάλι της
5ης Γαλλικής Δημοκρατίας, οι ζυμώσεις
στο εσωτερικό των πολιτικών παρατάξεων
που ανήκουν στο δημοκρατικό τόξο έχουν
ξεκινήσει. 

Μάλιστα ο Μακρόν απήυθυνε συγκε-
κριμένο κάλεσμα στους Σοσιαλδημοκρά-
τες, στους Πράσινους και στους Χριστια-
νοδημοκράτες να πουν το «ναι» σε ένα κυ-
βερνητικό σύμφωνο που θα απαντά με δη-
μοκρατικό πρόσημο στο μήνυμα που έ-
στειλαν οι Γάλλοι πολίτες στις ευρωεκλο-
γές. Για την ώρα, πάντως, οι πρώτες διε-
ρευνητικές επαφές έλαβαν χώρα μεταξύ
των πολιτικών σχηματισμών που βρίσκο-
νται στα αριστερά του Μακρόν και κατέ-
ληξαν σε κοινή γραμμή. Εν προκειμένω το
αριστερό κόμμα «Ανυπότακτη Γαλλία»
(LFI) του Ζαν-Λυκ Μελανσόν, μαζί με
τους γαλλικό Κομμουνιστικό Κόμμα, τους
Σοσιαλιστές, τους Οικολόγους Πράσινους
(σ.σ. το κόμμα που είχε ιδρύσει ο Ντανιέλ
Κον-Μπεντίτ) και το κεντροαριστερό κόμ-
μα «Place publique» του Ραφαέλ Γκλι-
σκμάν προέτρεψαν στη δημιουργία ενός
νέου λαϊκού μετώπου «που θα συγκεντρώνει
σε μια άνευ προηγουμένου μορφή όλες τις α-
ριστερές ανθρωπιστικές, συνδικαλιστικές, συν-

δικαλιστικές δυνάμεις και δυνάμεις πολιτών»,
ώστε να αποκρουστεί η επιδρομή της εγ-
χώριας ακροδεξιάς.

Οι διεργασίες για ενδεχόμενες συνερ-
γασίες δεν λείπουν, ωστόσο, ούτε από την
πλευρά των νικητών. Με δεδομένη την δυ-
σκολία της «Εθνικής Συσπείρωσης» να
σχηματιστεί αυτοδύναμη κυβέρνηση ακό-
μη κι αν κερδίσει τις βουλευτικές εκλογές
της 30ης Ιουνίου και της 7ης Ιουλίου, η
Μαρίν Λε Πεν μαζί με το πουλέν της στις
ευρωεκλογές Ζορντάν Μπαρντελά είχαν
μια πρώτη επαφή με την αντιπρόεδρο του
μικρότερου ακροδεξιού κόμματος «Ανακα-
τάληψη», Μαριόν Μαρεσάλ Λεπέν (σ.σ.
είναι ανιψιά της Μαρίν Λεπέν), ενώ σύμ-
φωνα με τον Μπαρντελά συνομιλίες υ-
πήρξαν και με κάποια μέλη του γαλλικού
Ρεπουμπλικανικού Κόμματος, που παρε-
μπιπτόντως την Τετάρτη καθαίρεσε από
την προεδρία του τον Ερίκ Σιοτί μετά τις
δηλώσεις του για συνεργασία με την ακρο-
δεξιά.

Πάρε κόσμε… 
Ανεξαρτήτως της κατάληξης των ζυμώσε-
ων, η Μαρίν Λε Πεν φαντάζει –επί του πα-
ρόντος τουλάχιστον– καβάλα στο άλογο, γι’

αυτό και πέταξε τη… σκούφια της ακούγο-
ντας αργά το βράδυ της Κυριακής τον Μα-
κρόν να ζητά προσφυγή στη λαϊκή ετυμη-
γορία για το εθνικό κοινοβούλιο. Δεν πρέ-
πει να υπάρχει η παραμικρή αμφιβολία ό-
τι η 58χρονη ακροδεξιά ηγέτης θα κάνει

εκ νέου παντιέρα το λαϊκιστικό-εθνικιστικό
μανιφέστο των ευρωεκλογών με το οποίο
έθελξε μεγάλο ποσοστό των Γάλλων ψη-
φοφόρων πουλώντας τους αντισυστημι-
σμό, εργαλειοποιώντας το πρόβλημα των
προσφυγικών-μεταναστευτικών ροών και
υποσχόμενη… λεφτόδεντρα. 
Αν για τα δύο πρώτα αρκεί ως αποδεικτικό
ο συνθηματολογικός λόγος της Λεπέν ότι
«είμαστε έτοιμοι να υπερασπιστούμε τα συμ-
φέροντα του γαλλικού λαού» και «είμαστε έ-
τοιμοι να βάλουμε τέλος στη μαζική μετανά-
στευση», για την δημοσιονομική γαλαντο-
μία της αρκεί μια ματιά στο οικονομικό
πρόγραμμα της «Εθνικής Συσπείρωσης».
Ούτε λίγο ούτε πολύ η Μαρίν Λε Πεν υ-
πόσχεται μεταξύ άλλων στους συμπατριώ-
τες της τα ακόλουθα:

• Αυξήσεις μισθών κατά 10% με πα-
ράλληλη απαλλαγή των εργοδοτών από τις
εισφορές που αντιστοιχούν στην αύξηση.

• Αύξηση της κατώτατης σύνταξης γή-
ρατος σε €1.000 και συνολική αναπρο-
σαρμογή των συντάξεων στα όρια του πλη-
θωρισμού ώστε να διασφαλιστεί αγορα-
στική δύναμη των απόμαχων της εργασίας. 

• «Μαχαίρι» στον ΦΠΑ που επιβαρύ-
νει τις υπηρεσίες και τα προϊόντα ενέργειας
(καύσιμα για κίνηση και θέρμανση, λογα-
ριασμοί ηλεκτρικού ρεύματος, φυσικό αέ-
ριο) με μείωση του φόρου στο 5,5% από
20% που είναι σήμερα.

• Απαλλαγή όλων των νέων εργαζόμε-
νων ηλικίας μέχρι 30 ετών από τον φόρο
εισοδήματος ώστε να ενθαρρυνθεί η νέα
παραγωγική γενιά να παραμείνει στη Γαλ-
λία και να δημιουργήσουν οικογένειες ε-
ντός των εθνικών συνόρων.

• Επανεθνικοποίηση των αυτοκινητο-
δρόμων και μείωση των διοδίων κατά
15%.

• Επιστροφή 5 δισ. ευρώ στα γαλλικά
νοικοκυριά που αφορούν  επιδοτήσεις
που έδωσε το κράτος για «πράσινα» έργα
(κυρίως αιολικά πάρκα).

Μοιάζει περιττό να ειπωθεί ότι στο ά-
κουσμα του οικονομικού προγράμματος
της Λε Πεν οι αγορές αντέδρασαν αναλό-
γως, με τα γαλλικά ομόλογα να δέχονται
σημαντικές πιέσεις στα όρια του sell off και
τις μετοχές κυρίως των τραπεζών να «κοκ-
κινίζουν» στα χρηματιστηριακά ταμπλό,
την ίδια ώρα που ο οίκος αξιολόγησης
S&P υποβάθμισε το rating της γαλλικής οι-
κονομίας σε AA- από AA, αιτιολογώντας
ότι το δημοσιονομικό έλλειμμα του 2023
αναρριχήθηκε στο 5,5% επί του ΑΕΠ, νού-
μερο που είναι αισθητά υψηλότερο από το
4,9% που προέβλεπε το Παρίσι τον περα-
σμένο Δεκέμβριο. 

Αν σε αυτό το κλίμα υπάρχει κάτι που
μπορεί να λογιστεί ως ελάχιστη ασφαλι-
στική δικλείδα ότι η χώρα δεν θα βαδίσει
σε επικίνδυνα εθνικιστικά μονοπάτια, αυτό
είναι το γαλλικό Σύνταγμα που εξασφαλίζει
ότι η ευθύνη για την άμυνα και την εξωτε-
ρική πολιτική της Γαλλίας θα παραμείνει
στα χέρια του προέδρου Μακρόν ακόμη
κι αν η Λε Πεν κατακτήσει την πλειοψη-
φία στο εθνικό κοινοβούλιο. Για όλα τα υ-
πόλοιπα –οικονομία, κοινωνική πολιτική,
μετανάστευση και εσωτερική ασφάλεια, α-
κόμη ακόμη και η συνέχιση της βοήθεια
προς την Ουκρανία– το… μαχαίρι θα πε-
ράσει στη «μαύρη χήρα», με ό,τι αυτό συ-
νεπάγεται.

ΜΑΡΙΝ ΛΕ ΠΕΝ
Η «μαύρη χήρα»
της Ε.Ε. που τάζει
λεφτόδεντρα
στους Γάλλους
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Με τα μούτρα
στη διαιτησία
πέφτει ο Μάκης
▶ΣΕΛ. 17

Στο δρόμο του
Μελισσανίδη κι
άλλοι
ιδιοκτήτες της
Super League
▶ΣΕΛ. 21

Οι μπουκ
βλέπουν
Ολυμπιακό και
Μπάγερν
πρωταθλητές:
Ανατροπή μόνο
σε Ελλάδα και
Γερμανία
▶ΣΕΛ. 22

Ευρωολυμπια-
κός στα 100
χρόνια
Το στοίχημα
του θρύλου
▶ΣΕΛ. 14

Θα χαλάσει η
κουμπαριά
Μαρινάκη –
Ηλιόπουλου,
όπως με
Μελισσανίδη
και Πατέρα;
▶ΣΕΛ. 19

«Λευκή 
πετσέτα» ο

Παναθηναϊκός
▶ΣΕΛ. 15

H AEK ήταν 
ο Μελισσανίδης

και ο
Μελισσανίδης 

η ΑΕΚ
▶ΣΕΛ. 11

≥ Μπορώ να γίνω
υπεύθυνος διοργάνωσης

του κυπέλλου 
≥ Δεν γίνεται. Μόνο 

μέλος της ΕΕ μπορεί. 
Να δω αν γίνεται με τους

σεκιουριτάδες
▶ΣΕΛ. 16

⇣

⇣

⇣

Μητσοτάκης και Ερ-
ντογάν εκθειάζουν
τον προπονητή του
Παναθηναϊκού ότι έ-
παιξε ρόλο στην ελλη-
νοτουρκική φιλία.
Μάλλον κάτι κρύβεται
κάτω από το άσπρο
πέπλο της μπαμπε-
σιάς των Τούρκων
που προπαγανδίζουν
το κάθε τι για να μας
φέρουν πιο κοντά με
τους «πειρατές» του
Αντώνη Σαμαρά

ΣΕΛ.

12-13

Τι λέει ο Αταμάν για 
την «Γαλάζια Πατρίδα»;
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